
 تکریم کادر درمان 
با کاشت درخت به نام 
مدافعان سلامت کیش

واکسیناسیون دانش آموزان زمینه ساز 
بازگشایی مدارس در کیش

گفت و گوی اخبار کیش با مصطفی اقلیما، پدر مددکاری اجتماعی: 

رونق اقتصادی، کمک به معیشت مردم به زودی

مسیرپروازی کیش - رامسر هموار شد

شرکت عمران، آب و خدمات کیش با کاشت نها به نام هر یک 
از افرراد کادر درمان، از زحمات مدافعان سلامت کیش تقدیر 
می کند.به گزارش روزنامه اخبار کیش از شرکت عمران،آب و 
خدمات ، عبدالنبی شــرفی مدیر عامل این شرکت با اشاره به 
زحمــات شــبانه روزی کادر درمان و خدمت به ســاکنان و 
گردشگران در طول مدت شیوع کرونا و ضرورت تجلیل از این 
تلاش های ایثارگرانه گفت: فضایی برای ایجاد یک بوســتان 

جهت اجرای این طرح تخصیص داده شــده که پس از کاشت 
نهال به تعداد مدافعان سلامت ، اسامی هر یک از این افراد در 
کنار نهال ها تعبیه می شود تا خاطره زحمات ارزشمندشان 
برای همیشــه در اذهان ســاکنان این جزیره ماندگار شود.

عبدالنبی شرفی همچنین با بیان اینکه ترویج فرهنگ تقدیر از 
پیشکسوتان در فضای جامعه ، موجب توجه بیشتر نسل جوان 

به اهمیت استفاده از تجارب این افراد ....
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رییس مرکز توسعه سلامت کیش: 

 ویروس کرونا 
 همچنان در حال 

گردش است
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آسیب شناسی اسناد و کتاب های خطی شیخ صفی الدین اردبیلی

رئیس شورای رقابت:

خودروسازان در موقعیت مسلط هستند، ولی انصاف هم داشته باشند

اسناد و کتاب های خطی دوره صفویه و قاجار بقعه 
شــیخ صفی الدین اردبیلی، توسط کارشناسان 
پژوهشــکده حفاظت و مرمت آثــار تاریخی ـ 
فرهنگــی مــورد بررســی، مســتندنگاری و 
آسیب شناسی اولیه قرار گرفت.به گزارش ایسنا 
به نقل از روابط عمومی پژوهشگاه میراث فرهنگی 
و گردشگری، پیرو درخواست اداره کل موزه ها و 
امــوال منقول تاریخی- فرهنگــی و اعلام نیاز 
پژوهشی اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی 
و گردشگری اســتان اردبیل به منظور بررسی 
انجام پژوهش های بنیادی و کاربردی روی اسناد 
و کتاب های خطی دوره صفویه و قاجار بقعه شیخ 
صفی الدین اردبیلی، شهرزاد امین شیرازی، مدیر 
گروه پژوهشی حفاظت و مرمت و فضه رحیمی، 

مســؤول بخش حفاظت و مرمت آثار کاغذی 
پژوهشــکده حفاظت و مرمت آثــار تاریخی-

فرهنگی از این آثار بازدید کردند.آثار کاغذی مورد 
بررسی متعلق به مجموعه بقعه شیخ صفی الدین 
اردبیلی شــامل یک نسخه قرآن به خط کوفی، 
تعدادی ســند تک بــرگ با موضــوع فرمان، 
مصالحه نامه و مبایعه نامه، صفحات تک برگ قرآن 
با تزئینات و... است.در بازدید انجام شده این آثار 
مورد بررســی قرار گرفت و مســتندنگاری و 
آسیب شناســی اولیه روی آن ها انجام شد که 
نتیجه آن به صورت ارائه پیشــنهادات در مورد 
تعیین اولویت حفاظتی و مرمتی و چگونگی انجام 
اقدامات حفاظتی پیشگیرانه و مرمت آثار ارائه 

می شود.

رئیس شورای رقابت با اشاره به اینکه پیش فروش 
خــودرو زمانی به نفع مصرف کننده اســت که 
امتیــازی بــه او بدهد، گفت: درســت اســت 
خودروســازان در موقعیت مسلط قرار دارند اما 

انصاف هم داشته باشند.
به گزارش ایسنا، در اواسط مرداد ماه و در جلسه 
۴۷۳ شورای رقابت مصوب شد که در طرح پیش 
فروش خودروهای مشــمول قیمــت گذاری، 
سهمی از خودرو که پیش پرداخت آن قبلا انجام 
شده مشمول هیچ گونه تورم قیمتی احتمالی 
نباشد. در عین حال تاکید شد خودروهایی که 
قیمت آن تعیین نشده حق پیش فروش ندارند.

در کنار برخی حواشی و انتقاداتی که در این رابطه 
مطرح بود، گفته می شد که خودروسازان چندان 

تمایلی به این مصوبه نداشته و حتی بهانه ای برای 
عقب نشــینی از طرح های پیش فروش خودرو 

است.
در رابطه با این جریان رضا شیوا - رئیس شورای 
رقابت - در گفت وگو با ایســنا، توضیحاتی ارائه 

کرد.
وی با بیان اینکه پیش فروش خودرو باید نفعی 
هــم بــرای مصــرف کننده داشــته باشــد، 
گفت:خودروسازان توجه داشته باشند که وقتی 
در پیش فروش هیچ امتیازی از سوی خودروساز 
به مصرف کننده ارائه نمی شود و سودی برای آن 
نــدارد چرا باید برای پیش خرید اقدام کند و در 
این حالت استقبال مصرف کننده نیز کاهش پیدا 

خواهد کرد.

رئیس شورای رقابت با اشاره به اینکه وقتی مصرف 
کننده برای پیش فروش اقدام می کند پول خود 
را مدت ها در اختیار خودروساز قرار می دهد که 
در گذر زمان و در شرایط تورمی موجود مشمول 
تورم می شــود و پولش از بین می رود، افزود: اما 
شاهد هســتیم که خودروساز هیچ امتیازی به 
مصرف کننده ارائه نمی دهد، نتیجه این است که 
در یک سال چند صد شــکایت در این رابطه از 
سوی متقاضیان به شــورای رقابت اعلام شده 

است.
به گفته شیوا، بهتر اســت خودروسازان طبق 
مصوبه عمل کرده و تعهــدات خود را نیز انجام 
دهند و به این هم فکر کنند که اگر در موقعیت 
مسلط در بازار قرار دارند باید انصاف را هم در نظر 

بگیرند.
اگر بازار رقابتی بود باز هم کسی حاضر بود پیش 

خرید کند؟
وی با تاکید بر اهمیت ایجاد بازار رقابتی در خودرو 
گفت: اگر چنیــن بازاری داشــتیم و چندین 
خودروساز خودرو ارائه می کردند آیا باز هم کسی 
حاضر بود پولش را برای پیش فروش یکساله آن 
هم وقتی حتی قیمت نهایی مشخص نیست در 
اختیار خودروسازان قرار دهد؟ ولی اکنون این 
خودروسازان هستند که بر جریان مسلط بوده و 
مصرف کننده هم چــاره ای ندارد و نمی تواند 
خودرو خریداری کند، از این رو لازم بود تا نسبت 
به تغییر وضعیت با صدور این مصوبه از ســوی 

شورای رقابت اقدام شود.

امیرعبداللهیان: آمریکا عامل بی ثباتی 
افغانستان است

وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران گفت: 
آمریکا عامل بخــش مهمی از بی ثباتی و ناامنی 

افغانستان است.
به گزارش ایرنا، حسین امیر عبداللهیان وزیر امور 
خارجه کشورمان در نشست مجازی »وضعیت 
بشردوستانه در افغانســتان« به ریاست آنتونیو 
گوترش دبیرکل سازمان ملل متحد شرکت و به 

ایراد سخنرانی پرداخت.
وزیر امور خارجه کشورمان در بخشی از سخنان 
خود در این نشست اظهار داشت: همه ما امروز با 
یک شــرایط جدید و چالش جدید در افغانستان 
روبرو هستیم و باور داریم که بخش مهمی از عامل 
وضعیت بی ثباتی ، ناامنی و شرایط نابسامان کنونی 
در کشور افغانستان به سیاست های توأم با آزمون 
و خطا و اشــتباهات ایالات متحده آمریکا در این 

کشور برمی گردد.
امیر عبداللهیان با تاکید بر اینکه آمریکایی ها در 
ســال های اشغال افغانســتان و اکنون در نحوه 
خروج شــان از این کشور فجایعی را آفریدند که 
جهانیان صحنه هایی از آن را در فرودگاه کابل در 
روزهای گذشته شاهد بودند، پیام این نشست در 
دو سطح سیاسی و انسانی را مورد تصریح قرار داد 
و افزود: در سطح سیاسی این پیام واحد را باید به 
افغانستان صادر کنیم که افغانستان امن، با ثبات 
و توسعه یافته فقط و فقط در سایه تشکیل دولت 
فراگیر ملی و متشکل از همه طرف ها می تواند 

ایجاد شود.
 وزیر امور خارجه همچنین دیدگاه کشورمان در 
سطح انسانی را تشریح و افزود: معتقد هستیم در 
ابعاد انسان دوســتانه، مردم ، زنان و کودکان در 
افغانستان در سالهای گذشته و در هفته های اخیر 
با وضعیت تاســف باری مواجه هســتند و امروز 
جامعه جهانی موظف اســت و باید کمک های 
انساندوستانه فوری و سریع خود را به افغانستان 

ارسال کند.
وزیر امور خارجه کشورمان ضمن انتقاد از اینکه 
جامعه جهانی نسبت به تعهدات خود در قبال 
رســیدگی به وضعیت آوارگان افغان به خوبی 
عمل نکرده اســت بر ضرورت تامین کمکهای 
فوری انسان دوستانه و همچنین کمک به مردم 
این کشور و تشکیل دولت فراگیر در افغانستان 
تاکید کرد. امیر عبداللهیان همچنین با تاکید 
بر ارتباط کشورمان با همه طرف ها در افغانستان 
اظهار داشت: ما در افغانستان سیاستی را دنبال 
می کنیم که علاوه بر تشــکیل دولت فراگیر ، 
افغانســتانی عاری از تروریسم و مواد مخدر را 
شاهد بوده و مردم افغانستان خودشان بتوانند 
نســبت به آینده سرنوشت کشورشان تصمیم 

گیری کنند .

مسوول بسیج سازمان بسیج دانش آموزی سپاه استان:نـگـره

تیم علمی سازمان بسیج دانش آموزی هرمزگان نشان طلای لیگ پایا را کسب کرد
مسوول بسیج سازمان بســیج دانش آموزی سپاه امام سجاد)ع( 
هرمزگان گفت: تیم علمی سازمان بسیج دانش آموزی استان به 
مقام نخســت و نشان طلای مسابقه های لیگ بین المللی پایا در 

سال ۱۳۹۹-۱۴۰۰ دست یافت.
سرگرد پاسدار ابراهیم پیله رام در گفت و گو با ایرنا افزود: این گروه 
دانش آموزی به نام های »امیرحســین مقبلی«، »محمد امین 
رفیعی«، »سیاوش اسکندری«، »امیراسماعیل ثریا« و »علیرضا 
حق گو« از حوزه مقاومت بسیج شهیده فهمیده ناحیه ۲ بندرعباس 
بوده که توانســتند در رشته های ریاضی، علوم تجربی، فیزیک و 
شیمی رقبای خود از داخل و خارج کشور را پشت سربگذارند و به 

مقام نخست دست پیدا کنند.
وی بیان داشــت: کسب این موفقیت علمی توسط دانش آموزان 
بسیجی هرمزگان در تاریخ هرمزگان بی نظیره بوده و برای نخستین 

بار این اســتان توسط دانش آموزان بسیجی خود توانست افتخار 
غرورآفرینی در زمینه های علمی کسب کند.

مسوول بسیج سازمان بســیج دانش آموزی سپاه امام سجاد)ع( 
هرمزگان در خصوص راهیابی دانش آموزان بسیجی به این مسابقه 
های علمی اظهارداشت: در مرحله شهرستانی لیگ بین المللی پایا 
نزدیــک به ۳۰۰ گرووه علمی در قالب تیم های پنج نفره در قالب 
هزار و ۵۰۰ نفر دانش آموز نخبه بسیجی شرکت کردند که از این 
تعداد ۱۵ تیم پنج نفره در قالب ۱۵۰ دانش آموز به مرحله استانی 

راه پیدا کردند.
سرهنگ پیله رام یادآورشد: با توجه به بررسی ها و ظرفیت علمی 
صورت گرفته تیم ۱۵ نفره از هرمزگان به مرحله کشوری راه پیدا 
کردند و با تیم های مقتدری از استان های کشور و حتی کشورهای 
همسایه به رقابت پرداختند و در نهایت تیم سازمان بسیج دانش 

آموزی هرمزگان از پایگاه شــهید فهمیده ناحیه ۲ بندرعباس به 
نشان طلای این دوره از مسابقه ها دست یافت.

وی اضافه کرد:  از این افتخارآفرینان علمی بسیجی هرمزگان در 
مراسمی که در هفته بسیج دانش آموزی برگزار خواهد شد، با حضور 
سردار اباذر سالاری فرمانده سپاه هرمزگان، دیگر نبخگان بسیجی 
و همچنین مسوولان آموزش و پرورش و سایر نمایندگان علمی 
استان تجلیل می شود.مسوول بسیج سازمان بسیج دانش آموزی 
سپاه امام سجاد)ع( هرمزگان در پایان ابرازداشت: سازمان بسیج 
دانش آموزی کشور به منطور کشف استعدادها و همچنین پرورش 
استعدادهای نیروهای نخبه و جوان دانش آموزی بسیجی و تربیت 
نیروهای کادر تراز انقلاب برای آینده نظام مقدس جمهوری اسلامی 
ایران اقدام به طراحی و برگزاری لیگ بین المللی پویا نموده است 

که هرساله در سراسر کشور این لیگ برگزار می شود.

 نظر فریدون مجلسی 
درباره توافق جدید ایران و آژانس

یک کارشناس مســائل بین الملل سفر مدیرکل آژانس بین 
المللــی انرژی اتمی را مثبت ارزیابی کرد و گفت: توافق انجام 
شده فرصتی است به عنوان آتش بس که به یک تفاهم های آتش 
بس در کل منطقه منجر شود.فریدون مجلسی در گفت وگو با 
ایسنا، درباره توافق جدید ایران و آژانس بین المللی انرژی اتمی 
گفت: به نظر می رسد این اقدام در پاسخ قانونی است که مجلس 
تصویب کرد و نشان می دهد که مقامات دریافتند این اتفاقات 
بهتر است تا اینکه پرونده ایران به شورای حکام و شورای امنیت 
برود و تحریم های بین المللی اعمال شوند.وی تصریح کرد: به 
هر حال در زمان احمدی نژاد خطاهایی صورت گرفت که برجام 
پاسخ آن خطاها بود و ما تعهداتی را پذیرفتیم که کشورهای 
دیگر مانند ترکیه، فیلیپین و ... نیازی نبود بپذیرند. البته پنهان 
از NPT کاری نکردند.مجلسی اظهار کرد: در صورتیکه تحریم 
ها ادامه یابد ممکن است به تنش هایی هم منجر شود اما باید 
مسئولان به این مهم توجه داشته باشند. سفر آقای گروسی را 
می توان مثبت تلقی کرد، برای کسانی که طرفدار آرامش، رفاه 
ملی و توسعه اقتصادی، اجتماعی هستند.وی خاطرنشان کرد: 
به نظر می رسد توافق انجام شده یک فرصتی است به عنوان 
آتش بس که به یک تفاهم های آتش بس در کل منطقه منجر 
شود. اگر چنین باشد که هیچ در غیر این صورت ممکن است 

تبعاتی را به دنبال داشته باشد.

جلسه هماهنگی ستاد گرامیداشت هفته دفاع 
مقدس درسیریک

جلســه هماهنگی ســتاد گرامیداشــت هفته دفاع مقدس 
درســیریک برگزار شد.به گزارش خبرنگار خبرگزاری بسیج 
هرمزگان،احمد جمالدینی فرماندار شهرســتان سیریک در 
جلسه هماهنگی و برنامه ریزی، برنامه های گرامیداشت هفته 
دفاع مقدس در شهرستان سیریک که باحضور سرهنگ پاسدار 
ســید حســن فاطمی فرمانده ناحیه مقاومت بســیج سپاه 
شهرستان،بخشداران و دیگر مدیران و روسای ادارات و نهادهای 
شهرستان سیریک در محل سالن جلسات فرمانداری برگزار 
شدفرماندار شهرستان ســیریک با گرامیداشت یاد و خاطره 
شهدای جنگ تحمیلی و هفته گرامیداشت دفاع مقدس و با 
تاکید بر ضرورت برگزاری مناسبت های هفته دفاع مقدس با 
رعایت کامل پروتکل های بهداشتی و فاصله گذاری اجتماعی و 
همچنین بهره گیری از فضای مجازی در اجرای برنامه ها، اظهار 
داشت: رسالت ما ایجاب می کند با استفاده از ظرفیت های موجود 
و اشاعه فرهنگ دفاع مقدس در جامعه زمینه ساز پیشرفت و 
آبادانی کشور باشــیم.احمد جمالدینی فرماندار شهرستان 
ســیریک افزود: از آنجا که نسل جوان و نوجوان ما دوران دفاع 
مقدس را تجربه نکرده  است، هفته گرامیداشت دفاع مقدس 
فرصت مناسبی است تا در این هفته پیام و مفاهیم دوران دفاع 
مقدس را به این نسل و همه اقشار مردم منتقل کنیم.جمالدینی 
خاطرنشان کرد: همه روسای ادارات و شهرداری ها موظفند در 
هفته دفاع مقدس نسبت به فضا سازی محیطی و نصب بنر در 
سردرب ادارات خود و شهرداری ها در سطح شهر اقدامات لازم 
را بعمل آورده و گزارشــی از برنامه های خود را نیز به دبیرخانه 

ستاد ارسال نمایند.

خبرخبر

برگزاری مراسم 
ویژه ایام فاطمیه در 

جزیره کیش

صفحه  3

تومــان هــزار  تومــان  هــزار  صفحــه    1010  صفحــه      چهــارم    88  ســال   چهــارم          ســال   نوامبــرنوامبــر  20232023      الاول  14451445        2626     جمــادی  الاول    جمــادی  آذرآذر  14021402      1212  یکشــنبه    0505     یکشــنبه     

دســتاورد محور مقاومت، 
و  پیروزی  الهــی،  نصرت 

کرامت است
کیش از اردوی تیم ملی شنای آب های 

آزاد کشور میزبانی می کند
سرپرســت تیم ملی شــنای آب های آزاد کشور با بیان اینکه 
کیش از اردوی تیم ملی میزبانی می کند، گفت: این اردو در سه 

آیتم و طی یک هفته از پنجم آذرماه در کیش آغاز می شود.
»بهرام ســعادت« با بیان اینکه ۱۰ شــناگر آب های آزاد برتر 
کشــور به این اردو دعوت شــدند، اظهار کرد: افراد دعوت شده 
به اردوی تیم ملی پس از آنالیز سه تورنمنت جام خلیج فارس، 

مسابقات لیگ و ماراتن ۱۰ کیلومتر انتخاب شدند.
وی در رابطه با اســامی دعوت شــدگان به ایــن اردوی تیم 

ملی، بیــان کرد: »صدرا شــیخ بهایی«، »برنــا نقیه« و »علی 
اصغر کشــاورزیان« از کیش، »محمد حسین قاسمی«، »امیر 
علی ســنجیده« و »محمد مهدی هاجــری« از تهران، »پدرام 
کشمیری« از گلستان، »ســید پوریا سید جعفری« و »محمد 
مهمانواز« از خراســان رضوی و »سهیل جوانمردی« از فارس، 
۱۰ نفری هستند که به اردوی تیم ملی شنای آب های آب های 

آزاد در کیش دعوت شدند.

صفحه 3

صفحه 5

سخنگوی شورای نگهبان:

تغییر در اساسنامه برق منطقه ای کیش
صفحه 3

 تکریم کادر درمان 
با کاشت درخت به نام 
مدافعان سلامت کیش

واکسیناسیون دانش آموزان زمینه ساز 
بازگشایی مدارس در کیش

گفت و گوی اخبار کیش با مصطفی اقلیما، پدر مددکاری اجتماعی: 

رونق اقتصادی، کمک به معیشت مردم به زودی

مسیرپروازی کیش - رامسر هموار شد

شرکت عمران، آب و خدمات کیش با کاشت نها به نام هر یک 
از افرراد کادر درمان، از زحمات مدافعان سلامت کیش تقدیر 
می کند.به گزارش روزنامه اخبار کیش از شرکت عمران،آب و 
خدمات ، عبدالنبی شــرفی مدیر عامل این شرکت با اشاره به 
زحمــات شــبانه روزی کادر درمان و خدمت به ســاکنان و 
گردشگران در طول مدت شیوع کرونا و ضرورت تجلیل از این 
تلاش های ایثارگرانه گفت: فضایی برای ایجاد یک بوســتان 

جهت اجرای این طرح تخصیص داده شــده که پس از کاشت 
نهال به تعداد مدافعان سلامت ، اسامی هر یک از این افراد در 
کنار نهال ها تعبیه می شود تا خاطره زحمات ارزشمندشان 
برای همیشــه در اذهان ســاکنان این جزیره ماندگار شود.

عبدالنبی شرفی همچنین با بیان اینکه ترویج فرهنگ تقدیر از 
پیشکسوتان در فضای جامعه ، موجب توجه بیشتر نسل جوان 

به اهمیت استفاده از تجارب این افراد ....

 شماره 
1061

صفحه3
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صفحه 3

صفحه  2

صفحه  3

 رونق صنعت گردشگری با واکسیناسیون
فرصتی که به کشورهای همسایه هدیه شد
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 جام جهانی قطر؛ 
 فرصت اقتصادی کیش 

از دست می رود؟ 

رییس مرکز توسعه سلامت کیش: 

 ویروس کرونا 
 همچنان در حال 

گردش است
صفحه 3 صفحه3

آسیب شناسی اسناد و کتاب های خطی شیخ صفی الدین اردبیلی

رئیس شورای رقابت:

خودروسازان در موقعیت مسلط هستند، ولی انصاف هم داشته باشند

اسناد و کتاب های خطی دوره صفویه و قاجار بقعه 
شــیخ صفی الدین اردبیلی، توسط کارشناسان 
پژوهشــکده حفاظت و مرمت آثــار تاریخی ـ 
فرهنگــی مــورد بررســی، مســتندنگاری و 
آسیب شناسی اولیه قرار گرفت.به گزارش ایسنا 
به نقل از روابط عمومی پژوهشگاه میراث فرهنگی 
و گردشگری، پیرو درخواست اداره کل موزه ها و 
امــوال منقول تاریخی- فرهنگــی و اعلام نیاز 
پژوهشی اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی 
و گردشگری اســتان اردبیل به منظور بررسی 
انجام پژوهش های بنیادی و کاربردی روی اسناد 
و کتاب های خطی دوره صفویه و قاجار بقعه شیخ 
صفی الدین اردبیلی، شهرزاد امین شیرازی، مدیر 
گروه پژوهشی حفاظت و مرمت و فضه رحیمی، 

مســؤول بخش حفاظت و مرمت آثار کاغذی 
پژوهشــکده حفاظت و مرمت آثــار تاریخی-

فرهنگی از این آثار بازدید کردند.آثار کاغذی مورد 
بررسی متعلق به مجموعه بقعه شیخ صفی الدین 
اردبیلی شــامل یک نسخه قرآن به خط کوفی، 
تعدادی ســند تک بــرگ با موضــوع فرمان، 
مصالحه نامه و مبایعه نامه، صفحات تک برگ قرآن 
با تزئینات و... است.در بازدید انجام شده این آثار 
مورد بررســی قرار گرفت و مســتندنگاری و 
آسیب شناســی اولیه روی آن ها انجام شد که 
نتیجه آن به صورت ارائه پیشــنهادات در مورد 
تعیین اولویت حفاظتی و مرمتی و چگونگی انجام 
اقدامات حفاظتی پیشگیرانه و مرمت آثار ارائه 

می شود.

رئیس شورای رقابت با اشاره به اینکه پیش فروش 
خــودرو زمانی به نفع مصرف کننده اســت که 
امتیــازی بــه او بدهد، گفت: درســت اســت 
خودروســازان در موقعیت مسلط قرار دارند اما 

انصاف هم داشته باشند.
به گزارش ایسنا، در اواسط مرداد ماه و در جلسه 
۴۷۳ شورای رقابت مصوب شد که در طرح پیش 
فروش خودروهای مشــمول قیمــت گذاری، 
سهمی از خودرو که پیش پرداخت آن قبلا انجام 
شده مشمول هیچ گونه تورم قیمتی احتمالی 
نباشد. در عین حال تاکید شد خودروهایی که 
قیمت آن تعیین نشده حق پیش فروش ندارند.

در کنار برخی حواشی و انتقاداتی که در این رابطه 
مطرح بود، گفته می شد که خودروسازان چندان 

تمایلی به این مصوبه نداشته و حتی بهانه ای برای 
عقب نشــینی از طرح های پیش فروش خودرو 

است.
در رابطه با این جریان رضا شیوا - رئیس شورای 
رقابت - در گفت وگو با ایســنا، توضیحاتی ارائه 

کرد.
وی با بیان اینکه پیش فروش خودرو باید نفعی 
هــم بــرای مصــرف کننده داشــته باشــد، 
گفت:خودروسازان توجه داشته باشند که وقتی 
در پیش فروش هیچ امتیازی از سوی خودروساز 
به مصرف کننده ارائه نمی شود و سودی برای آن 
نــدارد چرا باید برای پیش خرید اقدام کند و در 
این حالت استقبال مصرف کننده نیز کاهش پیدا 

خواهد کرد.

رئیس شورای رقابت با اشاره به اینکه وقتی مصرف 
کننده برای پیش فروش اقدام می کند پول خود 
را مدت ها در اختیار خودروساز قرار می دهد که 
در گذر زمان و در شرایط تورمی موجود مشمول 
تورم می شــود و پولش از بین می رود، افزود: اما 
شاهد هســتیم که خودروساز هیچ امتیازی به 
مصرف کننده ارائه نمی دهد، نتیجه این است که 
در یک سال چند صد شــکایت در این رابطه از 
سوی متقاضیان به شــورای رقابت اعلام شده 

است.
به گفته شیوا، بهتر اســت خودروسازان طبق 
مصوبه عمل کرده و تعهــدات خود را نیز انجام 
دهند و به این هم فکر کنند که اگر در موقعیت 
مسلط در بازار قرار دارند باید انصاف را هم در نظر 

بگیرند.
اگر بازار رقابتی بود باز هم کسی حاضر بود پیش 

خرید کند؟
وی با تاکید بر اهمیت ایجاد بازار رقابتی در خودرو 
گفت: اگر چنیــن بازاری داشــتیم و چندین 
خودروساز خودرو ارائه می کردند آیا باز هم کسی 
حاضر بود پولش را برای پیش فروش یکساله آن 
هم وقتی حتی قیمت نهایی مشخص نیست در 
اختیار خودروسازان قرار دهد؟ ولی اکنون این 
خودروسازان هستند که بر جریان مسلط بوده و 
مصرف کننده هم چــاره ای ندارد و نمی تواند 
خودرو خریداری کند، از این رو لازم بود تا نسبت 
به تغییر وضعیت با صدور این مصوبه از ســوی 

شورای رقابت اقدام شود.

امیرعبداللهیان: آمریکا عامل بی ثباتی 
افغانستان است

وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران گفت: 
آمریکا عامل بخــش مهمی از بی ثباتی و ناامنی 

افغانستان است.
به گزارش ایرنا، حسین امیر عبداللهیان وزیر امور 
خارجه کشورمان در نشست مجازی »وضعیت 
بشردوستانه در افغانســتان« به ریاست آنتونیو 
گوترش دبیرکل سازمان ملل متحد شرکت و به 

ایراد سخنرانی پرداخت.
وزیر امور خارجه کشورمان در بخشی از سخنان 
خود در این نشست اظهار داشت: همه ما امروز با 
یک شــرایط جدید و چالش جدید در افغانستان 
روبرو هستیم و باور داریم که بخش مهمی از عامل 
وضعیت بی ثباتی ، ناامنی و شرایط نابسامان کنونی 
در کشور افغانستان به سیاست های توأم با آزمون 
و خطا و اشــتباهات ایالات متحده آمریکا در این 

کشور برمی گردد.
امیر عبداللهیان با تاکید بر اینکه آمریکایی ها در 
ســال های اشغال افغانســتان و اکنون در نحوه 
خروج شــان از این کشور فجایعی را آفریدند که 
جهانیان صحنه هایی از آن را در فرودگاه کابل در 
روزهای گذشته شاهد بودند، پیام این نشست در 
دو سطح سیاسی و انسانی را مورد تصریح قرار داد 
و افزود: در سطح سیاسی این پیام واحد را باید به 
افغانستان صادر کنیم که افغانستان امن، با ثبات 
و توسعه یافته فقط و فقط در سایه تشکیل دولت 
فراگیر ملی و متشکل از همه طرف ها می تواند 

ایجاد شود.
 وزیر امور خارجه همچنین دیدگاه کشورمان در 
سطح انسانی را تشریح و افزود: معتقد هستیم در 
ابعاد انسان دوســتانه، مردم ، زنان و کودکان در 
افغانستان در سالهای گذشته و در هفته های اخیر 
با وضعیت تاســف باری مواجه هســتند و امروز 
جامعه جهانی موظف اســت و باید کمک های 
انساندوستانه فوری و سریع خود را به افغانستان 

ارسال کند.
وزیر امور خارجه کشورمان ضمن انتقاد از اینکه 
جامعه جهانی نسبت به تعهدات خود در قبال 
رســیدگی به وضعیت آوارگان افغان به خوبی 
عمل نکرده اســت بر ضرورت تامین کمکهای 
فوری انسان دوستانه و همچنین کمک به مردم 
این کشور و تشکیل دولت فراگیر در افغانستان 
تاکید کرد. امیر عبداللهیان همچنین با تاکید 
بر ارتباط کشورمان با همه طرف ها در افغانستان 
اظهار داشت: ما در افغانستان سیاستی را دنبال 
می کنیم که علاوه بر تشــکیل دولت فراگیر ، 
افغانســتانی عاری از تروریسم و مواد مخدر را 
شاهد بوده و مردم افغانستان خودشان بتوانند 
نســبت به آینده سرنوشت کشورشان تصمیم 

گیری کنند .

مسوول بسیج سازمان بسیج دانش آموزی سپاه استان:نـگـره

تیم علمی سازمان بسیج دانش آموزی هرمزگان نشان طلای لیگ پایا را کسب کرد
مسوول بسیج سازمان بســیج دانش آموزی سپاه امام سجاد)ع( 
هرمزگان گفت: تیم علمی سازمان بسیج دانش آموزی استان به 
مقام نخســت و نشان طلای مسابقه های لیگ بین المللی پایا در 

سال ۱۳۹۹-۱۴۰۰ دست یافت.
سرگرد پاسدار ابراهیم پیله رام در گفت و گو با ایرنا افزود: این گروه 
دانش آموزی به نام های »امیرحســین مقبلی«، »محمد امین 
رفیعی«، »سیاوش اسکندری«، »امیراسماعیل ثریا« و »علیرضا 
حق گو« از حوزه مقاومت بسیج شهیده فهمیده ناحیه ۲ بندرعباس 
بوده که توانســتند در رشته های ریاضی، علوم تجربی، فیزیک و 
شیمی رقبای خود از داخل و خارج کشور را پشت سربگذارند و به 

مقام نخست دست پیدا کنند.
وی بیان داشــت: کسب این موفقیت علمی توسط دانش آموزان 
بسیجی هرمزگان در تاریخ هرمزگان بی نظیره بوده و برای نخستین 

بار این اســتان توسط دانش آموزان بسیجی خود توانست افتخار 
غرورآفرینی در زمینه های علمی کسب کند.

مسوول بسیج سازمان بســیج دانش آموزی سپاه امام سجاد)ع( 
هرمزگان در خصوص راهیابی دانش آموزان بسیجی به این مسابقه 
های علمی اظهارداشت: در مرحله شهرستانی لیگ بین المللی پایا 
نزدیــک به ۳۰۰ گرووه علمی در قالب تیم های پنج نفره در قالب 
هزار و ۵۰۰ نفر دانش آموز نخبه بسیجی شرکت کردند که از این 
تعداد ۱۵ تیم پنج نفره در قالب ۱۵۰ دانش آموز به مرحله استانی 

راه پیدا کردند.
سرهنگ پیله رام یادآورشد: با توجه به بررسی ها و ظرفیت علمی 
صورت گرفته تیم ۱۵ نفره از هرمزگان به مرحله کشوری راه پیدا 
کردند و با تیم های مقتدری از استان های کشور و حتی کشورهای 
همسایه به رقابت پرداختند و در نهایت تیم سازمان بسیج دانش 

آموزی هرمزگان از پایگاه شــهید فهمیده ناحیه ۲ بندرعباس به 
نشان طلای این دوره از مسابقه ها دست یافت.

وی اضافه کرد:  از این افتخارآفرینان علمی بسیجی هرمزگان در 
مراسمی که در هفته بسیج دانش آموزی برگزار خواهد شد، با حضور 
سردار اباذر سالاری فرمانده سپاه هرمزگان، دیگر نبخگان بسیجی 
و همچنین مسوولان آموزش و پرورش و سایر نمایندگان علمی 
استان تجلیل می شود.مسوول بسیج سازمان بسیج دانش آموزی 
سپاه امام سجاد)ع( هرمزگان در پایان ابرازداشت: سازمان بسیج 
دانش آموزی کشور به منطور کشف استعدادها و همچنین پرورش 
استعدادهای نیروهای نخبه و جوان دانش آموزی بسیجی و تربیت 
نیروهای کادر تراز انقلاب برای آینده نظام مقدس جمهوری اسلامی 
ایران اقدام به طراحی و برگزاری لیگ بین المللی پویا نموده است 

که هرساله در سراسر کشور این لیگ برگزار می شود.

 نظر فریدون مجلسی 
درباره توافق جدید ایران و آژانس

یک کارشناس مســائل بین الملل سفر مدیرکل آژانس بین 
المللــی انرژی اتمی را مثبت ارزیابی کرد و گفت: توافق انجام 
شده فرصتی است به عنوان آتش بس که به یک تفاهم های آتش 
بس در کل منطقه منجر شود.فریدون مجلسی در گفت وگو با 
ایسنا، درباره توافق جدید ایران و آژانس بین المللی انرژی اتمی 
گفت: به نظر می رسد این اقدام در پاسخ قانونی است که مجلس 
تصویب کرد و نشان می دهد که مقامات دریافتند این اتفاقات 
بهتر است تا اینکه پرونده ایران به شورای حکام و شورای امنیت 
برود و تحریم های بین المللی اعمال شوند.وی تصریح کرد: به 
هر حال در زمان احمدی نژاد خطاهایی صورت گرفت که برجام 
پاسخ آن خطاها بود و ما تعهداتی را پذیرفتیم که کشورهای 
دیگر مانند ترکیه، فیلیپین و ... نیازی نبود بپذیرند. البته پنهان 
از NPT کاری نکردند.مجلسی اظهار کرد: در صورتیکه تحریم 
ها ادامه یابد ممکن است به تنش هایی هم منجر شود اما باید 
مسئولان به این مهم توجه داشته باشند. سفر آقای گروسی را 
می توان مثبت تلقی کرد، برای کسانی که طرفدار آرامش، رفاه 
ملی و توسعه اقتصادی، اجتماعی هستند.وی خاطرنشان کرد: 
به نظر می رسد توافق انجام شده یک فرصتی است به عنوان 
آتش بس که به یک تفاهم های آتش بس در کل منطقه منجر 
شود. اگر چنین باشد که هیچ در غیر این صورت ممکن است 

تبعاتی را به دنبال داشته باشد.

جلسه هماهنگی ستاد گرامیداشت هفته دفاع 
مقدس درسیریک

جلســه هماهنگی ســتاد گرامیداشــت هفته دفاع مقدس 
درســیریک برگزار شد.به گزارش خبرنگار خبرگزاری بسیج 
هرمزگان،احمد جمالدینی فرماندار شهرســتان سیریک در 
جلسه هماهنگی و برنامه ریزی، برنامه های گرامیداشت هفته 
دفاع مقدس در شهرستان سیریک که باحضور سرهنگ پاسدار 
ســید حســن فاطمی فرمانده ناحیه مقاومت بســیج سپاه 
شهرستان،بخشداران و دیگر مدیران و روسای ادارات و نهادهای 
شهرستان سیریک در محل سالن جلسات فرمانداری برگزار 
شدفرماندار شهرستان ســیریک با گرامیداشت یاد و خاطره 
شهدای جنگ تحمیلی و هفته گرامیداشت دفاع مقدس و با 
تاکید بر ضرورت برگزاری مناسبت های هفته دفاع مقدس با 
رعایت کامل پروتکل های بهداشتی و فاصله گذاری اجتماعی و 
همچنین بهره گیری از فضای مجازی در اجرای برنامه ها، اظهار 
داشت: رسالت ما ایجاب می کند با استفاده از ظرفیت های موجود 
و اشاعه فرهنگ دفاع مقدس در جامعه زمینه ساز پیشرفت و 
آبادانی کشور باشــیم.احمد جمالدینی فرماندار شهرستان 
ســیریک افزود: از آنجا که نسل جوان و نوجوان ما دوران دفاع 
مقدس را تجربه نکرده  است، هفته گرامیداشت دفاع مقدس 
فرصت مناسبی است تا در این هفته پیام و مفاهیم دوران دفاع 
مقدس را به این نسل و همه اقشار مردم منتقل کنیم.جمالدینی 
خاطرنشان کرد: همه روسای ادارات و شهرداری ها موظفند در 
هفته دفاع مقدس نسبت به فضا سازی محیطی و نصب بنر در 
سردرب ادارات خود و شهرداری ها در سطح شهر اقدامات لازم 
را بعمل آورده و گزارشــی از برنامه های خود را نیز به دبیرخانه 

ستاد ارسال نمایند.
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مولفه های  از  یکــی  هوایــی  عرصــه 
اقتدارآفرین برای ایران است و ساخت و 
پرواز موفق جت یاسین، گامی بزرگ در 

جهت افزایش این اقتدار است.
نیروهای مسلح جمهوری اسلامی ایران 
چندین ســال است با توجه به تهدیدات 
موجــود پیرامون کشــورمان اقــدام به 
جدید،  تجهیــزات  ســاخت  طراحــی، 
نوســازی و حتی بهینه ســازی قطعات 

کرده  است.
عرصه هوایی به عنوان یکی از مولفه های 
اقتدارآفرین برای ایران و سایر کشور های 
جهــان نیازمنــد هواپیما هــای به روز و 
مدرنی است که بتواند امنیت هر کشوری 

را تامین کند.
ایران دارای ۵۴۱ هواگرد نظامی است 
که ۱۹۶ فروند جــت جنگنده/رهگیر و 
۹۴ هواپیمای آموزشی را شامل می شود. 
ناوگان جت جنگنده ایران شــانزدهمین 
نــاوگان بــزرگ در جهــان محســوب 
می شــود، همچنین در اختیار داشــتن 
هفت هواپیمای سوخت رسان ایران را از 
این نظر در رده هفتم جهان قرار می دهد.

در جنگ هــای امــروزی نبرد های تن 
بــه تن جای خــود را بــه جنگ های از 
از  اســت.  داده  تجهیزاتــی  و  دور  راه 
ادوات نویــن جنگ یا دفــاع از منطقه، 
هواپیما های نظامی هســتند که با توجه 
به قابلیت هایی مانند مسافت قابل پرواز، 
انعظاف پروازی، حداکثر ســرعت، رادار 
گریزی، قابلیت حمل انواع مواد انفجاری 
و سایر مواد دســت یک طرف جنگ را 

بالا می برد.
در همین خصوص چند ســالی اســت 
که وزارت دفاع کشورمان خبر از ساخت 
یــک جت آموزشــی رزمــی آن هم به 
شــکل کامل ساخته دست دانشمندان و 
متخصصان ایرانی داده اســت. جتی که 
یاســین نام گرفت و چند بار به صورت 
آزمایشــی پرواز کــرد. اول آذر هم این 
جت نخستین پرواز رسمی خود را انجام 
داد. جت یاســین که به گفته وزیر دفاع 
و پشتیبانی نیرو های مسلح  نقش مهمی 

در حوزه آموزش خلبانی کشور دارد.
جت یاسین چه مزایایی دارد?

طــول باند فــرود ۸۰۰ متر و ســقف 
پرواز ۱۲ کیلومتر اســت که تفاوت هایی 
با مقادیر گفته شــده قبلی دارد. دهانه 
بال این هواپیما ۱۰ متر اعلام شــده که 
در صــورت دقیق بودن این عدد نشــان 

می دهد، چون مســاحت بال این نمونه 
همان ۲۴ متــر مربع قبلی بیان شــده 
بایــد با وجود کاســتن از دهانه بال، در 
بخش هایی افزایش سطح داده شده باشد 
که احتمالاً ســطوح متحــرک بال از آن 

جمله هستند.
ایــن مقدار ســطح بــال، بیشــتر از 
هواپیما های هم رده یاســین اســت، در 
نتیجه با توجه به رابطه معکوس سرعت 
فرود هواپیما با مســاحت بال، یاســین 
امکان فرود با ســرعت کمتری نســبت 
بــه هواپیما های مذکــور را دارد؛  امری 
که برای یک هواپیمای آموزشــی مزیت 

مهمی محسوب می شود.
نکته دیگر این جــت ایرانی موتور آن 
است. موتوری که ســاخت شرکت های 
دانش بنیان و دانشمندان ایرانی است و 
می تواند با ۲۵ برابر جت ۶ تنی یاسین را 

به آسمان ببرد.
هواپیمای یاســین می تواند با یک بار 
ســوخت گیری هزار و پانصــد کیلومتر 
پیمایش داشته باشد و حداکثر در ارتفاع 
۱۲ کیلومتر از ســطح زمین با حداکثر 
ســرعت هزار کیلومتر در ساعت به پرواز 

درآید.
حداقل سرعت هواپیمای یاسین جدید 
حدود ۲۰۰ کیلومتر بر ساعت و سرعت 
نهایی آن حدود سرعت صوت اعلام شده 
اســت. همچنین جت یاسین تا حدود ۲ 
تــن مهمات و تســلیحات را می تواند با 

خود حمل و شلیک کند.
دیگر ویژگی هــای مهم هواپیمای فوق 
کــه بیش از پانصــد متخصص در مدت 
ده ســال گذشــته از ابتدای طراحی تا 

پرواز های آزمایشی آن در مراحل مختلف 
درگیر کار بوده اند اســتفاده از دم افقی 

کاملًا متحرک است.
این نوع دم برخلاف نمونه های قدیمی 
به صــورت کاملا یکپارچــه حول محور 
اتصال دوران کــرده و در نتیجه هواپیما 
می توانــد به بهترین نحــو ممکن مانور 
دهد. البتــه طراحی و اجــرای آن نیاز 
به دانش بســیار بالای دارد. یاســین با 
اســتفاده از این دم افقی کاملًا متحرک، 
امکان اجرای مانور های حســاس مانند 
قرارگیری هواپیما در ســقوط چرخشی 

)اسپین( با ایمنی بیشتر را تجربه کند.
طبق گفته وزیــر دفاع با توجه به رفع 
کامــل تحریم های تســلیحاتی قابلیت 
صادرات این جت آموزشی وجود دارد و 
جت آموزشی یاسین در حد هواپیماهایی 
است که در سطح دنیا با توجه به قابلیت 
ها و زیرســامانه هایی کــه در آن نصب 
شده در سبک خود جز هواپیماهای برتر 

جهان است.  
تا پیــش از این تنها ۷ کشــور چین، 
روســیه، آمریکا، فرانسه، انگلیس، ایتالیا 
و ژاپــن توانایــی ســاخت هواپیما های 
آموزشــی رزمی با موتور جت را داشتد 
و اکنون ایران به عنوان هشــتمین عضو 
نام خود را در میان کشــور های جهان 

ثبت کرد.
با پرواز موفق جت جنگی و آموزشــی 
یاســین چرخه تولید جنگنده از صفر تا 
صد در دســتان متخصصان ایرانی قرار 
گرفته و در آینده باید شــاهد آن باشیم 
که هواپیما های جت پیشــرفته در ایران 

ساخته شود.

پرواز موفق اولین جت آموزشی تمام ایرانی

سخنگوی شورای نگهبان با بیان اینکه هنوز 
مصوبه افزایش ســن بازنشســتگی در شورای 
نگهبان بررسی نشده است، از ایراد این شورا به 

لایحه عفاف و حجاب خبر داد.
به گزارش مهر، هادی طحان نظیف سخنگوی 
شورای نگهبان در نشست خبری خود با اصحاب 
رسانه در پاسخ به سوال خبرنگار مهر، مبنی بر 
اینکه اخیراً مجلس در جریان بررســی لایحه 
برنامه هفتم توســعه، مصوبه ای درباره افزایش 
سن بازنشستگی داشــت، نظر شورای نگهبان 
درباره این مصوبه چیســت، گفت: این موضوع 
در روزهای اخیر در مجلس شورای اسلامی به 
تصویب رسیده است و هنوز در شورای نگهبان 
مورد بررسی قرار نگرفته است. ما برای بررسی 
لایحه برنامه هفتم توســعه بــا توجه به حجم 
زیادی که برنامه دارد و بتوانیم در زمان قانونی 
اعلام نظر کنیم، ۱۵ جلســه غیررسمی برگزار 

کردیم .
وی درباره نظر احتمالی شــورای نگهبان به 
این مصوبــه، بیان کرد: هنوز ایــن مصوبه در 
شورای نگهبان بررسی نشده و به محض بررسی 
اعلام نظــر خواهیم کرد. این مصوبه موافقان و 
مخالفانــی دارد و الان نمی توانم نظر احتمالی 

شورای نگهبان را هم اعلام کنم.
طرح اصلاح قانون انتخابات مجلس تأیید شد

ســخنگوی شــورای نگهبان ادامه داد: طرح 
اصلاح بند یک ماده ۸۳ قانون انتخابات مجلس 
که در مجلس تصویب شــده بود، در شــورای 
نگهبان بررسی شــد و مغایر با قانون اساسی و 

شرع شناخته نشد.
طحان نظیف گفت: در این اصلاح به انتهای 
بند یک ماده ۸۳ قانون انتخابات مجلس عبارت 
ارجاع و پیگیری تقاضاهای مردم به دستگاه های 
اجرایی و مراجع قانونــی و همچنین پیگیری 
امور حوزه انتخابیه از شمول این حکم مستثنی 
اســت. این حکم از زمان تصویــب لازم الاجرا 

است، اضافه می شود.
وی در ادامه، بیان کرد: خارج از کشــور بودن 
همســر یا فرزندان داوطلبان انتخابات مجلس 
فی نفسه نمی تواند باعث ردصلاحیت شود. قانون 
نسبت به خود شخص تاکید و تصریحی دارد، اما 

نسبت به این موضوع ورودی نکرده است.
۳۲۸ نفر در آزمــون کتبی انتخابات مجلس 

خبرگان شرکت کردند
طحان نظیف درباره آزمون کتبی کاندیداهای 
انتخابات مجلس خبرگان رهبری، گفت: هفته 
گذشته آزمون کتبی خبرگان رهبری برگزار شد 
و از ۳۲۸ نفر که به آزمون کتبی دعوت شــده 

بودند، اکثریت حضور داشتند و فکر می کنم ۶۹ 
نفر هم غایب بودند.

وی ادامه داد: افرادی که حضور پیدا کردند، از 
شیعه و سنی بودند و آن هایی که نیاز نداشتند، 

طبیعتاً حضور پیدا نکردند.
سخنگوی شورای نگهبان بیان کرد: در یک یا 
دو هفته آینده آن کســانی که در ادوار گذشته 
در آزمون کتبی قبول شــده اند، برای مصاحبه 
شــفاهی دعوت خواهند شــد و کسانی که در 
هفته گذشته در آزمون کتبی حضور داشتند، 
در فرایند تصحیح اوراق قرار دارند و تا یک ماه 

آینده به مصاحبه شفاهی دعوت خواهند شد.
وی درباره برنامه های شــورای نگهبان برای 
افزایش مشارکت در انتخابات، گفت: از ابتدای 
سال جلساتی با دســتگاه های مختلف درباره 
موضوع انتخابات داشتیم. تصور ما این است که 
اگــر در چارچوب قانون همگی به وظایف خود 
عمل کنیم، در افزایش مشارکت هم تأثیرگذار 

خواهد بود.
طحان نظیف درباره شفافیت مالی فعالیت های 
انتخاباتی داوطلبان مجلس، گفت: شفافیت منابع 
مالی داوطلبان مجلس بــرای اولین بار در این 
دوره اجرایی می شود. یکی از مؤلفه های اصلی 
تأیید صلاحیت نیز سلامت اقتصادی داوطلبان 
است، برای مثال آنان نباید جزو بدهکاران کلان 

بانکی باشند.
سخنگوی شورای نگهبان تصریح کرد: طرح 
اصلاح قانون انتخابات مجلس شورای اسلامی 
در راســتای اجرای سیاست های کلی انتخابات 
تصویب شد و لازم الاجرا است و مزیت هایی در 

راستای احقاق حق داوطلبان و مردم داشت.
وی ادامه داد: در نظر گرفتن مرحله پیش ثبت 
نــام از جمله نکات مثبت این قانون بود و برای 

مثال اگر مدرک تحصیلی فردی ایراد داشــت، 
در این مرحله مشخص شد. به روزرسانی هایی 
هم برای تبلیغات انتخابات بر اساس این قانون 

شده است.
طحان نظیف در پاســخ به ســوالی مبنی بر 
اینکه آیا درخواســت هایی از شــورای نگهبان 
ردصلاحیت حســن روحانی بــرای انتخابات 
مجلس خبرگان رهبری وجود داشــته است، 
گفت: فعلًا ثبت نام مجلس خبرگان رهبری آغاز 
شده اســت و فقهای شورای نگهبان صلاحیت 
نامزدهای مجلس خبرگان را بررسی می کنند. 
از سوی دیگر هنوز شورای نگهبان وارد بررسی 
صلاحیت نامزدهای انتخابات مجلس خبرگان 

رهبری نشده است.
طحان نظیف درباره موضع شــورای نگهبان 
دربــاره انتخابــات، گفــت: شــورای نگهبان 
توصیه پذیر نیســت اما ممکن اســت فعالان 
سیاسی به دلیل رقابت هایی که با یکدیگر دارند، 
مطالبی را طرح کنند اما انتظار این اســت که 
موجب اخلال در انجام وظایف قانونی دستگاه ها 
نشوند و اجازه دهند دستگاه ها ازجمله شورای 
نگهبــان به وظایف قانونی خــود عمل کنند و 
مسؤولیتی را که به عهده دارند با دقت، آرامش 

و براساس قانون انجام دهند.
شورای نگهبان لایحه عفاف و حجاب را تأیید 

نکرد
وی ادامــه داد: لایحه حمایــت از خانواده از 
طریق ترویج فرهنگ عفاف و حجاب از ســوی 
شــورای نگهبان مورد بررسی قرار گرفت که با 
ایراداتی که پیش تر از ســوی بنده عنوان شده 
بود، مواجه شد. به صورت تفصیلی و در گزارشی 
ایرادات شــورای نگهبان به این مصوبه را اعلام 

خواهم کرد.

سخنگوی شورای نگهبان خبر داد:

ایراد شورای نگهبان به لایحه عفاف و حجاب

یادگاری یونانی ها در 
ایران نابود می شود
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خبر

معاوناولرئیسجمهور:

رصد ظرفیت ها و ارائه راه حل ها 
توقع دولت از دانشجویان است

معاون اول رئیس جمهور به مناســبت هفته بسیج، امروز 
سه ساعت در جمع مسئولان بســیج دانشجویی در محل 
لانه جاسوســی حاضر شد و به تشــریح اقدامات دولت و 

تبیین ظرفیت های اساسی اقتصادی برای رشد پرداخت.
به گزارش مهر، محمد مخبر معاون اول رئیس جمهور به 
مناسبت هفته بسیج و در جمع مسئولان بسیج دانشجویی 
با تاکید بر اینکه در نسل کنونی بسیجیان نیز امثال شهید 
چمران ها و قاسم سلیمانی ها وجود دارند، گفت: بارها شاهد 
بودیم که در حوادث طبیعی گروه های جهادی و بســیج با 
از خود گذشــتگی در لحظات ابتدایی در کنار مردم حضور 
داشــته اند که چنین ایثارگری هایی یــادآور فداکاری های 

شهدا است.
مخبر بــا بیان اینکه کلیــد واژه هایی همانند بســیج و 
مقاومــت به برکت وجود امام خمینی )ره( در ادبیات نظام 
بین الملل راه یافته اســت، افزود: مکتــب بنیانگذار کبیر 
انقلاب اسلامی با گفتمان علوی، فرهنگ حسینی، اقتصاد 
مقاومتی و با لشــکر بسیجی توانســته است چنان لرزه ای 
بر نظام ســلطه بیفکند که هیچ اسلحه و تسلیحات نظامی 

توانایی مقابله با آن را ندارد.
وی خاطرنشــان کرد: شاهد آن هســتیم که ایثارگری 
شهید فهمیده در خرمشهر، امروز در غزه و در جنگ مقابل 
رژیم کودک کش صهیونیســتی نیز اتفاق می افتد که این 
فرهنگ و روش را امام خمینی )ره( در جهان ایجاد کردند.

وی با بیان اینکه امروز مهم ترین مشــکل نظام سلطه با 
جمهوری اسلامی ایران، آموزش، فرهنگ و تربیت یافتگان 
مکتب خمینی کبیر است، تاکید کرد: رژیم صهیونیستی و 
آمریکا به این دلیل از نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران 
عصبانی هستند که با وجود اقدامات جبهه مقاومت در کنار 
فرهنگ اســلامی هیمنه و هژمونی نظام سلطه در جهان از 

بین رفته است.
معاون اول رئیس جمهور با اشــاره بــه عملیات طوفان 
الاقصی حماس علیه رژیم منحوس صهیونیســتی تصریح 
کرد: رژیم اشــغالگر قدس که مدعی قدرتمندترین ارتش 
و بزرگترین مجموعه اطلاعاتی در منطقه اســت و پس از 
سال ها و دهه ها محاصره یک باریکه، تنها توسط چند صد 
نفر نیروی حماس، هفت مانع غیرقابل تصور آنان شکســته 
شد و پس از این عملیات بزرگ رژیم صهیونیستی نتوانست 
غزه را تســخیر و نیروی حماس را از بین ببرد و حال این 
رژیم جعلی به کودک کشی و نسل کشی در فلسطین روی 

آورده است.
محمد مخبر همچنین در این نشســت پس از تشــریح 
وضعیت آغاز به کار دولت ســیزدهم با اشاره به نامگذاری 
شعار امسال، بر برنامه کوتاه مدت، میان مدت و بلند مدت 
دولت برای مهار تورم و رشــد تولید و تحقق منویات مقام 
معظم رهبری در حوزه هــای اقتصادی تاکید کرد و افزود: 
توقع دولت از بسیج دانشــجویی و جامعه دانشگاهی برای 
رسیدن به اهداف مورد نظر خود رصد ظرفیت ها، تشخیص 

مسائل و ارائه راه حل ها به دولت است.
معاون اول رئیس جمهور در ادامه به تشــریح اقدامات و 
دســتاوردهای دولت پرداخت و کاهش رشد تورم مصرف 
کننده و تولید کننده، کاهش تورم ماهانه ۷/۳ درصدی در 
فروردین بــه ۳/۲ درصد در آبان ماه، کاهش تورم نقطه به 
نقطه از ۵/۵۵ درصد به ۵/۳۹ درصد، کاهش تورم ســالانه 
به نرخ ۴۴ درصد، میانگین رشد تولید ۷ درصدی در ۶ ماه 
اول سال جاری و افزایش ظرفیت تولید و فروش نفت را از 

جمله اقدامات دولت سیزدهم برشمرد.
مخبــر با بیــان اینکــه ســران کشــورهای منطقه در 
ملاقات های دوجانبه و چند جانبه همواره بر تکمیل هرچه 
ســریع تر کریدور شــمال جنوب تاکید کرده اند، افزود: با 
همکاری برخی کشــورها مراحل تکمیل کریدور شــمال-

جنوب با ســرمایه گذاری ۲/۳ میلیارد دلاری طراحی شده 
اســت و به زودی ساخت خط ریلی رشت-آستارا در مسیر 
شــمال- جنوب آغاز می شــود که می تواند ظرفیت باری 

کشور را سالانه به ۲۰ میلیون تن برساند.
معــاون اول رئیس جمهور در تبییــن اقدامات دولت در 
زمینه مسکن و تحقق شــعار ساخت ۴ میلیون مسکن در 
دولت ســیزدهم افزود: اعطای زمین در هزار شــهر، اتمام 
۲۴۰ هزار واحد مســکن ناتمام و ثبــت نام یک میلیون و 
چهارصد هــزار نفر در طرح ملی مســکن تاکنون در این 

زمینه انجام شده است.
مخبر گفت: افزایش ظرفیت ۷ هزار مگاواتی برق کشور، 
شروع عملیات ۱۰ هزار مگاوات نیروگاه جدید، طراحی ۲۷ 
شهر ساحلی، ساخت ۵ شــهر مولد کشاورزی، احداث ۱۳ 
پارک پتروشــیمیایی و طراحی بزرگترین شــهر تولیدی و 
مسکونی در مکران از دیگر برنامه های دولت مردمی است.

معاون اول رئیس جمهور تصریح کرد: با وجود مســائل و 
مشــکلات در کشور اما ظرفیت ها، موفقیت ها و قدرت حل 
مســأله در کشور فوق العاده زیاد اســت. در این زمینه باید 
همانند دیگر صحنه های انقلاب اســلامی مردم را به عرصه 
اقتصــاد نیز وارد کرد که این مهم و ســازماندهی مردم در 

بخش اقتصادی با کمک بسیج امکانپذیر است.
همچنین در این جلســه برخی از دانشــجویان به بیان 
نظرات، درخواســت ها، دغدغه ها، دیدگاه ها، پیشنهادات و 
مطالبه گری های خود در زمینه های حل مشــکلات صنفی 
و آموزشی دانشگاه های مختلف، تخصیص بودجه لازم برای 
تشکل های دانشجویی، افزایش ســطح کیفی فعالیت های 
فرهنگی، تقویت پیوند صنعت و دانشــگاه، تسهیل ازدواج 
دانشــجویی، افزایش دیدارهای دانشــجویی بــا مقامات و 
وزرای دولــت بویژه در ســفرهای اســتانی، امیدآفرینی 
در میان دانشــجویان، افزایش ظرفیت برخی رشــته های 
دانشــگاهی و همچنین مشکلات استانی و شهرهای محلی 

خود پرداختند.

خبر

دریادارتنگسیریخبرداد:

تولید ۲ موشک هواپایه 
جدید برای مقابله با کروز

فرمانده نیــروی دریایی ســپاه گفت: از 
این  متخصصان  دســتاوردهای  جدیدترین 
نیرو ساخت ۲ موشک هواپایه برای مقابله با 
پهپاد و موشک کروز با برد ۴ و ۱۷ کیلومتر 
اســت که اکنون به مرحله تولید رســیده 

است.
دریادار علیرضا تنگسیری فرمانده نیروی 
دریایی سپاه در اجتماع کاروان های راهیان 
نور دانش آموزی در یادمان شهدای عملیات 
والفجر هشــت با اشــاره به توانمندی های 
نیروی دریایی ســپاه گفت: امروز با عنایت 
خداوند و دعای شــهدا قدم هــای بلند در 
زمینه ساخت شناور برداشــتیم که شناور 
شــهید ســلیمانی، شــهید صیاد شیرازی 
و شــهید حســن باقری نمونــه ای از این 

دستاوردها هستند.
فرمانده نیروی دریایی ســپاه ویژگی های 
منحصر به فــرد این نوع شــناورها را تاب 
آوری و ســرعت آن بر شــمرد و افزود: این 
شناورها به دست متخصصان داخلی ساخته 
شده که در دنیا بی ســابقه و بی نظیر است 
و ســرعت این شناورها ســه برابر سرعت 

شناورهای آمریکایی است.
دریادار تنگســیری در حوزه موشک های 
دریا پایه اظهار داشــت: قابلیت موشک های 
نیروهای دریایی سپاه در دنیا بی سابقه است 
و با اســتفاده از هوش مصنوعــی می تواند 
اهداف خود را تا ۲ هــزار کیلومتر به دقت 

مورد اصابت قرار می دهند.
وی گفــت: از جدیدترین دســتاوردهای 
متخصصــان این نیرو ســاخت ۲ موشــک 
هواپایه برای مقابله با پهپاد و موشک کروز 
با برد چهار کیلومتر و ۱۷ کیلومتر است که 
اکنون به مرحله تولید رســیده اســت و در 

آینده رونمایی خواهند شد.
دریادار تنگسیری در پایان تصریح کرد: ما 
روز به روز به قــدرت خود خواهیم افزود و 
در ایجاد امنیت و پیشــرفت مردم مان روز 
و شب نمی شناسیم و مردم عزیزمان بدانند 
کــه فرزندان این خاک برای اینکه چشــم 
طمع دشمنان را کور کنند تا پای جانشان 
ایســتاده اند.متولی یادمان شهدای عملیات 
والفجر هشت در اروندکنار شهرستان آبادان 
نیروی دریایی ســپاه است که تا پایان سال 
۱۴۰۲ هر هفته میزبان حضور دانش آموزان 
و دانشجویان سراسر کشور در قالب راهیان 

پیشرفت و راهیان نور دریایی است.

وزیرامورخارجه:

رفتار حماس منطقی و 
انسانی است

وزیر امور خارجه کشورمان گفت: امیدوارم 
بعد از آزادی زنان و کودکان فلســطینی و 
تبادل با اسرای اسرائیلی، منطقه وارد صفحه 
جدیدی شــود و به ســمت امنیت و ثبات 
برود.به گزارش مهر، حسین امیرعبداللهیان 
در اولین واکنش به آغاز آتش بس در غزه، 
گفــت: اولاً خرســندیم که جنایــات رژیم 
صهیونیستی علیه مردم مظلوم و مقتدر غزه 
حداقل برای چند روزی متوقف شده است. 
تلاش های دو روز گذشــته مــا ناظر بر این 
بود که بتوانیم توقف این جنایات را استمرار 
ببخشیم، امیدواریم منطقه از این پس وارد 
یک صفحه جدید شود که به سمت امنیت 
و ثبــات برود.وزیر امور خارجه کشــورمان 
درباره دیدارش با اســماعیل هنیه در قطر، 
اظهار داشــت: آقای هنیه از همان روزهای 
اول مصمم بود اسرای غیرنظامی آزاد شوند، 
اما طرف اســرائیلی برای بهانه داشــتن در 

جنگ افروزی مانع از این مسأله بود.
وی گفت: رفتار حماس منطقی و انسانی 
است و امیدوارم بعد از آزادی زنان و کودکان 
فلسطینی و تبادل با اسرای اسرائیلی منطقه 

وارد فاز جدیدی شود.

واکنش وزیر آموزش و 
پرورش به کمبود معلم در 

مدارس
وزیر آمــوزش و پــرورش در واکنش به 
خبــر کمبود معلم در مــدارس گفت: همه 
مدارس ما معلم دارند.رضــا مراد صحرایی 
وزیــر آمــوزش و پــرورش در گفت وگو با 
باشــگاه خبرنگاران جوان در توضیح چرایی 
کمبود معلم در مدارس کشــور بیان کرد: 
کمبود معلم در مدارس کنونی نداریم، همه 
مدارس ما معلم دارند.وزیر آموزش و پرورش 
افزود: ازدیاد دانش آموزان مانند ســال های 
قبل اســت.گفتنی اســت که چندی پیش 
کمیسیون  فلاحی سخنگوی  حجت الاسلام 
آمــوزش و تحقیقــات مجلس گفتــه بود:  
کمبود نیروی آموزشی در وزارت آموزش و 

پرورش مربوط به ادوار مختلف است .
به گفته او مشــکلات و مسائل آموزش و 
پرورش به مرور زمان ایجاد شــده است. در 
طول ســالیان گذشته بحث کمبود معلمان 
مطــرح بوده و خبرهــای روز وزارتخانه نیز 
حاکی از کمبود ۲۶۰ هزار معلم است. مقرر 
شــده این وضعیت ســاماندهی و کمبودها 

جبران شود.

2
عضو حزب موتلفه گفت: فلسطینی ها پیروزی بزرگی به دست آوردند و توانستند اراده خود را به ماشین جنگی صهیونیست ها تحمیل کنند.

محمدکاظم انبارلویی عضو شورای مرکزی حزب موتلفه اسلامی درباره آتش بس میان حماس و رژیم صهیونیستی اظهار کرد: در وهله اول باید 
تاکید کنم این آتش بس میان حماس و رژیم صهیونیستی است و ربطی به دیگر گروه های مقاومت ندارد و توافقی چند روزه برای تبادل زندانیان 

است.
عضو شورای مرکزی حزب موتلفه اسلامی با بیان اینکه در روز های گذشته نتانیاهو به هیچ وجه آتش بس را نمی پذیرفت و عنوان می کرد با حمله 

به غزه هم اسرای خود را آزاد و هم رهبران حماس را دستگیر می کنیم، گفت: صهیونیست ها حمله زمینی را آغاز کردند و بیش از ۴۰ روز در نوار 
غزه زمین گیر شدند و تلفات زیادی داشتند.وی با اشاره به اینکه آنها در این مدت نه اسیری را آزاد و نه رهبران حماس را دستگیر کردند، افزود: 
صهیونیست ها با تلفات سنگین خود در حال عقب نشینی هستند و به اهداف خود نرسیدند.عضو شورای مرکزی حزب موتلفه اسلامی  تاکید کرد: 
این بزرگترین شکست در تاریخ رژیم اشغالگر صهیونیستی در رویارویی با فلسطینی ها است.انبارلویی بیان کرد: اگر آتش بس ادامه پیدا کند، پیروزی 

مضاعفی برای فلسطینی ها است و اگر هم موقت باشد نشان دهنده آن است که صهیونیست ها شکست خود را قبول کرده اند.

فلسطینی ها توانستند اراده خود را به صهیونیست ها تحمیل کنند

سیاسی
روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی
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بســیج مســتضعفین با فرمان امام خمینی 
رحمــه الله در ۵ آذر ۱۳۵۸ تشــکیل شــد و 
پس از تصویب مجلس شورای اسلامی در دی 

۱۳۵۹ به صورت قانونی رسمیت پیدا کرد.
ســازمان بســیج یکی از نیروهای پنجگانه 
ســپاه پاسداران به شمار می رود که گردآوری، 
مدیریــت و ســازماندهی نیروهــای داوطلب 
مردمی را، در راســتای اهداف ســازمانی، بر 
عهــده دارد. این نیرو که با نام های ســازمان 
بسَیج مستضعفین یا نیروی مقاومت بسیج هم 
شــناخته می شــود در ۵ آذر ۱۳۵۸ به فرمان 
روح الله خمینی تشکیل شد و پس از تصویب 
مجلس شورای اســلامی در دی ۱۳۵۹ قانوناً 
رســمیت پیدا کرد و به سپاه پاسداران انقلاب 

اسلامی تعلق گرفت.
به اعضای این ســازمان بسیجی می گویند و 
طبق ماده ۱۳ قانون مقررات استخدامی سپاه، 
بسیجی به فردی اطلاق می شود که داوطلبانه 
جهت تحقق ارتش ۲۰ میلیونی تحت پوشش 
ســپاه در می آید. به موجب همین ماده قانونی 
بســیجیان به ســه دســته »بســیج عادی«، 
»بسیج فعال« و »بســیج ویژه« یا »پاسداران 
افتخاری« تقســیم می شوند. در جنگ ایران و 
عراق از بسیجیان بیشتر برای ارسال به صورت 
داوطلبانه و ســازماندهی شــده بــه جبهه ها 

استفاده می شد.
نقش ســازنده بســیج را در همه عرصه های 

جامعه می توان مشاهده کرد
معاون بین الملل سازمان بسیج مستضعفین 
گفت: ایجاد خیلی از شرکت های دانش بنیان 
در پی تلاش بســیج و نتیجه اطمینان به آنها 
اســت، لذا نقش ســازنده بســیج را در همه 

عرصه های جامعه می توان مشاهده کرد.
محســن کاظمی معــاون امــور بین الملل 
سازمان بسیج مســتضعفین با اشاره به هفته 
بســیج و در خصوص بسیج گفت: امروز بسیج 
در کل عالــم خودنمایی می کنــد. پیامی که 
حضرت امــام خمینــی )ره( در اوایل انقلاب 
فرمودند که بســیج جهانی اســلام باید شکل 
بگیــرد و پرچم لا الــه الا الله در کل عالم باید 

به اهتزاز درآید.
وی افــزود: امروز به لطف مجاهدت مقاومت 
در سراســر منطقه که همگــی مرهون خون 
شهید سلیمانی عزیز ما است. شهید سلیمانی 
بسیج جهانی اسلام را در منطقه جاری کردند 

و الحمدلله این اتفاق مبارک افتاده است.
کاظمی تاکید کرد: دامنه فعالیت بسیج فقط 
در بخش نظامی نیســت و امروز جهت حرکت 
بسیج را در جهت تأمین نیازمندی های کشور 

و دیگر نقاط جهان مشاهده می کنیم.
معــاون امــور بین الملل ســازمان بســیج 
مســتضعفین ادامه داد: در سیاستی که مقام 
معظم رهبری در ســند اعتلای بســیج ابلاغ 
فرمودنــد، و با ســازماندهی مناســبی که در 
مجموعه ســازمان بســیج با عنایت ریاســت 
سازمان و با حضور اقشار و بخش های گوناگون 
ســازمان بسیج تشکیل شــده است، ملاحظه 
می کنیم بســیج در صحنه های مختلف بالنده 

است.
کاظمی گفت: بخش نظامی بسیج متعلق به 
زمان بحران بود و البتــه اگر امروز هم بحران 
نظامی و امنیتی رخ دهد قطعاً بســیج در صف 
اول حضور دارد، اما بســیج امروز ما یک بسیج 
علمــی و کاربــردی با حضــور در عرصه های 
سازندگی، مهندســی، پزشکی و فناوری است 

که نقش بسیار مؤثری در کشور دارد.

وی با بیان آنکه بسیج جایی است که مردم 
به آن اعتماد می کنند، خاطر نشــان ساخت: 
ایجاد خیلی از شــرکت های دانش بنیان حال 
حاضر در پی تلاش بســیج و نتیجه اطمینان 
به آنها است. لذا نقش سازنده بسیج را در همه 
عرصه های جامعه می توانیم ملاحظه می کنیم.

کاظمی افــزود: حضور بســیج در منطقه و 
در بخش مقاومت و نیز ســایر کشورها حضور 
مشــهود اســت. هم اکنون از ســایر کشورها 
دســت نیاز به سوی سازمان بسیج دراز کردند 
چون متوجه شــدند که این شجره طیبی که 
حضرت امام )ره( تأســیس کردنــد، می تواند 
حلال مشــکلات باشد لذا جمهوری اسلامی و 
بسیج آنها را با آغوش گرم پذیرفته است و این 
ارتباط در بخش های مختلف شکل گرفته و در 

حال گسترش است.
بســیج تضمین کننده اقتدار ملی و امنیت 

ملی ایران است
دستیار و مشاور عالی فرمانده معظم کل قوا 
با اشــاره به نقش بسیج در مقاطع اصلی تاریخ 
پــس از انقلاب، گفت: بســیج تضمین کننده 

اقتدار ملی و امنیت ملی ایران است.
سردار سرلشــکر سید یحیی صفوی دستیار 
و مشــاور عالی فرمانده معظم کل قوا در جمع 
بسیجیان اســتان البرز با اشاره به برنامه های 
هفته بسیج در سراسر کشور گفت: مانور اقتدار 
بسیجیان دلاور که امروز در استان های سراسر 
کشــور در حــال برگزاری اســت در حقیقت 
تضمین کننده اقتدار ملی و امنیت ملی ایران 
اســت.رئیس پژوهشــگاه علوم و معارف دفاع 
مقدس شــهید سپهبد حاج قاســم سلیمانی 
افزود: اگر ایران امروز قدرتمند اســت عظمت 
و شوکت دارد، از وجاهت بین المللی برخوردار 
است، اگر رهبر عظیم الشــأن انقلاب اسلامی 
حضرت امام خامنه ای عزیز این گونه در مقابل 
ظالمین و جنایتکاران صهیونیســتی در دفاع 
از مظلومان فلســطینی ایستاده اند، به پشتوانه 
ملت بــزرگ ایران، اقتدار نیروهای مســلح و 

بسیجیان دلاور سراسر کشور است.
وی در تشــریح فلسفه صدور فرمان تشکیل 
امام )ره(  بسیج مستضعفین توســط حضرت 
و با اشــاره به حوادث اوایل انقلاب اســلامی 
به خصوص تصرف لانه جاسوســی آمریکا در 
۱۳ آبــان ۱۳۵۸ گفت: در ۱۳ آبان ســال ۵۸ 
پس از تصرف لانه جاسوســی آمریکا به دست 
دانشجویان پیرو خط امام و با این احتمال که 
ممکن است آمریکایی ها حمله نظامی به ایران 
کنند، حضرت امام در پنجم آذر ماه همان سال 
۵۸ فرمان تشکیل بسیج را صادر کردند و البته 
اردیبهشت سال بعد کارتر رئیس جمهور وقت 

آمریکا فرمان حمله نظامی به ایران و به تهران 
را با هدف آزادســازی جاسوسان آمریکایی که 
در لانه جاسوســی بودند صادر کرد که بخاطر 
طوفان شن شکســت خوردند و حضرت امام 

فرمودند: »شن ها مأمور خدا بودند«.
دستیار و مشاور عالی فرمانده معظم کل قوا 
تأکید کرد: پس از این تجاوز نظامی و شکست 
امریکایی هــا، بخاطر خطراتی که متوجه ایران 
بود حضرت امام دستور تشکیل بسیج را دادند.

وی افزود: بعداً با کتاب هایی که از اسناد لانه 
جاسوســی چاپ گردید معلوم شد که آمریکا 
در ناآرامی های اوایل انقلاب در کردســتان و 
سایر شهرها و ترور بزرگان ما نقش داشت. این 
کتاب ها اثبات کرد که ســفارت این کشور در 

ایران در حال جاسوسی بوده است.
سرلشــکر صفوی با اشــاره به تحقیر آمریکا 
توسط ملت ایران در پیروزی انقلاب اسلامی، 
تصرف لانه جاسوســی و سایر رخدادها افزود: 
آمریکایی ها به واســطه همین شکســت ها به 
تحریک و تشــویق صدام رئیس جمهور بعثی 

عراق برای حمله نظامی به ایران پرداختند.
وی در تشــریح نقش بسیج در مقاطع اصلی 
تاریخ پس از انقلاب خاطرنشان ساخت: جنگ 
تحمیلی رژیم بعث صدام علیه ایران با حمایت 
آمریکایی ها با غافلگیــری راهبردی جمهوری 
اسلامی ایران شروع شد. البته برخی اطلاعات 
تاکتیکی می آمد که لشکرهای عراق پشت مرز 
در حال آماده شــدن هستند اما نه سیاسیون 
کشــور به ویژه بنی صدر کــه رئیس جمهور 
و فرمانــده کل قوا بود و نــه حتی فرماندهان 
عالی رتبه ارتش و سپاه، تصور وقوع یک جنگ 
بزرگ زمینی، هوایی و دریایی را که ۸ ســال 

هم طول بکشد نداشتند.
این فرمانده عالی دوران دفاع مقدس افزود: 
در جنگ ۸ ســاله دفاع مقدس بنده از ابتدا تا 
انتها در کنار برادران سپاهی، ارتشی و بسیجی 
بودم و به طور خلاصه نقش بســیج را در یک 
کلام برای شــما مــی گویم، در آن شــرایط 
نابرابــر جنگ، رهبری حضــرت امام خمینی 
)ره( و حضور بســیجیان، سرنوشــت جنگ را 
تعییــن کرد. چرا فرماندهان ارتش و ســپاه با 
تدبیر و شــجاعت و حضــور ۲ میلیون نیروی 
بســیجی داوطلب، توازن و برتری قوا را به نفع 
ایران تغییر دادند، بســیجیان ما خط شکن و 
پیروزی آفرین بودند. هر بســیجی ما به اندازه 
چند نفر عراقی شــجاعت و ایمان داشــت که 
در صحنه نبرد این شجاعت تعیین کننده بود.

امنیت کامل کشــور بعد از جنگ به کمک 
بسیج تأمین شد

وی با اشــاره به تحولات و رخدادهای مهم 

کشور پس از انقلاب اســلامی و دفاع مقدس 
خاطرنشــان ســاخت: امنیت کامل کشور بعد 
از جنگ به کمک شــما بسیجی ها تأمین شد. 
من صرفــاً قبل از جنــگ را نمی گویم که در 
کردستان، سیســتان و بلوچستان و شهرهای 
دیگر کــه فتنه هایی ایجاد شــده بود شــما 
چــه کردید، بعد از جنگ هم مــا با فتنه ها و 
مشــکلاتی مواجه بودیم ماننــد همین فتنه 
سال ۱۴۰۱ که حضور شما بسیجیان در کنار 
نیروهای انتظامی مقتدر، امنیت و آســایش را 
برای این مردم تأمین کرد چون همه مردم ما 

می خواهند که ایران امنیت داشته باشد.
سرلشکر صفوی افزود: حضور بسیج در کنار 
نیروهای مســلح ارتش، ســپاه و فراجا، تمام 
تهدیدات و خطــرات را برطرف کرد و امنیت 

پایدار را برای ایران به ارمغان آورد.
دستیار و مشاور عالی فرمانده معظم کل قوا 
در بخش دیگری از ســخنان خود به رسالت، 
وظیفه، مأموریت و اهداف بســیج در شــرایط 
حاضر پرداخت و گفــت: مهم ترین وظیفه هر 
بســیجی در هر مکانی که حضور دارد کسب 
فهــم و یک تحلیل صحیــح از محیط داخلی 
کشــور شــامل فرصت ها، تهدیدها، مشکلات 
کشــور و راهکارهای حل آنها اســت و اینکه 
بســیج برای حل این مشکلات مردم و کشور، 

چه کمکی می تواند انجام دهد.
وی افزود: منظور من از محیط داخلی یعنی 
در سطح ملی، سطح استانی تا شهرستان ها که 
بســیجیان عزیز باید آن را بشناسند و در هر 
محلی که هستند برای حل مشکلات مردم به 

کمک مسئولان بروند.
وی بــا بیــان اینکه بســیجیان باید محیط 
فراملی را هم بشناسند تصریح کرد: مثلًا اینکه 
در افغانســتان، در جمهوری آذربایجان و سایر 
همسایگان در منطقه غرب آسیا چه می گذرد؟ 
در محیط بیــن المللی چه تحولاتی دارد رقم 

می خورد؟
وی تأکید کرد: بســیجیان مــا باید تحلیل 
صحیحی داشته باشند که سیاست های آمریکا 
هم در شــرق روسیه هم در آســیای جنوب 
شــرقی و هم در جنگ غزه، موجب تنش و نا 

امنی شده است.
اگر فرماندهی سیاســی و نظامی آمریکا در 
جنگ غزه نبود، صهیونیست ها زودتر به آتش 
تن بس می دادندسرلشــکر صفوی با اشاره به 
نقش آمریکا در جنگ غزه خاطرنشان ساخت: 
اگــر آمریکایی ها فرماندهی صحنه سیاســی 
و نظامــی جنگ غــزه را عهــده دار نبودند و 
به کمک صهیونیســت ها نمی شــتافتند رژیم 
صهیونیستی با مشکلات بزرگی مواجه می شد 

و زودتر به آتش بس تن می دادند.
سرلشکر صفوی در تحلیل روند محیط ملی، 
منطقــه ای و جهانی تأکید کــرد: آنچه که در 
آینــده ایران، منطقه غرب آســیا و جهان رخ 
خواهد داد کامــلًا از آنچه که تاکنون رخ داده 

متفاوت خواهد بود.
سرلشکر صفوی با اشاره به تغییر و تحولات 
محیــط ملی، منطقه ای و بین المللی گفت: ما 
امروز شــاهد نوعی تغییــرات در نظام قدرت 
جهانی و شــکل گیری قدرت هــای جدید بین 
المللی و منطقه ای هســتیم و این تغییرات در 
ابعاد اقتصادی، فرهنگی، سیاســی، تکنولوژی، 
فناوری هــای جدیــد، بروز و ظهــور رهبران 
قدرتمنــد، لایــق و کارآمد و ایســتادگی در 
مقابل ظالمیــن جهانی مثــل آمریکایی ها و 

صهیونیست ها است.

نقش سازنده بسیج در جامعه 

رئیس جبهه پیشرفت، رفاه و عدالت گفت: امروز جهان اسلام 
و مســلمانان در نقاط مختلف دنیا و آزادگان عالم، در یک اتحاد 
و وحــدت تاریخی قــرار گرفته اند و هیــچ موضوعی مثل غزه 

نمی توانست چنین وحدتی را ایجاد کند.
به گزارش حــوزه احزاب ایرنا، »سیدشــهاب الدین صدر« در 
چهاردهمین نشست کمیته بین الملل خانه احزاب ایران با اشاره 
به ساختار جدید خانه احزاب و اساسنامه آن اظهار کرد: طراحی 
ســاختار جدید اداره خانه احزاب ایران، ساختار خوبی و برگرفته 
از تمام گرایشات و جریان های سیاسی است و تاکنون ترویج این 

روش در اداره کشور مورد غفلت واقع شده است.
رئیس جبهه پیشرفت، رفاه و عدالت ادامه داد: تمامی جریانات 
سیاســی با گرایش های مختلف که در چارچوب قانون اساسی و 
نظام مقدس جمهوری اســلامی ایران در حال فعالیت هستند 
و آرمان های انقــلاب و حضرت امام خمینی)ره( و منویات مقام 

معظم رهبری را قبول دارند باید به رسمیت شناخته شوند؛ حال 
ممکن است برخی از این گرایشات با همدیگر، اختلاف سلیقه و 
نظر هم داشته باشند که امری طبیعی است لیکن این مدل دارای 
محاسنی است که فوایدش شامل همه احزاب سیاسی خواهد شد.

صدر با تاکید بر اینکه در موضوعات کلان کشور نباید اختلافی 
وجود داشته باشــد، به نقش خانه احزاب ایران و کارکرد آن در 
این خصوص پرداخت و تصریح کرد: برنامه ریزی و همفکری در 
مورد موضوعات و مســائل مشترک بین احزاب می تواند موجب 
توسعه سیاسی، ارتقای سطح آگاهی های سیاسی مردم و ارتقای 
بنیه سیاسی کشــور و در نهایت، کادرسازی برای اداره کشور و 

حکمرانی مطلوب شود.
عضو شورایعالی شورای وحدت نیروهای انقلاب اسلامی گفت: 
ما باید اهداف اصلی انقلاب اسلامی و نظام و مصالح عالیه کشور را 
با کمک یکدیگر، به درستی تبیین کنیم؛ به عنوان نمونه استقلال، 

عزت و اقتدار جمهوری اســلامی ایران یک امر اختلافی نبوده و 
مورد توافق همه جریانات سیاسی و گرایش های مختلف است.

صدر با اشاره به اینکه در بعضی مواقع برخی احزاب و گروه های 
سیاسی در انتخاب و تشخیص موضوعات کلان ملی دچار اشتباه 
می شوند گفت: غزه و وقایع آن، یک موضوع تاریخی مهم است 
و درحال حاضر یک جنایت و نســل کشــی در حال وقوع است 
که قلب هر انســان آزاده ای را به درد آورده و به نقطه عطف در 
تاریخ تحولات غزه و فلســطین تبدیل شده است؛ لذا اگر فرد یا 
افرادی در تشخیص این موضوع اشتباه کنند، قطعاً دچار خسران 

خواهند شد.
وی تاکید کرد: امروز جهان اسلام و مسلمانان در نقاط مختلف 
دنیا و آزادگان عالم، در یک اتحاد و وحدت تاریخی قرار گرفته اند 
و هیچ موضوعی مثل غزه نمی توانســت چنین وحدتی را ایجاد 

کند.

رئیس جبهه پیشرفت، رفاه و عدالت: 

هیچ موضوعی مثل غزه نمی توانست وحدت تاریخی در جهان اسلام ایجاد کند



خبر

کیش از اردوی تیم ملی شنای 
آب های آزاد کشور میزبانی می کند

سرپرست تیم ملی شنای آب های آزاد کشور با بیان اینکه 
کیش از اردوی تیم ملــی میزبانی می کند، گفت: این اردو 
در ســه آیتم و طی یک هفته از پنجم آذرماه در کیش آغاز 

می شود.
»بهرام ســعادت« با بیان اینکه ۱۰ شــناگر آب های آزاد 
برتر کشور به این اردو دعوت شدند، اظهار کرد: افراد دعوت 
شــده به اردوی تیم ملی پس از آنالیز ســه تورنمنت جام 
خلیج فارس، مســابقات لیگ و ماراتن ۱۰ کیلومتر انتخاب 

شدند.
وی در رابطه با اســامی دعوت شدگان به این اردوی تیم 
ملی، بیان کرد: »صدرا شــیخ بهایی«، »برنا نقیه« و »علی 
اصغر کشــاورزیان« از کیش، »محمد حســین قاسمی«، 
»امیر علی ســنجیده« و »محمد مهدی هاجری« از تهران، 
»پدرام کشمیری« از گلستان، »سید پوریا سید جعفری« و 
»محمد مهمانواز« از خراسان رضوی و »سهیل جوانمردی« 
از فارس، ۱۰ نفری هســتند که به اردوی تیم ملی شــنای 

آب های آب های آزاد در کیش دعوت شدند.
سرپرســت تیم ملی شنای آب های آب های آزاد کشور با 
تاکید بر اینکه »به دنبال احیای جایگاه ایران در مســابقات 
بین المللــی آب های آزاد هســتیم«، افزود: پــس از این 
اردو نشســتی تخصصی با وزیــر ورزش و جوانان و رییس 
فدراسیون شــنا خواهیم داشــت تا برای ارتقاء این رشته 

ورزشی راهکارهای لازم ارائه شود.
وی بــا بیان اینکه جزیره کیش شــرایط ویــژه ای برای 
میزبانی از مســابقات بین المللــی دارد، گفت: برای اولین 
بار در خاورمیانه توانســتیم دســتگاه »استارت و فینیش« 
مســابقات شــنا در آب های آزاد را در داخل کشــور تولید 
کنیم؛ این دســتگاه از کیفیت بالایی برخوردار است و باید 
اذعان کنیم که کیفیت و نوع ساخت آن یک سر و گردن از 

محصول مشابه تولید شده در اروپا نیز بالاتر است.
»ســعادت« ادامه داد: در نخستین مسابقه ماراتن شنای 
کشور که در کیش برگزار شد، این دستگاه رونمایی و مورد 
اســتفاده قرار گرفت؛ حتی در مسابقات جهانی نیز فقط از 
دستگاه فینیش اســتفاده می شود؛ اما ما توانستیم دستگاه 
اســتارت آن را نیز بسازیم و در جریان مســابقات ماراتن 

شنای آب های آزاد در کیش از آن استفاده کنیم.

برگزاری مراسم ویژه ایام فاطمیه 
در جزیره کیش

مراسم سوگواری به مناســبت بزرگداشت ایام فاطمیه با 
حضور مــردم مومن و ولایتمدار جزیــره کیش برگزار می 

شود.
به گزارش اخبار کیش، این مراســم با ســخنرانی حجت 
الاسلام و المســلمین مرتضی وافی از امشب شنبه چهارم 
آذر ساعت ۱9 در مسجد امیرالمومنین )ع( برگزار می شود 

و تا دوشنبه ششم آذر ادامه خواهد شد.
مداحی و نوح سرایی از جمله برنامه های پیش بینی شده 
در این مراسم است که توسط حاج یوسف بالو اجرا می شود.

لازم به ذکر اســت جزیره کیش علاوه بر قطب گردشگری 
ایران یکی از مناطق فرهنگی شناخته شده در سطح کشور 
و دارای بیش از 4۰ هیئت عزاداری از قومیت های مختلف 
در این منطقه می باشد که هر ساله در رویدادهای مذهبی 
و فرهنگی میزبان عموم مردم و گردشــگران از اقصی نقاط 

کشور ایران اسلامی است.

ستاره فوتسال ایران در کیش
حسین شمس بعنوان مشاور ارشد فنی و اجرایی انجمن 

فوتبال کارگران کشور منصوب شد
به گزارش اخبار کیش، طی حکمی از سوی حجت پهلوان 
یلی رئیس فدراسیون ورزش کارگری کشور حسین شمس 
چهره شــناخته شده بین المللی فوتســال ایران به عنوان 
مشاور ارشــد فنی و اجرایی انجمن فوتبال چهره کارگران 
ایران منصوب و معرفی شــد.معرفی مشــاور ارشد انجمن 
فوتبال کارگران کشور در جریان مراسم اختتامیه مسابقات 
گروه یک قهرمانی کشــور که در ســالن ورزشی مجموعه 

المپیک کیش برگزار شد صورت گرفت.

کسب رتبه پنجم دسته ۷۰ کیلوگرم 
کشتی آزاد قهرمانی جوانان کشور

ورزشــکار کیش در دسته ۷۰ کیلوگرم رقابت های کشتی 
آزاد قهرمانی جوانان کشور رتبه پنجم را کسب کرد.

به گزارش اخبار کیش، طا ها شــجاعی کشتی گیر دسته 
۷۰ کیلوگرم جزیره کیش در رقابت های کشتی آزاد جوانان 
قهرمانی کشور به میزبانی شــهر انزلی توانست رتبه پنجم 

را کسب کند.
تیم کشتی جوانان کیش با حضور محمد حسین پیری پور 
در ۵۷ کیلوگرم، حسین نادری ۶۰ کیلوگرم، طا ها شجاعی 
۷۰ کیلوگرم و ســمیر موقرنژاد نیز در دسته ۱۲۵ کیلوگرم 
در مســابقات کشــتی آزاد جوانان قهرمامی کشور شرکت 
کرد.حامد علیزاده به عنوان سرپرســت و حمزه شیرآقایی 
نیز به عنوان مربی تیم کشــتی کیش را در رقابت های آزاد 

قهرمانی جوانان کشور هدایت کردند.
رقابت های کشــتی آزاد قهرمانی جوانان کشور با حضور 
حدود ۳۰۰ کشــتی گیر در منطقه ســنگاچین بندرانزلی 

برگزار شد.

اخبار

چهارمین همایش پیاده 
روی خانواده به مناسبت 

هفته بسیج در کیش
همزمان با هفته بسیج همایش پیاده 
روی خانواده با حضور گردشــگران و 

ساکنان کیش برگزار شد.
چهارمین  کیــش،  اخبار  گزارش  به 
همایش پیــاده روی خانواده با همت 
هیئت ورزش های همگانی و با هدف 
تکریم بســیج و ایجاد نشاط اجتماعی 
در بین اقشار مختلف مردم در جزیره 

کیش برگزار شد. 
ایــن گزارش، شــرکت  اســاس  بر 
کننــدگان در ایــن همایش. مســیر 
اسکله تفریحی سفین تا پارک مینا را 

پیمودند. 
گفتنی اســت، در پایان این همایش 
به قیــد قرعــه جوایزی به شــرکت 

کنندگان اهداء شد.

یادگاری یونانی ها در 
ایران نابود می شود

کشــتی یونانی به گل نشســته در 
کیش، یکی از جاذبه های گردشــگری 
جزیره کیش به  شــمار می  رفت که به  
دلیل فرســودگی و در اختیار نداشتن 
امکانات نگهداری، نابود شده است. این 
کشتی در 4 مرداد ۱۳4۵ در نزدیکی 
روســتای »باغو« به گِل نشست. این 
کشــتی در سال ۱۳۲۲ توسط شرکت 
ساخته  در گلاســکو  همیلتون  ویلیام 
شــد. وزن کشــتی در هنگام ساخت 
۷۰۶۱ تن و طــول آن ۱۳۶ متر بوده  
است. این کشتی بین مالکان انگلیسی 
و ایرانی مختلفی دست به دست شده 
بــود و آخرین مالک آن یــک یونانی 
بود. نام های کشــتی به ترتیب »امپایر 
»کوروش  »نچرالیســت«،  ترومپت«، 
پارسی«، »همدان« و در هنگام به گل 
نشســتن »کولا اف« بود. علت به گل 
نشستن کشتی همچنان در پرده ای از 

ابهام است. 

کسب رتبه پنجم دسته 
۷۰ کیلوگرم کشتی آزاد 

قهرمانی جوانان کشور
 ۷۰ دســته  در  کیــش  ورزشــکار 
آزاد  رقابت هــای کشــتی  کیلوگــرم 
قهرمانی جوانان کشــور رتبه پنجم را 

کسب کرد.
به گــزارش خبرگزاری صداوســیما 
مرکز کیش، طا ها شــجاعی کشــتی 
گیر دســته ۷۰ کیلوگرم جزیره کیش 
آزاد جوانان  رقابت هــای کشــتی  در 
قهرمانی کشــور به میزبانی شهر انزلی 

توانست رتبه پنجم را کسب کند.
تیم کشــتی جوانان کیش با حضور 
محمد حســین پیــری پــور در ۵۷ 
کیلوگرم، حسین نادری ۶۰ کیلوگرم، 
طا ها شــجاعی ۷۰ کیلوگرم و ســمیر 
موقرنژاد نیز در دســته ۱۲۵ کیلوگرم 
در مســابقات کشــتی آزاد جوانــان 

قهرمامی کشور شرکت کرد.
حامد علیزاده به عنوان سرپرســت و 
حمزه شــیرآقایی نیز به عنوان مربی 
تیم کشتی کیش را در رقابت های آزاد 
قهرمانی جوانان کشور هدایت کردند.

قهرمانی  آزاد  کشــتی  رقابت هــای 
جوانان کشــور با حضــور حدود ۳۰۰ 
کشــتی گیــر در منطقه ســنگاچین 

بندرانزلی برگزار شد.

کاهش فعالیت سامانه 
بارشی و آسمانی صاف در 

کیش
هواشناســی  کل  اداره  کارشــناس 
بــا کاهش  امروز  گفــت:  هرمــزگان 
فعالیت ســامانه بارشی در نیمه غربی 
استان، آســمان کیش و دیگر مناطق 

صاف خواهد بود.
به گــزارش خبرگزاری صداوســیما 
نژاد  مرکــز کیــش، مجتبی حمــزه 
گفت:در مناطق شرقی و برخی مناطق 
دریایی احتمال بــارش پراکنده باران 

دور از انتظار نیست.
وی خاطرنشــان کرد: امــروز خلیج 
فارس با افزایش باد های شــمال غربی 
نسبتا مواج خواهد بود و دریای عمان 
نیز بــا توجه به وجود ابــر و احتمال 
تندباد لحظه ای، موقتا متلاطم خواهد 

شد.
حمزه نــژاد گفت: توصیه می شــود 
در این مدت تردد شــناور های سبک، 
صیــادی و تفریحی بــا احتیاط انجام 

شود.
هواشناســی  کل  اداره  کارشــناس 
هرمزگان گفت: فردا و دوشنبه، پنجم 
و ششــم آذر شــرایط برای تردد های 

دریایی مساعد خواهد شد.
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لیــگ فوتبال هفت نفــره کارگران به اتمام رســید و به این ترتیب تیــم اعزامی از تبریز 

قهرمان این دوره از مسابقات شد.
بــه گــزارش اخبار کیش، درلیــگ فوتبال هفت نفره کارگری کشــور کــه از ۳۰ آبان به 
میزبانی هیات ورزش های کارگری کیش در زمین چمن مصنوعی مجموعه ورزشــی المپیک 
آغاز شــده بود، ۱۰ تیم از سراسر کشــور به مصاف هم رفتند که در پایان رقابت ه، تیم آریا 

قهرمانی رسید. مقام  به  تبریز  لجستیک 
همچنین تیم های »شــهرداری کرمانشاه« و »آرمان گهر سیرجان« نیز به ترتیب مقام های 

دوم تا ســوم این مسابقات را به خود اختصاص دادند.
»هادی رضوان« از تیم آریا لجســتیک تبریز به عنوان پدیده این دور از مســابقات معرفی 

شد.

تبریز قهرمان لیگ فوتبال هفت نفره در کیش شد

کیش
روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی

یکشنبه
05 آذر 1402
 شماره  1574

امام جمعه کیش گفت: عزت،کرامت،پیشــرفت و امنیت 
خودمان را مدیون ایثارگران، بسیجیان و شهدا هستیم.

بــه گزارش اخبار کیش، حجت الاســلام و المســلمین 
علیرضا بی نیاز امام جمعه کیش در مراســم بزرگداشــت 
شــهدای مقاومت که عصر پنج شــنبه ۲ آبان و در هفته 
گرامیداشت هفته بسیج در مسجد خاتم الانبیا برگزار شد؛ 

بر ضرورت ترویج فرهنگ بسیج در کشور تاکید کرد.
امام جمعه کیش در این مراســم با تبریک هفته بسیج و 
گرامیداشت یاد شهدا، امام شهدا و شهدای محور مقاومت، 
از برنامــه های متنوع هفته بســیج قدردانی کرد و گفت: 
برنامه های موثر و مفیدی در هفته بسیج برنامه ریزی شده 
است تا در قالب آن، بخشی از بزرگواری ها و حماسه های 

ایثارگران، مجاهدان و بسیجیان سلحشور معرفی شود.
امام جمعه کیش با بیان این که بسیج و مقاومت همواره 
با یکدیگر همراه بودند و با هم تناســب داشــته اند؛ افزود: 
بســیج و محور مقاومت با اخلاص و ایمان از یک طرف و با 
مقاومت، ایستادگی، صبر و صلابت از سوی دیگر، توانسته 
است حماسه های بزرگی را در کشور و منطقه خلق کند.

حجت الاســلام و المســلمین بی نیاز تاکید کرد: امروز 
بســیجیان نه تنها در جمهوری اســلامی ایران و در داخل 
مرزها الگوی مقاومت شــدند؛ بلکه انقلاب اسلامی ایران به 
رهبــری امامین انقلاب، الگوی مقاومت در جهان و منطقه 
شــده اســت و به برکت انقلاب اســلامی محور مقاومت 
پیشــرفت زیادی کرده اســت و روح و روحیه مقاومت در 

منطقه رواج پیدا کرده است.
وی با اشاره به وعده قرآن کریم و سفارش پیامبران الهی 
به مقاومت و ایســتادگی در برابر باطل و تاکید بر این که 
نتیجه مقاومت، اســتقامت و صبوری و ایســتادگی در راه 
خدا پیروزی است؛ افزود: بســیجیان در هشت سال دفاع 
مقدس و دوران ســازندگی و در دفاع از حرم ها و حریم ها 
در ایجاد امنیت و ســلامت جامعه مردم ایران ثابت کرده 
اند که نتیجه مقاومت نصرت الهی، پیروزی و کرامت است.

وی خاطــر نشــان کــرد: شــهدای مقاومت و بســیج، 
برگزیدگان خداوند هستند که با دارا بودن روحیه ایمان و 
اخلاص، مقاومت،صبر و ایستادگی در برابر دشمن و جبهه 
باطل انتخاب شدند و عمر خود را در راه خدا صرف کردند 
و جانفشانی کردند و به بالاترین درجه، یعنی شهادت نائل 

شدند.
حجت الاسلام والمسلمین بی نیاز ادامه داد: آنچه باعث 
پیروزی محور مقاومت شده است ایمان به خدا و ایمان به 
معاد است که با صبر، شکیبایی،استقامت و جانفشانی آنان 

در راه حفظ ارزشــها و دین و مقدســات همراه بوده است 
که نمونه آن را در کشورهای عراق،سوریه،یمن،فلسطین و 

لبنان شاهد هستیم.
امام جمعه کیش تاکید کرد: اسراییل بنا فرمایشات مقام 
معظم رهبری در طوفان الاقصی شکست غیر قابل ترمیمی 
خورده است؛ افزود: این عملیات آغاز پیروزی محور مقاومت 

و شکست های پیاپی رژیم صهیونیستی است.
همچنین در این مراســم سردار فتح الله جعفری مسئول 
مرکــز مطالعات دفاع مقدس ســتاد کل نیروهای مســلح 
با تشــریح نحوه شکل گیری بســیج و شرح عملیات های 
ابتدایی جنگ گفــت: جنگ را مردمــی کردیم و جوانان 
پرشور انقلابی را وارد جنگ کردیم و با وارد شدن بسیجیان 
به صحنــه دفاع مقدس، عملیات های غــرور آفرین ایران 
شــکل گرفت از جمله عملیات فتح المبین که دشمن ۱۶ 

هزار اسیر داد.
رئیس مؤسسه شهید حسن باقری با بیان این که ساخت 
خاکریــز در جنگ ابداع ایرانی ها بــود؛ ادامه داد: ۱۰ روز 
پس از فتح خرمشــهر، عراق به نیروهایش اعلام کرده بود 
که تمــام خاکریزها را صاف کننــد و تحلیل آنان این بود 
که بســیجیان ما تا پشت خاکریزها پیش می روند و تا مرز 

شهادت دفاع می کنند.
مســئول مرکز مطالعات دفاع مقدس ستاد کل نیروهای 

مســلح گفت: بسیجیان همواره خط شــکن بودند و ۵۰۰ 
گردان از نیروهای مردمی حماســه های بزرگ را در دوران 
دفاع مقدس شجاعانه خلق کردند و بنا به فرمایشات مقام 
معظم رهبری اگر بســیج افسانه اســت؛ این افسانه واقعی 

است.
وی تاکید کرد: عراقی چهار عامل را باعث پیروزی ایران 
در جنگ عنوان کردند که شناسایی دقیق از مواضع عراقی 
ها، طراحــی های دقیق عملیات ها، ورود نیروهای از جان 
گذشته به جنگ، و نیز وجود عقبه قوی و سازماندهی شده 
شــامل¬رهبریت، روحانیون، نیروهای مردمی و مســاجد 
جهت پشتیبانی و ایجاد انگیزه در نیروهای ایرانی از جمله 

این موارد است.
فتح الله جعفری با ابراز خشــنودی از ورود بسیجی ها به 
عرصه های تخصصی در جامعه، خواستار گسترش فرهنگ 
بســیجی در کشور شد و تاکید کرد: بنا به اعتراف دشمن، 
نیروی با ایمان، شجاع و نترس بسیجیان باعث برتری ایران 

در هشت سال دفاع مقدس شد.
گفتنی اســت یکی دیگر از مراســم بزرگداشت شهدای 
مقاومت که عصر پنج شنبه ۲ آبان و در هفته گرامیداشت 
هفته بسیج در مسجد خاتم الانبیا برگزار شد؛ اجرای گروه 
موسیقی دختران مسجد امام صادق )ع( با موضوع کودکان 

غزه بود که با استقبال حاضران روبرو شد.

دستاورد محور مقاومت، نصرت الهی، پیروزی و کرامت است

هیئــت ورزش های کارگــری و انجمن فوتبال 
کارگری کیش با میزبانی شایســته از مســابقات 
فوتبال کارگران کشــور در جزیــره کیش گامی 
محکــم و شایســته در آغــاز راه فعالیــت خود 

برداشتند.
به گزارش اخبــار کیش، مســابقات گروه یک 
فوتســال کارگران کشــور بــه میزبانــی هیئت 
ورزش هــای کارگران منطقه آزاد کیش و انجمن 
فوتبــال کارگری جزیره کیش با شــرکت 4 تیم 
در سالن ورزشــی چند منظوره المپیک کیش به 
شکل باشــکوهی برگزار شــد تا این مجموعه در 
آغار فعالیت خود مورد تجلیل رئیس فدراســیون 
ورزشی کارگران کشــور و مسئولان ارشد ورزش 

کارگران کشور قرار گیرد.
مراســم اختتامیه این مســابقات پنج شنبه ۲ 
آبان با حضور رضا شــکوهی مدیرکل دفتر حوزه 
مدیرعامــل ســازمان منطقــه آزاد کیش، رئیس 
فدراســیون ورزش های کارگری مسئولان ارشد 
ورزش کارگران کشــور، رئیس اداره کار وخدمات 

اشتغال منطقه آزاد کیش، برخی سرمایه گذاران 
و مدیران بخش خصوصی و مســوولان محلی در 

سالن ورزشی المپیک کیش برگزار شد.
وحیــد اســناوندی رئیــس اداره کار و خدمات 
اشتغال منطقه کیش و رئیس هیئت ورزش های 
کارگری کیش در مراســم اختتامیه این مسابقات 
عنوان کرد: سیاســت هیئت ورزش های کارگری 

کیش کمک به رشــد و توســعه ورزش در بدنه 
جامعه کارگری کیش است.

وی در ســخنان خــود از همــکاری و همراهی 
ســازمان منطقه آزاد کیش در فعال سازی ورزش 
کارگران در کیش و میزبانی شایسته از مسابقات 
کشــوری تقدیر کرد و افزود: توســعه و گسترش 
ورزش در مراکــز مرتبــط به حــوزه کارگری در 
دســتور فعالیت ها قرار دارد و امیدوارم به سهم 
خود بتوانیم در کمک به رشد ورزش و گردشگری 

ورزشی به جزیره کیش کمک کنیم
.بر اســاس این گــزارش، در مراســم اختتامیه 
مســابقات گروه یک فوتســال کارگران کشور از 
بازیکنــان و تیم های برتر این مســابقات تجلیل 
شــد.گفتنی اســت در مســابقات لیگ فوتسال 
کارگری کشــورکه در قالب ۶ گروه در ۶ اســتان 
در حال برگزاری اســت و گروه اول مسابقات در 
جزیره کیش برگزار شد؛ تیم های فولاد هرمزگان 
و آلومینیم جنوب لامرد به مرحله دوم مســابقات 

کشوری راه یافتند.

سازمان  منطقه آزاد کیش؛ 

حامی ورزش کارگران ایران

ســخنگوی شــورای نگهبان گفت: این شــورا در بررسی صلاحیت 
کاندیداهای انتخابات توصیه پذیر نیست و به دنبال انجام وظیفه قانونی 

خود است.
به گزارش ایســنا، هادی طحان نظیف سخنگوی شورای نگهبان در 
نشستی خبری گفت: ۵ طرح و لایحه طی جلسات اخیر شورای نگهبان 
قانون اساســی مورد بررسی قرار گرفت که اولین آن اصلاح بند ۱ ماده 
۸۳ قانون انتخابات مجلس بود که پس از بررسی در شورا، مغایر با شرع 

و قانون اساسی تلقی نشد.
وی ادامه داد: لایحه حمایت از خانواده از طریق ترویج فرهنگ عفاف و 
حجاب از سوی شورای نگهبان مورد بررسی قرار گرفت که با ایراداتی که 
پیشــتر از سوی بنده عنوان شده بود،  مواجه شد. همچنین طرح اصلاح 
بند ک قانون بودجه ۱4۰۲ درباره قیر نیز پیشتر با ایراد شورای نگهبان 
مواجه شده بود اما با اصرار  مجلس موضوع به مجمع تشخیص مصلحت 

نظام ارجاع داده شد و گویا این موضوع تعیین تکلیف شده است.

سخنگوی شورای نگهبان عنوان کرد: طرح اساسنامه سازمان آموزش 
فنی و حرفه ای کشــور نیز از سوی شــورای نگهبان مورد بررسی قرار  

گرفت که با ابهاماتی مواجه شد.
طحان نظیف ادامه داد: طرح تامین مالی تولید و زیرساخت ها از دیگر 
مواردی اســت که مورد بررسی شــورای نگهبان قرار گرفت. این طرح 

همچنین با ایراداتی از سوی هیئت عالی نظارت مواجه شد.
سخنگوی در پاسخ به پرسشی درباره محل اعتراض افراد معترض به 
عدم احراز یا رد صلاحیــت آنها برای حضور در انتخابات مجلس اظهار 
کرد: قانون در زمینه بررسی صلاحیت ها ۳ مرحله را تعیین کرده است 
که مرحله اول هیئت های اجرایی است که این هیئت در ۱۵ روز مهلت 
رسیدگی دارد. مرحله بعدی هیئت های نظارت استان است که ۵۰ روز 
زمان بررســی شکایت های افراد رد صلاحیت شــده را بر عهده دارند و 
شورای نگهبان نیز ۳۰ روز زمان اظهار نظر در این زمینه دارد. این مراحل 
برای آن است که اتقان و آسودگی بیشتری برای داوطلبان و مردم ایجاد 

شــود.طحان نظیف ادامه داد: در مجموع ۵۲۸۸ نفر از طریق ســامانه 
داوطلب اعتراض خود به نظــر هیئتهای اجرایی را به هیئتهای نظارت 
اســتانی اعلام کردند که حدود ۱۶۰۰ نفر نیز شکایتی ثبت نکردند. تا 
۱4 دی ماه هیئتهای نظارت اســتانی فرصت اعلام نظر دارند که البته 
این نظر نیز نهایی نیســت و در نهایت شــورای نگهبان نتایج بررســی 
صلاحیت ها را اعلام خواهد کرد.سخنگوی شورای نگهبان همچنین در 
این نشست خبری از بررسی اساســنامه تعدادی از شرکتها و سازمانها 
در شــورای نگهبان خبر داد و گفت: در جلسات شورای نگهبان چندین 
اساسنامه مورد بررسی قرار گرفت که بر اساس بررسی های انجام شده، 
اصلاح اساسنامه شرکت سهامی برق منطقه ای گیلان و شرکت ارتباطات 
زیرســاخت، اصلاح ماده ۱۸ اساسنامه ســازمانهای مناطق آزاد تجاری 
صنعتی کیش، قشم، ارس باران، اروند، انزلی، چابهار و ماکو و همچنین 
اصلاح ماده ۵ اساسنامه صندوق ضمانت سرمایه گذاری صنایع کوچک 

خلاف موازین شرعی و قانون اساسی تشخیص داده نشد.

سخنگوی شورای نگهبان:
تغییر در اساسنامه برق منطقه ای کیش
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یک ســازنده فضا های مجازی در صنعت ســینمای ایران گفت: روش فیلم ســازی با اســتفاده از هوش مصنوعی را در کتاب ویژوال 

پروداکشن منشتر خواهیم کرد.
فاطمه غفاری تهیه کننده و ســازنده فضاهای مجازی در صنعت ســینمای ایران از چاپ کتابی با عنوان ویژوال پروداکشن خبر داد و 
گفت: من به شخصه به مقوله آموزش خیلی اهمیت می دهم و احساس می کنم انسانی که به سلاح دانش و آگاهی مجهز باشد، قاعدتا 

می تواند در عرصه های مختلف  کاری خود موفق تر باشد. 
وی ادامه داد: در  بحث انتشــار یا چاپ کتاب ویژوال پروداکشــن در مراحل تولید و روش های تولید فیلم هستیم که این روش، روش 

جدیدی در دنیا است. به همین دلیل اقدام به نوشتن آن کردیم اما در بخش تحقیق هنوز در حال جست وجو و تحقیقات بیشتر هستیم. 
غفاری بیان کرد: درحال گرفتن مجوز چاپ کتاب هستیم تا به زودی چاپ و رونمایی کتاب را با مراسمی خاص داشته باشیم. ویژیوال 
پروداکشــن را نام کتاب انتخاب کردیم و به نوعی چون روش تولید در فیلم ســازی را به صنعت در آوردیم، فیلمسازی به شکل صنعت 
اولین بار روی کار آمده است.وی در پاسخ به اینکه تالیف کتاب با همکاری چند نفر صورت گرفت گفت: چون بیس کار تخصصی است، 
این کار را آقای صفاریان خودشــان انجام دادند اما من به نوعی به عنوان تهیه کننده ای که روش های سنتی را می دانست پای کار بودم 

و در نتیجه روش های تولید ویژوآل پروداکشن  را انتخاب کردیم.

ارتقای صنعت فیلم سازی با استفاده از هوش مصنوعی 

گردشگری، فرهنگ وهنر
روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی

یکشنبه
05 آذر 1402
 شماره  1574

خبر

کامبیز روشن روان و انتشار یک 
وصیت نامه هنری

اثر جدید کامبیز روشن روان )موسیقیدان، آهنگساز، نوازنده و رهبر 
ارکستر( اواخر همین هفته منتشر و رونمایی خواهد شد.

به گزارش ایسنا،  این آلبوم »همه ایرانم« نام دارد و حسین نورشرق 
که آوازش را خوانده است، درباره این اثر نوشته است:

»آلبوم »همه ایرانم« به آهنگسازی کامبیز روشن روان و با آواز بنده 
در تهران رونمایی می شود. این اثر که آقای روشن روان آن را وصیت نامه 
هنری خود می دانند، توسط ارکستر سمفونیک »لژی یرو« مسکو به 
رهبری ارکستر جرمی والکر و نوازندگان سازهای ایرانی آزاده امیری، 
حمید قنبری، علیرضا دریایی، لیلا ظهیرالدینی و پگاه ذهدی اجرا و 

ضبط شده است.«
این هنرمند همچنین اعلام کرده است: مراسم رونمایی از این آلبوم 
ســاعت ۱۸ روز پنجشنبه نهم آذر ماه با حضور تعدادی از هنرمندان 
و علاقه مندان موسیقی ایرانی در سالن جلیل شهناز خانه هنرمندان 

ایران برگزار خواهد شد.
کامبیز روشــن روان موسیقیدان، آهنگســاز، نوازنده، رهبر ارکستر 
و آموزگار موسیقی اســت. او به  عنوان یکی از آهنگسازان سرشناس 
در موسیقی کلاسیک و ســنتی ایرانی، آثار متنوعی در این سبک ها 
با اســتفاده از فرم های شناخته شــده غربی و ایرانی مانند سمفونی، 
سونات، پوئم سمفونیک، کنسرتو، فرم های موسیقی ردیفی و موسیقی 
محلی ســاخته یا تنظیم کرده  است. زندگی حرفه ای او به سه بخشِ 
آهنگســازی، تدریس و فعالیت صنفی در جامعه موســیقی تقسیم 

می شود.
وی در طول حرفه خود، آثار زیادی برای موســیقی فیلم، موسیقی 
آوازی، ارکســتر سمفونیک و مجلسی خلق کرده  است و برای سال ها 
تــلاش در راه تدریس، تألیف کتاب، جزوه و مقاله در امرِ آموزش از او 
به  عنوان موسیقیدانی صاحب نظر در مباحث تئوریک و هارمونی یاد 

می کنند.

هادی منتظری: 

مسئولان به موزیسین ها توجه 
بیشتری کنند

هــادی منتظری )آهنگســاز و نوازنــده پیشکســوت کمانچه( از 
جدیدترین فعالیت های حرفه ای خود سخن گفت.

این هنرمند پیشکسوت درباره تازه ترین فعالیت های خود در عرصه 
موسیقی به ایسنا توضیح داد: قصد دارم یک آلبوم موسیقی از ردیف 
موسیقی کلاســیک ایرانی را با ساز کمانچه ضبط کنم. این روزها در 
کنار ضبط آلبوم در دانشگاه و آموزشگاه خود مشغول تدریس موسیقی 

و ردیف سازی نیز هستم.
او که اخیرا به عنوان داور در جشــنواره موسیقی امیرجاهد حضور 
داشته است، درباره این تجربه اظهار کرد: رویکرد کلی داوران در چنین 
جشــنواره هایی صرفاً پیدا کردن نقاط ضعف نوازندگان نیست؛ بلکه 
بیشتر تشویق و استعدادیابی است. افرادی که در این جشنواره شرکت 
کردند، قطعاً به تازگی وارد این عرصه شده اند و طبیعتاً اشکالاتی دارند 
و نوازنده حرفه ای نیستند اما برگزاری چنین جشنواره هایی می تواند به 

آن ها در درست نواختن ساز کمک کند.
منتظری ادامه داد: نخســتین بار اســت که به عنــوان داور در این 
جشنواره حضور دارم اما عملکرد خانه موزه استاد امیرجاهد و همچنین 
خانه موســیقی ایران در قبال جشنواره ستودنی است و همکارانم در 
مقام داور جشنواره با وسواس بســیار به بازبینی اجراها می پردازند و 
سعی در ایجاد انگیزه در شرکت کنندگان برای ادامه راه موسیقایی شان 

دارند.
این هنرمند پیشکســوت در پایان افزود: از مســئولان حوزه هنر 
درخواست دارم به نهادهایی که در زمینه هنر فعالیت دارند، خصوصاً 
به موزیسین ها توجه بیشتری کنند. اصولاً قالب چنین جشنواره هایی 
و اهمیت برگزاری آنها این اســت که این امکان را به شرکت کنندگان 
می دهد خود را روی صحنه محک بزنند و بتوانند اســترس خود را در 
چنین لحظاتی کنترل کنند و نگاه حرفه ای به موسیقی داشته باشند.

ــــــــــ
سینما های سراسر کشور دوشنبه تعطیل می شوند

سینما های سراسر کشور، ششــم آذر در سال روز شهادت حضرت 
فاطمه )ص( تعطیل می شوند.

سینما های سراسر کشور به مناسبت شهادت حضرت فاطمه زهرا 
)س( روز دوشنبه تا ساعت ۱۷ تعطیل هستند.

شروع فعالیت سینما ها در روز دوشنبه از ساعت ۱۷ خواهد بود.
هم اکنون فیلم های بچه زرنگ، هتل، فسیل، شهر هرت، جوجه تیغی، 
گیج گاه، حدود ۸ صبح، عامه پسند، جنگل پرتقال، سرهنگ ثریا، آهو، 

نارگیل ۲، اخت الرضا و هولیا به روی پرده هستند.

هجدهمین جشنواره بین المللی 
شعر فجر فراخوان داد

هجدهمین دوره جشــنواره بین المللی شعر فجر در سه گروه ادبی 
شعر بزرگسال، شعر کودک و نوجوان و درباره شعر آثار می پذیرد.

هجدهمین دوره جشــنواره بین المللی شــعر فجر با هدف تعالی و 
ارتقای شعر امروز از سال ۱۳۸۵، هر سال میزبان کاروان شعر پارسی 

بوده و هجدهمین دوره آن نیز در سال ۱۴۰۲ برگزار می شود.
این جشــنواره، علاوه بر هم سخنی با شاعران مطرح معاصر ایران با 
هدف معرفی و شــناخت شاعران جوان سرزمین عزیزمان و گسترش 

همدلی و هم زبانی با پارسی گویان سراسر دنیا برگزار می شود.
هجدهمین دوره جشــنواره بین المللی شــعر فجر آثــاری را که 
برای نخســتین بار در سال ۱۴۰۱ به زبان فارســی و با مجوز وزارت 
فرهنگ و ارشــاد اسلامی در داخل کشــور منتشر شده باشد در سه 
گروه ادبی مجموعه شــعر بزرگسال )شــعر کلاسیک، شعر نو و شعر 
محاوره(، شــعر کودک و نوجوان و درباره شــعر )پژوهش های حوزه 
شعر( ارزیابی می کند.آثار ارسالی به این جشنواره باید تألیفی و به زبان 
فارسی و مجموعه شعر به صورت مستقل منتشر شده باشد؛ از این رو 

مجموعه های مشترک داوری نمی شوند.
براساس فراخوان این جشنواره، آثاری که در سال های قبل با عنوان 
دیگر یا توسط ناشر دیگری به چاپ رسیده یا به صورت گزیده آثار قبلی 

باشند، داوری نمی شوند.
برگزیدگان هجدهمین دوره جشنواره بین المللی شعر فجر، زمستان 
۱۴۰۲ در اختتامیه معرفی و به برگزیدگان، علاوه بر جایزه نقدی، لوح 

یادبود و تندیس جشنواره اهدا خواهد شد.

خبر

تصویربرداری »سلمان 
فارسی« ادامه دارد/ 
فرهاد اصلانی جلوی 

دوربین
تصویربرداری سریال »سلمان فارسی« این روز ها در 
شــهرک غزالی ادامه دارد و برخی از بازیگران اصلی 
ســریال همچون فرهاد اصلانی و محمدرضا هدایتی 

جلوی دوربین هستند.
تصویربرداری ســریال »سلمان فارسی« این روز ها 
به کارگردانی داوود میرباقری در شهرک غزالی ادامه 
دارد و عوامل در حال ســاخت فصل ایران این سریال 

هستند.
تصویربرداری این فصل از نیمه مرداد شــروع شده 
اســت و بازیگرانی، چون فرهــاد اصلانی، محمدرضا 
هدایتی، بهناز توکلی و مجموعــه ای از هنروران این 

روز ها جلوی دوربین هستند.
کاروان ســرای مرمر یکی از لوکیشــن های ایران 
باســتان اســت که بخشــی از تصویربرداری سریال 
در آن جا انجام می شــود. فصل ایران باستان یکی از 
مهمترین فصل های سریال »سلمان فارسی« است و 
بــرای اولین بار این دوره از تاریخ به تصویر کشــیده 

می شود.
لوکیشــن های این فصل با مواد ماندگاری ساخته 
می شــود تا بعد ها در سریال های دیگری هم بتوان از 

این لوکیشن ها بهره گرفت.
پیمان جبلی رئیس صداوسیما پیش از این درباره 
این فصل از سریال گفته بود: »برای اولین بار در تاریخ 
تلویزیون و ســینما، نمایی از ایران باستان به تصویر 
کشیده می شود و با ســاخت و ساز بسیار خوبی که 
انجام شده اســت، دستاورد بزرگ مجموعه »سلمان 
فارسی« به حساب می آید. دکور های مربوط به ایران 
باســتان جالب توجه هستند. دومین نکته پراهمیت 
اینکه فصل ایران سخت ترین مرحله تولید این سریال 
اســت. مجموعه ای از هنروران و بازیگران حرفه ای و 
مســلط به کار در این فصل حضــور دارند و تنها در 
برداشت امروز، نزدیک به ۶۰۰ هنرور و بازیگر مشغول 

کار بودند که کار بسیار سنگینی است.«
طبق برنامه ریزی، فصل ایران حدود ۲ سال به طول 
می انجامد. پیش تولید فصل بعدی که حجاز است نیز 

از مدتی پیش آغاز شده است.
بازیگرانی همچون فرهاد اصلانی، داریوش فرهنگ، 
محمدرضا هدایتی، احترام برومند، رامونا شــاه، علی 
دهکردی، مرحــوم چنگیز جلیلونــد، مهدی فقیه، 
محمدجواد جعفرپور، علیرضــا مهران و چند بازیگر 
خارجی )از کشــور های تونس، ارمنســتان، مراکش، 
یونان و …( و حــدود ۱۵۰۰ بازیگر تئاتری و بومی 

جلوی دوربین این سریال رفته اند.
سریال »سلمان فارسی« به نویسندگی و کارگردانی 
داوود میرباقری و تهیه کنندگی حســین طاهری به 
زندگی و زمانه یار ایرانی پیامبر اکرم )ص( در سه فصل 
ایران ساسانی، بیزانس و حجاز صدر اسلام می پردازد. 
فیلمبرداری این سریال از اواخر آذر ۱۳۹۸ آغاز شده 

است.

ستاره هالیوودی اتهام 
جنسی را رد کرد

»جیمی فاکس« ســتاره هالیــوود، اتهام تعرض 
جنســی به یک زن در نیویورک در سال ۲۰۱۵ را رد 

کرد.
به گزارش ایسنا به نقل از گاردین، بر اساس شکایتی 
کــه در دادگاه عالی نیویورک تنظیم شــده اســت، 
»جیمی فاکس« بازیگر آمریکایی برنده اسکار  با نام 
واقعی »اریک بیشاپ« در سال ۲۰۱۵ وبا سو استفاده 
از جایگاه خود به عنوان یک فرد مشهور، فردی را در 

نیویورک مورد تعرض قرار داده است.
سخنگوی »جیمی فاکس« در واکنش به اتهامات 
مطرح شده گفت: »حادثه و ادعایی که مطرح شده ، 
هرگز اتفاق نیفتاد. در سال ۲۰۲۰ نیز این فرد تقریباً 
یک شــکایت مشابه را در بروکلین تنظیم کرد و این 
پرونــده مدت کوتاهی پس از آن مختومه شــد. این 
ادعاها امروز قابل اجراتر از آن زمان نیستند. ما مطمئن 
هستیم که آنها دوباره به جایی نخواهند رسید. آقای 
فاکس قصد دارد شکایتی را علیه این شخص و وکلای 
او بــه دلیل مطرح کردن مجدد ایــن پرونده بیهوده 

دنبال کند«. 
»جیمی فاکس« در سال ۲۰۰۴ برای بازی در فیلم 
»ری« برنده جایزه اسکار و گلدن گلوب بهترین بازیگر 
مرد شــد و در همان سال برای نقش آفرینی در فیلم 
»وثیقه« نیز نامزد دریافت جایزه اسکار نقش مکمل 
مرد شــد. او در عرصه موســیقی نیز موفق به کسب 

جایزه گرمی شده  است.

سکوت این تالار بعد از 
۴۴ سال شکسته می شود

تالار فرهنگ میزبــان نمایش »جنون محض« به 
کارگردانی علیرضا کوشک جلالی می شود.

به گزارش ایســنا به نقل از روابــط عمومی گروه، 
تالار فرهنگ در ســال ۱۳۱۴، به منظور اجرای انواع 

موسیقی و اجرای تئاتر ساخته شد.
طراح و سازنده این بنای تاریخی و فرهنگی که به 
ثبت ملی نیز رسیده است، یک معمار ارمنی صاحب نام 
ســاکن تبریز به نام اوژن آفتاندلیانس بود که ساخت 
بناهای مطرحی همچون؛ کاخ های نیاوران، بابل، سعد 
آباد، فرح آباد، موزه کلیسای وانک اصفهان و چندی 
دیگر را در کارنامه خود دارد. سبک معماری این بنای 
یک طبقه نئوکلاســیک می باشــد و محوطه داخلی 
سالن در ۱.۵ طبقه اســت. ظرفیت حدودی تالار در 
طبقــه همکف ۳۸۰صندلــی و ظرفیت طبقه بالکن 

۱۶۰صندلی می باشد.
مالکیت اثر ملی در اختیار وزارت آموزش و پرورش 
است و اکنون با نگاه مساعد مدیران نسبت به مقوله 
فرهنگ و هنر، قرار اســت در اختیار گروه های هنری 
بــرای اجرای نمایش هــای حرفه ای قــرار بگیرد و 
نخســتین اثری که از اواســط آذرماه در این تالار به 
روی صحنه می رود، نمایش »جنون محض« اســت 
که توســط مایکل فرین نویسنده آلمانی نوشته شده 
و با ترجمه و کارگردانی علیرضا کوشک جلالی به روی 

صحنه می رود.

رئیس سازمان سینمایی گفت: دغدغه ام این 
است که ســینمای فرهنگی و اجتماعی و دفاع 
مقدس، همپای آثار کمدی با استقبال گسترده 

مردم و خانواده ها مواجه شود.
به گزارش ایرنا، دومین جشــنواره سراسری 
آموزشــگاه های آزاد ســینمایی، شامگاه جمعه 
ســوم آذر ۱۴۰۲ در ایوان شــمس با برگزاری 
اختتامیه به کار خود پایان داد. در این مراسم که 
با حضور چهره هایی چون اکبر عبدی، هوشنگ 
توکلی، ســیاوش طهمورث، مســعود آب پرور، 
داریوش ارجمند، فریبا متخصص، فرهاد قائمیان، 
جهانگیر الماسی و فرهاد بشارتی و... برگزار شد، 
برگزیدگان بخش های مختلف این جشــنواره 

تجلیل شدند.
در این مراسم که با اجرای مژده لواسانی همراه 
بود، اکبر عبدی، بازیگر سینما و تلوزیون، ضمن 
تاکید بر اهمیت فیلمنامه گفت: روی سناریو و 
قصه تاکید داشته باشــید چون این موضوع به 

فرهنگ و سلیقه مردم وصل است.
ایــن بازیگر پیشکســوت ســینما ادامه داد: 
فیلمنامه اساس و ریشه یک کار نمایشی است. 
چه تئاتر، چه فیلم ســینمایی و هر اثر نمایشی 
دیگر. سینمای ما به دلیل ضعف فیلمنامه به این 
مرحله رسیده، از »فسیل« و غیر فسیل بگیرید 
تا بقیه آثــار. می گویند اگر فــلان فیلم، فیلم 
بدی است چرا اینقدر فروخته است؟! می گویم 
می شود یک کلیپ را هم گذاشت و بسیار بازدید 
داشته باشد.در ادامه این مراسم محمد خزاعی، 
رئیس سازمان سینمایی با اشاره به اهمیت این 
جشنواره افزود: این جشنواره سالیان سال تعطیل 
بود و شــاید ضرورت احیای آن کمتر احساس 
می شــد. جشــنواره ای که می تواند باعث رونق 
گرفتن تولید در آموزشگاه ها شود. این جشنواره 
یک جشنواره تخصصی است و شما هستید که 
می توانید با پیگیری و ممارست باعث شوید این 

رویداد در سال های آینده هم برگزار شود.
وی افزود: ســطح کیفی آثــار هم خوب بوده 
اســت. یکــی از اقدامات بســیار خــوب دیگر 
گردهمایی مدیران آموزشگاه ها بود که در جریان 
آن دوســتان مسائل و مشــکلات خود را بیان 
کردند، معاونان حرف های آنها را شنیدند و با هم 

گفتگو کردند.
رد پای لابی صهیونیســم در ســینما 

مشهود است
وی با اشاره به وضعیت غزه، مطرح کرد: امروز 
داشتم ماجرای وقفه ای که در جنگ غزه اتفاق 
افتاد و مردم از شــهر بازدید می کردند را مرور 
می کــردم و به این موضوع فکر کردم که چقدر 
هنرمندان سرشناس دنیا در برابر این نسل کشی 
موضع گرفتند و سکوت نکردند. البته بعد از این 
ماجرا هجمه های زیادی از ســوی رســانه های 
صهیونیستی علیه آنها صورت گرفت و به جرم 

حمایت از مردم غزه از کار اخراج شدند!
رییس سازمان سینمایی خطاب به کشورهای 
غربی و صهیونیست ها اعلان کرد: رد پای لابی 
صهیونیسم در ســینما، در اقتصاد سینما و در 
سیاستگذاری جشنواره های بین المللی آشکار 
است. هر جا احساس کنند صدای عدالت خواهی 
به نفع ملت فلســطین است آن را سرکوب می 
کنند. شماها که مدعی دموکراسی، حقوق بشر و 
آزادی بیان هستید چگونه رفتار ضد بشری را در 
قبال هنرمندان آزاده جهان که با ملت فلسطین 

و مردم غزه همدردی کرده اند روا داشته اید!

خزاعــی ادامه داد: در کشــورهایی که ادعای 
آزادی بیــان دارند به پاس دفاع از مظلومان غزه 
بازیگــران را اخراج کردند. اگر این فضا در ایران 
اتفــاق می افتاد، ببینید چــه ماجراهایی پیش 
می آمد! شــاید در فضای ایران گاهی مشکلاتی 
برای هنرمندان ایجاد شود اما مسئولان در کنار 
آنها هســتند و چنین فضایی بــا یک اعتراض 

کوچک ایجاد نمی شود.
اعتماد مردم و سرمایه گذاران به سینما 

بازگشته است
وی گفــت: ما وارث دوران کرونا و جریان های 
سیاســی بودیم که اقتصاد سینمای ایران نابود 
شــده بود. یک سینمای ورشکســته را تحویل 
گرفتیم. منتقــدان زیادی به من مراجعه کردند 
کــه گفتند ما در تولید و ســرمایه گذاری ورود 
نمی کنیم.خزاعی خاطر نشــان کــرد: ما برای 
احیای ســینما باید برنامه ریزی می کردیم باید 
ســینماها را بازگشــایی می کردیم. به سرمایه 
گذار اعتمــاد و اطمینان می دادیم و مخاطب را 
به سینماها برمی گرداندیم. می توانم مدعی باشم 
که سینمای ایران امروز دوران بهاری خود را طی 
می کند. سیاست ما در سازمان سینمایی حمایت 
از فیلم های فرهنگی، اجتماعی و متفکر است. در 
نقدی دیدم که نوشته بود سازمان سینمایی نگاه 

جدی به سینمای کمدی دارد.
ما به همه گونه های سینمایی نگاه جدی داریم

وی افزود: ســازمان سینمایی به تناسب نیاز 
اجتماعــی و فرهنگی کشــور از همه گونه های 
سینمایی حمایت می کند. باید با تقویت برخی 
گونه های ســینمایی بویژه سینمای اجتماعی 
شــاخصه ها و پتانســیل آن ها را برای ارتباط و 
پیوند با مردم بالا ببریم.رییس سازمان سینمایی 
عنوان کرد: ما وظیفه حمایت از فیلم های روی 
پرده داریم. هم اکنون تنها سه فیلم کمدی روی 
پرده اســت اما مردم از آنها استقبال کرده اند و 
در کنارش از ســایر آثار هم اقبال صورت گرفته 
اســت. امروز خیلی از سینماگران که تمایل به 
تولید نداشتند، پروانه ساخت گرفتند و آثار آن ها 
را سال  آینده خواهید دید. این وضعیت در سال 

آینده بهتر خواهد شد.
به ارتقای فیلم ها جدی تر نگاه کنیم

وی ادامه داد: هدف ما احیای ســینمای ایران 
بــود که صورت گرفت. از مهــر ماه هر ماه یک 
رویــداد برگزار می کنیم. خیلــی از رویدادهای 
ســینمایی به خاطر کرونا و شــرایط سیاسی 
تعطیل شــده بود و باید برنامه ریزی می کردیم 

تا دوباره احیا شوند. نگاه دولت احیای سینمای 
ملی است امروز برخی از آثار کمدی روی پرده 
اســت که معتقدم سطح آنها نسبت به آثار دهه 
۹۰ و ۸۰ ارتقا پیدا کرده اســت و می توانید به 
راحتی با خانواده به تماشای آن بنشینید. اعتماد 
خانواده ها به سینماها بازگشته است و همچنان، 
باید به رشد کیفی و ارتقای فرهنگی محصولات 

سینمایی جدی تر نگاه کنیم.
منتقدان واقــع بینانه تر و عمیق تر نگاه 

کنند
وی ادامه داد: دوســتانی که اهل نقد و مداقه 
و مطالعه هســتند لطفا قدری واقع بینانه تر و 
عمیق تر به موضوع نگاه کنند. ما وارث شرایط 
و وضعیت دوران پساکرونایی بودیم که سینماها 
تقریبا تعطیل شده بود و بیکاری وحشتناکی در 

کسب و کار سینما وجود داشت.
خزاعی تاکیدکرد: احیای اقتصاد سینما، ایجاد 
اعتماد برای سرمایه گذاری و تولید در بخش های 
خصوصی و دولتی در این حوزه، ایجاد اشــتغال 
نسبی در متن بحران اقتصادی سینما مهم ترین 

اولویت ما در گام نخست بود.
رییس ســازمان ســینمایی خاطرنشان کرد: 
طبیعی است وقتی کرکره سینماها پایین باشد 
و سینماها با رکود و تعطیلی دست و پنجه نرم 
می کنند نمی توان ایده آل گرایی کرد. اصلاح و 
ترمیم وضعیت موجود و بــه گردش در آوردن 
چرخ های تولید و گیشه پیش نیاز اولویت های 

فرهنگی سینما بود.
سینما امروز جان دوباره گرفته است

وی بیان کرد: خدا را شاکرم با همت و همکاری 
مراکز دولتی، ارگان ها و صنوف و همراهی قاطبه 
خانواده سینما اقتصاد سینما جان دوباره گرفته 
اســت.خزاعی با بیان اینکه سیاســت تولیدی 
سازمان سینمایی در محصولات بنیاد سینمایی 
فارابی و برخی آثار مشارکتی قابل مشاهده است.

وی تصریح کرد: اهتمام ما احیای ســینمای 
فرهنگی- ملی و اسلامی است و به عنوان رئیس 
سازمان سینمایی آرزو و دغدغه ام این است که 
ســینمای فرهنگی و اجتماعی و دفاع مقدس 
ما هم همپای آثار کمدی با اســتقبال گسترده 
مردم و خانواده ها مواجه شــود. خوشبختانه در 
تعدادی از آثار ســینمای کــودک و نوجوان و 
چند اثر اجتماعی این نشانه های امیدبخش را 
شــاهد بوده ایم.وی خاطرنشان کرد: اگر سینما 
احیا نمی شــد و خانواده ها با ســینماها آشتی 
نمی کردند همین مباحث فرهنگی و اجتماعی 

پیرامون ســینما هم مطرح نمی شــد، با احیای 
اقتصاد ســینما گفتمان اجتماعــی و فرهنگی 
و الزامات آن هم شــکل جــدی گرفت.خزاعی 
با اشــاره به بحران ها و وضعیت پیچیده سینما 
و فضای اجتماعی در ســال گذشته عنوان کرد: 
خروجی سیاستگذاری های سازمان سینمایی در 
حوزه تولید در آثار تولیدی پیش رو و سال آینده 

رونمایی خواهد شد.
با کپی کاری در سینما به جایی نخواهیم 

رسید
هوشنگ توکلی بازیگر پیشکسوت نیز در این 
مراسم با اشاره به جنگ غزه و حوادث دردناک 
آن گفت: عرض تبریک و تســلیت به ۱۵ هزار 
شــهید غــزه در ۴۵ روز دارم. این جنگ نابرابر 
قدمت طولانــی دارد ریشــه آن به جنگ های 
صلیبــی و دورتر برمی گردد. این حوادث اینقدر 
شنیع است که هیچ هنرمندی قادر نیست عمق 
فاجعه را تصویر کند. شاید کار هنرمندان در این 

دوران سخت ترین کار باشد.
وی گفت: روز گذشته چهلمین روز درگذشت 
مرحوم مهرجویی بود؛ آخرین کارگردان مولف 

نسل قبل از ما. یاد او را گرامی می داریم.
توکلی بیان کرد: سینما وقتی وارد ایران شد 
با تقلید و دیدن آثار دیگران شــروع به کار کرد 
چون هیچ معلمی در این حوزه نداشتیم. زحمات 
زیادی در طول صد سال گذشته کشیده شده اما 
رســم تقلید از آثار دیگران همچنان باقی مانده 
اســت. این تقلید در این زمانی که تجهیزات و 
امکانات بســیار زیاد اســت اما باقی مانده است 
همیشه این سوال وجود دارد که آیا نگاه کردن از 
روی دست دیگری درست است یا خیر؟ بسیاری 
به خاطر همین تحقیر شدند. آموزش هنرها اصلا 

از راه تقلید صورت می گیرد اما محتوا چه؟
وی ادامــه داد: هنوز از چهل و اندی ســال از 
پیروزی انقلاب فیلمی در تراز جمهوری اسلامی 
نســاخته ایم چه بخواهیم چه نخواهیم ایران در 
محدوده جهان اسلام اســت. اگر خودمان را به 
تراز جمهوری اسلامی نرسانیم به جایی نخواهیم 
رسید. در این جشــنواره سه فیلم کپی شده از 
فیلم اصغــر فرهادی دیدم کــه اصغر فرهادی 
خودش هــم از یک کارگــردان ایتالیایی کپی 
کرده بود اما اگر این راه را ادامه بدهیم به جایی 

نخواهیم رسید.
همه ما به نوعی وظیفه ای انسانی در برابر 

غزه داریم
جهانگیر الماسی دیگر مهمان این مراسم بود 
که درباره حوادث غزه خاطرنشــان کرد: حادثه 
غزه بســیار حادثه خاصی است باید بدانیم که 
مردم غزه چه دلاورانی هستند. در غزه ما شاهد 
انسان ستیزی هستیم با انسانیت و خلقت مبارزه 
می شود. تمام رســانه های جهان بخش عاطفی 
ماجرا را می بینند اما این روزها فرزند انســان به 
مسلخ کشیده می شود.وی افزود: چرایی جنگ 
غزه مهمتر اســت، انگار همــه چیز در خدمت 
منافع و درآمد نامشــروع اســت چون در غزه 
میادین گازی کشف شده که می تواند خیلی از 
معیارها را بر هم بریزد. همه ما امروز یک وظیفه 
انسانی داریم. تصویری که از انسان زمان ما دارد 
در تاریخ ثبت می شود،تصویر ما نیست.الماسی 
تاکید کرد: انســان زمان مــا اینقدر ددمنش و 
کثیف و چرک نیست یادمان باشد اگر دوستدار 
حریم الهی هستیم و انسان را دوست داریم برای 

امتداد حیات انسانی تبلیغ کنیم.

محمد خزاعی: 

آرزویم این است فیلمی متفکر و اجتماعی
 رکورد اقتصاد سینما را بزند

ناهید مسلمی بازیگر باسابقه سینما، تئاتر و تلویزیون ضمن تأکید بر 
رضایــت از ورود خودش به دنیای هنر و بازیگری، ورود دخترش را به 

این عرصه از شانس های بزرگ زندگی اش دانست.
ناهید مسلمی بازیگر باسابقه تئاتر، سینما و تلویزیون در گفت وگو 
با خبرنگار مهــر درباره تازه ترین فعالیت های خــود توضیح داد: این 
روزها مشــغول نقش آفرینی در یک فیلم ســینمایی هستم که یک 
طنز اجتماعی است. در زمینه کارهای تلویزیونی اما نزدیک به ۶ سال 
می شود که کاری نداشته ام. با وجود اینکه کارهای تلویزیونی بهتر دیده 
می شوند اما این مسأله تصمیم شــخصی خودم است. پیشنهادهای 
زیادی هم دارم، اما تصمیم گرفته ام دیگر کار تلویزیونی نداشته باشم.

وی دربــاره دلیل ایــن تصمیم توضیــح داد: اصلی ترین دلیل آن 
بدحســابی اســت. معمولاً در پروژه های تلویزیونــی پول های ما را 
نمی دهند و تهیه کنندگان خیلی خوش حساب نیستند. دست ما هم 
به جایی بند نیست. نه فقط من که خیلی از بازیگران دیگری که شاید 
از من هم معروف تر باشند با این مشکل مواجه هستند. هم به این دلیل 

تمایل به همکاری با پروژه های تلویزیونی ندارم و هم به دلیل این که 
واقعاً کیفیت کارهای تلویزیونی در ســال های اخیر پایین آمده است. 
حس رضایت خاطری که یک بازیگر می تواند از کارش داشــته باشد، 
متأسفانه در این کارها به وجود نمی آید.مسلمی گفت: درست است که 
برخی پروژه ها پول درست و حسابی نمی دهند اما حداقلش این است 
که آدم خودش باید از کارش رضایت خاطر داشــته باشد. چند سالی 
می شود که کارهای تلویزیونی این رضایت خاطر را تأمین نمی کنند و 
به همین دلیل بیشــتر در تولیدات شبکه نمایش خانگی و فیلم های 

سینمایی مشغول هستم.
مردم با »چاردیواری« مرا می شناسند

این بازیگر باســابقه درباره خاطره سازترین نقش خود گفت: بیشتر 
مردم با سریال »چاردیواری« من را می شناسند که اتفاقاً به تازگی هم 
بازپخش شده است. با آتیلا پسیانی، سعید آقاخانی، جواد عزتی و امیر 
جعفری در آن پروژه همکار بودم و خیلی در حافظه مردم مانده است. 
اتفاقاً شبکه آی فیلم هم سالی چند نوبت آن را بازپخش می کند و به 

همین دلیل مردم خیلی آن را به یاد می آورند و آن را دوست دارند.وی 
افزود: شرایط به گونه ای است که حتی وقتی در خیابان عینک می زنم 
هم مردم مرا می شناسند. نکته جالب هم برایم این است که خیلی از 
مردم از روی صدا، مرا می شناســند. به خصوص که تجربه بازیگری در 
رادیو را هم داشــته ام و اغلب مردم می گویند صدای خاصی داری و از 
روی صدا من را می شناســند. بعضی از افراد واقعاً هوش بالایی در این 
زمینه دارند که نشان می دهد مردم ما چقدر دقیق هستند.این بازیگر 
درباره نقش هایی که دوست داشته به او پیشنهاد بشود اما نشده است 
هم گفت: واقعیت این است که تمام کارهایی که در سینما و تلویزیون 
انجام نداده ام را در تئاتر انجام داده ام. خوشبختانه در عرصه هایی مانند 
تئاتر و رادیو فرصت ایفای همه نقش هایی را که دوست داشته ام، پیدا 
کرده ام و می توانم بگویم دیگر نقشی باقی نمانده است که حسرت آن 
را داشــته باشــم. به خصوص که در رادیو نقش های بسیار زیادی را تا 
امروز بازی کرده ام و بیش از ۲۷ الی ۲۸ ســال می شــود که در رادیو 

مشغول هستم.

بازیگر شدن دخترم، شانس بزرگ زندگی ام بود



خبر
مدیرکل استانداد هرمزگان:

زمان بازرسی کیفیت برنج های 
وارداتی به حداقل رسید

مدیرکل اســتانداد هرمزگان گفت: زمان بازرســی و بررســی 
برنج هــای وارداتی ضمن توجه به کیفیت و رعایت ضوابط قانونی 

به حداقل رسید.
محمدسروش ســهیلی راد در گفت و گو با ایســنا، با اشاره به 
نشست های برگزار شد با واردکنندگان برنج، اظهار کرد: سازمان 
استاندارد وظیفه بررسی کیفیت کالاهای وارداتی را بر عهده دارد 
و این سازمان در راستای انجام وظیفه خود در کالاهای اساسی و 

مصرفی اهتمام ویژه ای دارد.
وی تامین امنیت غذایی را خط قرمز سازمان استاندارد دانست 
و عنوان کرد: کالاهای وارداتی باید مطابق استاندارد باشند چراکه 
رعایت حقوق مصرف کننده از اهمیت ویژه ای برخوردار است و در 
این راه سعی می شــود با نمونه برداری، بازرسی و آزمون کالاهای 

اساسی به وظیفه خود عمل کنیم.
مدیرکل استاندارد هرمزگان، با اشاره به تدابیر این سازمان برای 
به حداقل رســاندن زمان بررسی و بازرسی، تصریح کرد: کاهش 
زمان بررســی در دستور کار سازمان استاندارد قرار دارد اما توجه 
داریم که مدیریت زمان باعث کاهش کیفیت بررســی نشود، به 
همین جهت رعایــت دقیق قوانین و همچنین حفظ ســامت 
جامعه یک اصل در ســازمان استاندارد محسوب می شود و تمام 

تصمیمیات با لحاظ شدن این موضوعات اتخاذ خواهد شد.
سهیلی راد با اشــاره به روند ارجاع اظهارنامه های برنج وارداتی، 
خاطرنشان کرد: در راســاتی انجام وظیفه سازمانی، اظهارنامه ها 

بررسی خواهند شدو و با کالاها انطباق داده می شوند.

۵۰ ویژه برنامه ایام فاطمیه در 
قشم تدارک دیده شد

رییس تبلیغات اسامی قشم از تدارک برگزاری ۵۰ ویژه برنامه 
فرهنگــی و مذهبی در مناطق شــهری و روســتایی این جزیره 
همزمان با ایام فاطمیه و شهادت بزرگ بانوی جهان اسام و سرور 

زنان اهل بهشت، حضرت فاطمه زهرا )س( خبر داد.
حجت الاســام غامعلی کاظمی در گفت و گو با ایرنا، افزود: 
برنامه های ایام فاطمیه در ۲ دهه برگزار می شود که برنامه های 
دهه نخست با شــرکت عزاداران و عاشقان آن حضرت از شامگاه 
یکشــنبه پنجم آذرماه جاری به مدت سه شب، بعد از اقامه نماز 
جماعت مغرب و عشــا در مســاجد و هیات هــای مذهبی این 

شهرستان مرزی برگزار خواهد شد.
وی ادامه داد: در این آیین های معنوی که با حضور با شــکوه 
مردم جزیره قشم و عاشقان اهل برپا می شود، ۳۰ روحانی برادر و 
۲۰ روحانی خواهر در مراسم های جداگانه ویژه برادران و خواهران 
به ایراد ســخنرانی و ذاکران اهــل بیت عصمت و طهارت علیهم 
السام به مرثیه سرایی در رثای یگانه دخت نبی مُکرم اسام)ص( 

خواهند پرداخت.
رییس تبلیغات اســامی قشــم با بیان اینکه برنامه های ایام 
فاطمیه در این شهرستان مرزی هر سال با استقبال ویژه مشتاقان 
و شیفتگان به برترین بانوی دو عالم برگزار می شود، توضیح داد: از 
۲۴ تا ۲۸ آذر نیز برنامه های دهه دوم ایام فاطمیه به مدت چهار 

شب شروع می شود.
حجت الاســام کاظمی اجرای ویژه برنامه های این ایام را در 
دهه دوم با شــکوه تر و پربارتر از دهه نخست اعام کرد و اضافه 
کرد: در این ایام سخنرانی، مداحی و شعرخوانی در سطح مساجد 
و صحن مقدس امامزاده ســید مظفر)ع( شهر قشم و برنامه های 
مذهبی و آیینی در هیات ها و تکایا هر شــب بعد از نماز مغرب و 

عشا اجرا می شود.
وی گفت: در سالروز شهادت حضرت فاطمه زهرا)س( اجتماع 
و حرکت دســته های عزاداری از محل هیات ها به سمت آستان 
مقدس امامزاده سید مظفر)ع( این شهرستان از مهمترین برنامه 

های عزاداری است.
به گزارش ایرنا، بنا به روایات مختلف تاریخ شــهادت حضرت 
فاطمه زهرا)س( از چهل روز تا شش ماه بعد از رحلت پیامبر)ص( 
بیان و از ســوی علمای شیعه، ۲ تاریخ مشهور و مقبول ۷۵ روز و 

دیگری ۹۵ روز استناد شده است.
بسیاری از بزرگان تشیع بر این مطلب استناد دارند که با توجه 
به زمان رحلت پیامبر اســام)ص( در بیســت و هشتم صفر، بنا 
بــه روایت ۷۵ روز، در تاریخ ســیزدهم تا پانزدهم جمادی الاول، 
شــهادت حضرت زهرا)س( اســت و این ایام را فاطمیه اول می  
خوانند.بر این اســاس ایام فاطمیه دوم را که ۹۵ روز پس از تاریخ 
رحلت پیامبر)ص( عنوان شده از سوم تا پنجم جمادی الثانی می  
خوانند.بنابراین ایام فاطمیه ۶ روز است که سه روز در ماه جمادی 

الاول و سه روز در ماه جمادی الثانی است.
دلیل اینکه سه روز در هر ماه جمادی الاول و جمادی الثانی به 
عنوان روز شهادت آن حضرت)س( معرفی شده به این علت است 
که این احتمــال وجود دارد ماههای قمری از رحلت پیامبر)ص( 
تا شــهادت حضرت زهرا)س(، ۲۹ روز باشد، حال آنکه در صورت 
کامل بودن ماههای قبل، روز شهادت ۱۳ جمادی الاول و یا سوم 
جمادی الثانی خواهد بود.طبق تقویم، بیشــتر سه ماه قمری ۲۹ 
روزه و بیشــتر چهار ماه قمری ۳۰ روزه می تواند پشــت سر هم 

قرار گیرد.
بنابر عرف به دهه دوم جمادی الاول، از دهم تا بیستم جمادی 
الاول که بنابر قول ۷۵ روز، شهادت آن بانوی بزرگوار در آن واقع 
شــده دهه اول فاطمیه و به دهه اول جمادی الثانی از اول تا دهم 
جمادی الثانی، که طبق قول ۹۵ روز، شهادت حضرت زهرا)س( 

در آن واقع شده دهه دوم فاطمیه گفته می شود.
بر همین اساس شیعیان و دوستداران اهل بیت عصمت و طهارت 
)ع( با فرارســیدن ایام فاطمیه، ضمن برپایی مراسم سوگواری و 
عزاداری و همچنین دعا و نیایش در حســینیه ها و مســاجد با 
ریختن اشک ماتم برای شهادت مظلومانه حضرت زهرا)س(، یکبار 
دیگر زندگانی سراسر معنویت و مرارت دخت گرامی پیامبر اسام 

)ص( را مرور می کنند.
جزیره قشم با وســعت یک هزار و ۵۰۰ کیلومتر مربع از تنگه 
هرمز به موازات ساحل جنوبی ایران به طول ۱۳۵ کیلومتر و عرض 
میانگین ۱۱ کیلومتر از توابع هرمزگان است و ۳۰۰ کیلومتر خط 

ساحلی دارد.
شهرستان قشم شامل جزیره  های قشم، هنگام و لارک با حدود 
۱۵۰ هزار نفر جمعیت از تنگه هرمز به موازات ســاحل اســتان 
هرمزگان به طول ۱۵۰ و عرض میانگین ۱۱ کیلومتر در میان آب  

های خلیج فارس گسترده شده است.

اخبار

صیادان هرمزگانی ۹۰۰ 
تنُ میگو صید کردند

مدیرکل شــیات هرمزگان گفت: در فصل 
صید میگوی امســال صیادان حدود ۹۰۰ تنُ 
میگوی درشت و ریز در آبهای این استان صید 

کردند.
مسعود بارانی در گفت وگو با ایرنا افزود: از این 
میزان حدود ۷۰ درصد میگوی درشت و حدود 

۳۰ درصد میگوی ریز بوده است.
وی بیان کرد: امسال باتوجه به بهبود وضعیت 
ذخایر میگو شــاهد افزایش ۴۶ درصدی صید 
میگوی در آبهای اســتان بوده ایم که بیشــتر 
میگوی صید شــده به صورت تــازه ، وارد بازار 

استان و کشور شد.
مدیرکل شــیات هرمزگان با اشاره به اینکه 
صید میگو از هشــتم مهرماه امسال آغاز شد، 
اظهار کرد: مــدت زمان مفید صیــد باتوجه 
بــه کارشناســی های صورت گرفته از ســوی 
پژوهشکده اکوژی خلیج فارس و دریای عمان 

۴۰ روز بوده است.
بارانی بااشاره به اینکه در فصل صید میگوی 
امسال تنها شناورهای کاس لنج صیادی میگو 
گیر مجاز به فعالیت بودند، گفت: حدود ۲ هزار 
و ۵۰۰ صیــاد در فصل صید میگوی امســال 

مشارکت داشتتند.
وی ابــراز کرد: میگوی موزی )با بیشــترین 
فراوانی در هرمزگان(، میگوی ســرتیز، ببری 
ســبز، سفید هندی، خنجری و گنتگ ۶ گونه 
مهم میگو درآبهای هرمزگان را تشــکیل می 

دهند.
صیدگاه میگو در هرمزگان به صورت یکپارچه 
از شهرستان سیریک آغاز و تا منطقه درگهان 

در شهرستان قشم ادامه داشت.
اســتان هرمزگان با صید سالانه حدود۳۲۰ 
هــزار تن انــواع آبزی، افزون بــر ۳۵ هزار نفر 
صیاد و چهار هزار و ۵۰۰ فروند شناور صیادی، 
یک چهارم تولیدات شــیاتی کشور را به خود 

اختصاص داده است.
همچنین اســتان هرمزگان باتوجه به طول 
نوار ســاحلی و همچنین تنوع گونه ای، تنوع 
روش های صید، ۴۰ درصد صید آبهای جنوب 
کشور را به خود اختصاص داده است و با تاش 
جامعه شیاتی به ویژه صیادان، به عنوان قطب 

صید و صیادی در کشور محسوب می شود.

تیم فوتسال بانوان فولاد 
هرمزگان گلبرگ گلستان 

را شکست داد
تیم فوتسال بانوان فولاد هرمزگان در هفته 
نخست میزبان گلبرگ گلستان بود که در یک 
بازی برتر با نتیجه سه بر یک به پیروزی دست 
یافت.به گزارش خبرنگار ایرنــا، این دیدار که 
عصر جمعه در ســالن فجر بندرعباس برگزار 
شد، شاگردان کلثوم دارا در تیم فولاد هرمزگان 
یــک بازی تماشــایی و دیدنــی را با حمایت 
تماشاگران خودی بر جا گذاشت.بازیکنان این 
تیم موفق شــدند با گل های وجیهه صادقی، 
آدینه حسن زاده و فریده رهی، حریف شمالی 
خود را شکست دهند و ســه امتیاز این بازی 
را به سود خود تمام کنند.تیم فولاد هرمزگان 
در هفته دوم نیز با تیــم آوا آباندخت البرز در 
کرج دیدار خواهد کرد.لیگ برتر فوتسال بانوان 
کشور با حضور هشت تیم زاگرس تهران، نفت 
امیدیه، مس کرمان، مبلمان کاسیک مشهد، 
آواآباندخت البرز، فولاد خرمدشــت تاکستان ، 
رودگر نوشهر و فولاد هرمزگان به صورت رفت 

برگشت برگزار می شود.

تیم بسکتبال با ویلچر 
فولاد هرمزگان مغلوب 
فیاض بخش مشهد شد

تیم فولاد هرمزگان در هفته سوم رقابت های 
لیگ برتر بسکتبال با ویلچر کشور میزبان تیم 
شهید فیاض بخش مشــهد بود که این بازی 
با نتیجه ۷۵بر۶۷ به ســود تیم مشهدی پایان 

یافت.
به گزارش ایرنا، این دیدار که شامگاه جمعه در 
سالن جانبازان بندرعباس برگزار شد، شاگردان 
حسن کامجو در تیم فولاد هرمزگان در کوارتر 
نخست با یک امتیاز اختاف ۲۱ بر ۲۰ نتیجه 
را واگذار کردند، در کوارتر دوم پا به پای حریف 
پیش رفت و در پایان ۲ تیم به نتیجه مساوی 
۱۸ بر ۱۸ دســت یافتند و در مجموع در نیمه 
نخست با یک امتیاز اختاف تیم مهمان ۳۹ بر 

۳۸ نتیجه را به سود خود پایان داد.
در ادامه این دیدار در کوارتر سوم تیم میزبان 
برای رسیدن به پیروزی تاش مضاعفی از خود 
نشان داد اما نتوانست نتیجه را به سود خود رقم 
بزند و ۱۶ بر ۱۴ و در مجموع ۷۵ بر۶۷ بازی را 

به حریف خود واگذار کرد.
اعضای تیم بســکتبال با ویلچر باشگاه فولاد 
هرمــزگان را کامبیــز محمودیــان، داریوش 
انصاری، ابوذر ســالاری، یوسف خانی، مصیب 
پیل افکن، ابراهیم تقی لو، علی مینابی، مهدی 
امانی، یوســف عبداللهی، شاهین برخورداری، 
مهدی ماندگاری، علیرضا فتحی، علی پی پی، 
علی طاوسیان و بهمن سیفی به عنوان بازیکن 
و سرپرســت عباس صالحی، سرمربی حسن 
کامجو، مربــی مجتبی عبــاس زاده، آنالیزور 
مصطفی کامجو و پشــتیبانی رضا شــبتاری 

اعضای کادرفنی را تشکیل می دهند.

5
فرمانده ناحیه مقاومت بسیج سپاه بندر خمیر از برپایی نمایشگاه اقتصاد مقاومتی در هفته بسیج خبر داد.

سرهنگ محمد اسامی در حاشیه برپایی نمایشگاه اقتصاد مقاومتی که در شهرستان بندر خمیر برگزار شده است، اظهار کرد: این نمایشگاه با حضور 
فرحی، مسئول اقتصاد مقاومتی سازمان بسیج سازندگی کشور و دکتر میرصاح، نماینده بنیاد تعاون سازمان بسیج و سرهنگ باوقار، مسؤول بسیج 

سازندگی سپاه امام سجاد علیه السام و مسؤولان محلی افتتاح شد.

وی ادامه داد: این نمایشگاه با ۳۰ غرفه عرضه محصولات خانگی، صنایع دستی، تولید گل و گیاه، گیاهان دارویی و طبی، محصولات سامت محور، 
حجاب و پوشش اسامی، شیرینی و نان خانگی، حصیربافی و ... از  ۳۰ آبان ماه تا پنجم آذر ماه برپاست.

فرمانده ناحیه مقاومت بسیج سپاه بندر خمیر با اشاره به رضایتمندی عاقه مندان و فعالان اقتصادی، افزود: هدف از پرداخت وام و تسهیات کم بهره 
بسیج سازندگی این است که جویندگان کار زیادی صاحب کار و حرفه شوند و گام مهمی در راستای اشتغالزایی و مبارزه با بی کاری برداشته شود.

برپایی نمایشگاه اقتصاد مقاومتی هفته بسیج در بندر خمیر

استان ، علمی و فناوری
روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی

یکشنبه
05 آذر 1402
 شماره  1574

رئیس خانه صنعتکاران کشور گفت: خانه صنعتکاران از 
مجموعه های تولیدی صادراتمحور حمایت می کند.

علیرضا بنی هاشمی در نشســت مشترک بسیج اصناف 
کشــور و خانه صنعتکار کشــور که با حضور رئیس خانه 
صنعتکاراســتان هرمــزگان در این اســتان برگزار شــد، 
با اشــاره به هــم افزایی و همگرایی برای حل مشــکات 
کارآفرینــان و تولید کنندگان داخلی و لــزوم گفتگو در 
این خصوص، اظهار کرد: امیدوارم پیوند مجموعه بســیج 
و خانه صنعتکاران باعث باعث رفع بیشــتر موانع تولید و 

حل مشکات تولید کنندگان داخلی شود.
وی گفت: خانه صنعتکاران دارای پتانســیل مضاعفی در 
زمینه کمک به افزایش ســهم بــازار محصولات با کیفیت 
ایرانــی در بازارهــای صادراتی بخصوص در کشــورهای 
همســایه و حوزه خلیج فارس اســت و نیــات داریم این 
ظرفیــت هــا را معرفی کــرده و مجموعه هــای تولیدی 

صادرات محور را در همه حوزه ها حمایت کنیم.
رئیس خانه صنعتکاران کشــور افزود: مهمترین اصل در 
حوزه صادرات محور آموزش تولید کننده در حوزه بســته 
بندی تولیدات با کیفیت ایرانی است و در این زمینه خانه 
صنعت کاران ایران توانایی و پتانســیل آموزش این حوزه 
را دارد و امید داریــم با حمایت از تولید کنندگان داخلی 

باعث افزایش صادرات شویم
وی گفــت : یکی از موضوعات مهــم در زمینه کمک به 
تولیدکنندگان صادرات محور، آموزش و همراهی در ایجاد 
شــبکه های مالی است که امیدواریم این مهم با توجه به 

تحریم ظالمانه غرب به شکلی فراگیرتر اجرایی کنیم.
بسیج تمام ظرفیت های خود را برای حفظ و تامین 

منافع ملی به کار خواهد گرفت
غامرضا حســن پور مسئول بســیج اصناف کشور نیز با 
اســتقبال از طرح های خانه صنعتــکاران گفت: با در نظر 
گرفتن فرمایشات مقام معظم رهبری در حمایت از تولید 
کننــدگان داخلی و رفع موانع تولیــد همکاری دو حوزه 
بسیج اصناف و خانه صنعتکاران می تواند به عامل مهمی 
در راستای حمایت از تولید کنندگان و کار آفرینان شود.

وی تصریــح کرد: حفــظ منافع ملی کشــور مهم ترین 
رسالت بسیج است و در این راستا بسیج تمام ظرفیت ها و 

توان خود در ابعاد گوناگون را به کار خواهد گرفت.
رئیس بسیج اصناف کشــور با بیان اینکه بسیج حمایت 
از تولید کننــدگان و بخش خصوصی، فعالان اقتصادی را 
در دســتور کار قرار داده، افزود: ایــن مهم با هدف مقابله 
با جنگ اقتصادی دشــمن اســت، چرا کــه امروز امنیت 
اقتصادی کشور هدف اصلی دشــمن و بدخواهان نظام و 
انقاب اســت و باید از فعالان اقتصــادی حمایت و دفاع 

کرد.
حســن پور گفت: یکی از برنامه هایی که دشــمنان برای 
ضربــه زدن بــه انقاب و نظــام دنبال می کننــد، از کار 
انداختن بخش خصوصی اســت کــه از داخل تهی کردن 

بخش خصوصی را با جدیت دنبال می کنند.
وی تاکیــد کــرد: بســیج از بخش خصوصــی و تولید 

کنندگان امین و صالح به شــدت حمایت می کند زیرا بر 
این باور اســت که بخش خصوصی بزرگراه تولید و تجارت 

و عامل رونق و شکوفایی اقتصاد است.
خانه صنعتکاران  وحمایتی  آموزشی  پتانسیل های 

به تولیدکنندگان ارائه می شود
محمد پاینده رئیس خانه صنعتکاران اســتان هرمزگان 
نیز با استقبال از پیشنهادهای ارائه شده، گفت: در زمینه 
حمایت از تولید کنندگان صادرات محور، استان هرمزگان 
در حوزه های شیاتی و کشــاورزی می تواند اثر گذاری 

بیشتری در تجارت منطقه داشته باشد.
وی گفت: در آینده نزدیــک تاش خواهیم کرد تولید 
کننــدگان هرمزگانی را از پتانســیل های آموزشــی و 
حمایتی خانــه صنعتکاران آگاه کــرده و در جهت رفع 
موانــع تولید و افزایش صــادرات بخش خصوصی تاش 

بیشتری کنیم.

رئیس خانه صنعتکاران کشور:

خانه صنعتکاران از مجموعه های تولیدی
 صادرات محور حمایت می کند

مدیر شبکه بهداشــت و درمان شهرستان قشم با 
اشاره به آغاز طرح رایگان »پویش ملی سامت« در 
بزرگ تریــن جزیره ایرانی خلیج فارس گفت: طبق 
برنامه ریزی انجام گرفته ۱۰۰ هزار نفر از گروه های 
هدف سرزمین آب و آفتاب تحت پوشش این طرح 

ملی قرار می گیرند.
یاسر مرادی در گفت و گو با ایرنا، افزود: قشموندان 
برای بررسی وضعیت سامت خود در قالب غربالگری 
بیماری های دیابت و فشــارخون می توانند به مراکز 
جامه ســامت و خانه های بهداشت در سراسر این 

جزیره مراجعه کنند.
وی از مــردم نگیــن خلیــج فارس خواســت در 
»پویش ملی سامت« غربالگری بیماری های دیابت 
و فشارخون شرکت و به صورت رایگان میزان فشار 

خون و قند خون خود را بررسی کنند.
مدیر شــبکه بهداشــت و درمان شهرستان قشم 
توضیح داد: در این طرح با شناسایی افراد مشکوک 
ضمــن ارجاع به ســطوح بالاتر به منظــور درمان؛ 
پیگیــری های مداوم توســط، مراقبان ســامت و 

بهورزان انجام خواهد شد.
مرادی اضافه کرد: تمامی بهوزان شــاغل در خانه 
های بهداشــت و کارشناسان بهداشــتی در مراکز 
خدمات جامع ســامت و پایگاههای بهداشــتی در 

قالب ۴۶ تیم در اجرای این طرح حضور دارند.

وی گفت: به منظور تســریع در روند اجرای طرح 
جلسات درون بخشی توســط واحد بیماریهای غیر 
واگیر با کارشناسان ســتادی و ناظرین شهرستانی 
طرح، پزشــکان مراکز، مراقبین سامت و بهورزان 
برگزار و دســتورالعمل های اجرایی طرح، تشــریح 

شده است.
به گزارش ایرنا، »پویش ملی سامت« )غربالگری 
دیابت و پرُفشــاری خون( از ۲۰ آبان توسط وزارت 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی در کشور آغاز شد 
و تا پانزدهم دی امســال ادامه دارد؛ در این پویش 
تکمیــل پرونده ســامت الکترونیــک و غربالگری 
دیابت و پرُفشاری خون برای ارتقای برنامه سامت 

خانواده مورد توجه است.
براســاس اعــام وزارت بهداشــت و درمــان و 
آموزش پزشــکی، ۸۳ درصد از کل مرگ و میرهای 

بیمارستانی مربوط به بیماری های غیرواگیر است.
فشــار خون یکــی از عائم اصلی حیات اســت، 
هنگامی که ســرخرگ های بزرگ، قابلیت ارتجاع و 
اســتحکام طبیعی خود را از دســت بدهند و عروق 

کوچک نیز باریکتر شوند، فشار خون بالا می رود.
چاقی و اضافه وزن، کشــیدن سیگار و استرس از 

جمله عوامل ابتای افراد به فشار خون بالا است.
دیابت یا بیماری قند، ناشی از اختال متابولیسم و 
سوخت و ساز بدن است که به دلایل گوناگون ظاهر 
می شــود و با درجه های مختلف کمبود انسولین و 
یا عدم پاسخ به انسولین در بدن بیمار همراه است.

جزیره قشم با وســعت یک هزار و ۵۰۰ کیلومتر 
مربع از تنگه هرمز به موازات ساحل جنوبی ایران به 
طول ۱۳۵ کیلومتر و عرض میانگین ۱۱ کیلومتر از 
توابع هرمزگان اســت و ۳۰۰ کیلومتر خط ساحلی 

دارد.
شهرستان قشم شامل جزیره  های قشم، هنگام و 
لارک با حدود ۱۵۰ هزار نفر جمعیت از تنگه هرمز 
به موازات ساحل اســتان هرمزگان به طول ۱۵۰ و 
عرض میانگین ۱۱ کیلومتر در میان آب  های خلیج 

فارس گسترده شده است.

۱۰۰ هزار قشمی از نظر فشار خون و دیابت غربالگری می شوند

مدیرعامل آب و فاضاب هرمزگان گفت: این شرکت 
ســه هزار و ۵۰۰ میلیارد ریال از ســازمان ها و ادارات 
دولتی و نیروهای مســلح در اســتان طلب دارد اما با 
وجود پیگیری های مجدانه صــورت گرفته، این مبلغ 

پرداخت نشده است.
عبدالحمیــد حمزه پــور روز شــنبه در گفت وگو با 
خبرنــگار ایرنا افــزود: مردم در ایــن زمینه همکاری 
ویژه دارنــد و قبض ها را به موقــع پرداخت می کنند 
اما معضل اصلی ســازمان ها، نهادها و برخی نیروهای 
مسلح هســتند که با ما همکاری نمی کنند و پرداخت 
نکردن هزینه آب آشــامیدنی، بــه خودی خود امکان 

ارائه خدمات را سلب می کند.
وی بیــان کــرد: ایــن در صورتی بوده کــه آبفای 
هرمــزگان بیش از ۲ هزار نیروی کارگر و کارمند دارد 
که بــرای پرداخت حقوق نیروهــای خود و همچنین 
تامین هزینه های خود کــه به صورت خودگران اداره 

می شود، نیاز به وصول مطالبات از مشترکان است.

مدیرعامــل آب و فاضاب هرمزگان اظهار کرد: آبی 
که به دست مردم می رسد را با هزینه گزافی خریداری 
کرده و از طرفی نیز برای خرید پمپ آب و دســتمزد 
کارگرانــی که به صــورت شــبانه روزی کار می کنند، 

هزینه های زیادی پرداخت می شود.
وی یادآورشــد: همچنیــن شــرکت آب و فاضاب 
هرمــزگان برای تامیــن و توزیع آب آشــامیدنی در 
شــهرها و روستاها و ارائه خدمات بهینه در بخش های 
مختلــف اعم از اتفاقات، فنی، آزمایشــگاه و مانند آن 
نیازمند تعامل و همکاری مشــترکان خود در پرداخت 

به موقع آب بهاست.
حمزه پوربه شــهروندان توصیه کــرد: هرکس به هر 
نوعی که آب مصرف می کند اگر می خواهد آب پایدار 

داشته باشد، باید هزینه آن را پرداخت کنند.
این مسوول گفت: شبکه گسترده آبرسانی هرمزگان 
با حدود ۲۰ هــزار کیلومتر خط انتقال و توزیع آب و 
غیر از ایســتگاه پمپاژ، وجود بیش از ۵۰۰ حلقه چاه، 

پرداخت هزینه های ســنگین کلــر و تعمیر و نگهدای 
شــبکه که عمرش طولانی بوده، همــه این ها را باید 
از محل فروش آبی که به دســت مردم، ســازمان ها و 

ادارات رسانده، تامین می شود.
وی یادآورشــد: از آنجایی که ۳۵ درصد آب استان 
هرمزگان از محل آب شــیرین کن ها تامین می شــود، 
حداقــل میانگین ۵۰۰ هزار ریال هــر مترمکعب )هر 
یک هزار لیتر آب( قیمت تمام شــده، در کنار ســایت 
آب شیرین کن است اما آن چیزی که از مردم دریافت 
می کنیم حداکثر یک دهم این میزان بوده که اگر این 
را هم رعایت کننــد و در پله های مصرف پایین تر چه 
بسا ارزان تر هم می شود؛ یعنی تا ۱۰ مترمکعب هزینه 

آن حداکثر به یک بیستم هم می رسد.
حمزه پور ادامــه داد: در مجموع در حوزه مدیریت 
تقاضا، با کمک دولت پاسخ دادیم و تامین کردیم ولی 
در حــوزه توزیع و مدیریت مصرف نیــاز به همکاری 

رسانه ها داریم.

بدهی ادارات و نهادهای هرمزگان به شرکت آبفا
 سه هزار و ۵۰۰ میلیارد ریال اعلام شد



فناوری

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات:

بیش از ۴۰ میلیون ایرانی از 
پیام رسان های داخلی استفاده 

می کنند
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: توســعه پیام رســان های بومی 
امروز به حدی رســیده که هــم اکنون بیش از ۴۰ میلیــون نفر از مردم 
ایران از آنها اســتفاده می کنند در صورتی که زمانی قابل تصور نبود که ما 
بتوانیم سکوهایی داشته باشــیم که قابلیت میزبانی از ده ها میلیون کاربر 

را داشته باشند.
به گزارش ایســنا، عیســی زارع پور - وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات 
- در نشستی با مسوولان بســیج دانشجویی دانشگاه های کشور به فرآیند 
طراحی و پیشــرفت شبکه ملی اطلاعات در سال های گذشته پرداخت و با 
اعلام اینکه هم اکنون این شــبکه پیشرفت حدود ۶۴ درصدی دارد، تاکید 
کرد: شــبکه ملی اطلاعات، شبکه ای پرسرعت، با کیفیت و امن در گستره 
ایران اســت که نیازهای مردم را در حوزه های مختلف پاسخگو می شود که 
در ابتدای این دولت پیشــرفت آن ۲۳ درصد بود که در کمتر از ۲ سال به 

حدود ۶۴ درصد رسیده است.
وزیر ارتباطات به مشــکلات و کمبودهای زیرساخت ارتباطی نیز اشاره 
کرد و گفت: راه حل اساســی برای این مشکل، فیبرنوری منازل و کسب و 
کارهاســت که با آماده کردن زیرساخت های آن، اجرای پروژه از یک سال 
گذشته آغاز شده و تاکنون نیز در ۱۰۰ شهر تکمیل و سرعت های تا ۹۰۰ 

مگابیت برثانیه نیز به مردم ارائه شده است.
وی افزود: برنامه داریم تا پایان سال ۱۴۰۴ تمام شهرهای کشور را تحت 
پوشــش این شبکه قرار دهیم و بر اســاس برنامه هفتم توسعه نیز تا سال 

۱۴۰۷ باید تمام ساختمان های کشور به فیبرنوری متصل شوند.
زارع پور به توسعه ارتباطات روستایی در ۵۵۰۰ روستا در دولت سیزدهم 
نیز اشــاره کرد و گفت: برای ارائه ســرویس های مختلف بر اساس فناوری 

اطلاعات به تمام مردم کشور به این ارتباطات نیاز داریم.
وی افزایش دو تا ســه برابری ترافیک تولید داخل کشور را یکی دیگر از 
دســتاوردهای این دوره عنوان کرد و افزود: در این دولت با تبادل ترافیک 

داخلی ۶.۵ ترابیت برثانیه رکورد تولید ترافیک داخل شکسته شد.
وزیــر ارتباطات با تشــریح مدل های مختلف مدیریــت فضای مجازی 
در کشــورهای دیگر، تاکید کرد: اگر می خواهیم که مســتعمره دیجیتال 
کشــورهای دیگر نباشیم باید سکوهای خود را داشــته باشیم چرا که در 

آینده نزدیک این سکوها هستند که کشورها را مدیریت می کنند.
طبق اعلام وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات، زارع پور در گزارشی نیز 
از آخرین وضعیت تحقق دولت هوشــمند را تشــریح و درباره پنجره واحد 
خدمات دولت هوشــمند نیز گفت: هدف ما این اســت که مردم از طریق 
یک آیکون در گوشــی های خود به صورت شبانه روزی و بدون ارائه هیچ 
مدرکی بتوانند از خدمات دولتی اســتفاده کنند و بر اســاس برنامه هفتم 
توسعه تمام دســتگاه های عمومی و دولتی مکلف شده اند که تا پایان این 

برنامه صددرصد خدمات خود را به صورت هوشمند به مردم ارائه کنند.
در پایان وزیر ارتباطات به ســوالات و موضوعات مطرح شــده از سوی 

دانشجویان حاضر پاسخ گفت.

تحریم های آمریکا چطور به داستان 
موفقیت چین تبدیل شد؟

شــرکت تراشه سازی SMIC به عنوان ســلاح سری پکن در شکستن 
محاصره ســازماندهی شده توسط آمریکا برای مهار پیشرفت فناوری چین 

ظاهر شده است.
به گزارش ایســنا، هنگامی که شــرکت هواوی از یک تلفن هوشــمند 
۹۰۰ دلاری رونمایی کرد، سیاســتمداران از واشــنگتن گرفته تا توکیو را 
از پیشرفت سریع فناوری نیمه رســانای چین را از این دستاورد به نگرانی 
انداخت. موفقیت شرکت تراشه ســازی SMIC در تحویل پردازنده های 
هفت نانومتری به هواوی، چین را غرق شــادی کرد و باعث شد واشنگتن 

برای شکست ظاهری در این زمینه، زیر سوال برود.
دســتاوردهای شرکت SMIC از این جهت شــگفت آورتر هستند که 
این شــرکت به مدت بیش از یک دهه هدف محدودیت های تجاری آمریکا 
قرار داشته و در ســال ۲۰۲۰، رسما در لیست سیاه واشنگتن قرار گرفت. 
وزارت بازرگانی آمریکا قرار اســت کنترل گسترده ای را روی خرید هرگونه 
تجهیزات یا نرم افزار آمریکایی توســط این شــرکت اعمــال کند اما این 
وزارتخانه همچنان به تامین کنندگان شــرکت SMIC در بعضی از موارد، 
مجوز فــروش صادر می کند. قانونگذاران و کارشناســان صنعت آمریکایی 
اکنون از دولت بایدن می خواهند این ســرکوب را حتی به بهای تشــدید 

تنش ها میان آمریکا و چین، تشدید کند.
دولت آمریکا گفته اســت اســتراتژی تراشــه، تلفن های هوشمند چین 
را هــدف نگرفته بلکه علیه توانمندی های نظامی این کشــور بوده اســت. 
نیمه رساناها، اساس صنعت فناوری را تشکیل می دهند و از مدل های هوش 
مصنوعی گرفته تــا رایانش ابری، پهپادها، تانک ها و موشــک ها را امکان 

پذیر می کنند.
در حال حاضر، شرکت SMIC محبوب سرمایه گذاران چینی است. از 
وقتی که گوشــی میت ۶۰ پروی شرکت هواوی در اواخر اوت معرفی شد، 
ســهام این شرکت ۲۲ درصد معادل حدود پنج میلیارد دلار، رشد کرده و 
صاحب ســومین عملکرد خوب در شاخص شــرکت های چینی بازار هنگ 

کنگ شده است.
مسئله برای شــرکت SMIC در بلندمدت این اســت که آیا می تواند 
تراشــه های پیشــرفته را بــه صــورت انبوه تولیــد کند یا آمریــکا مانع 
توانمندی هایش خواهد شــد. جینا ریموندو که بر محدودیت های فناوری 
دولت بایدن علیه چین نظارت دارد، اعلام کرده که چین فاقد ظرفیت تولید 
این قطعات به صورت انبوه اســت اما برن جی لین، از افراد باتجربه صنعت 
و نائب رئیس سابق شــرکت SMIC می گوید آمریکا، توانمندی های این 

شرکت را دست کم گرفته است.
شــرکت SMIC سال هاست که دســتگاه های تراشه ســازی از جمله 
مدل های مشــابه تجهیــزات لیتوگرافی فرابنفش عمیق شــرکت هلندی 
ASML را که برای تولید نیمه رساناهای هفت نانومتری استفاده شده اند، 
انبار کرده اســت. طبق گزارش بلومبرگ، شرکت SMIC از دستگاه های 

شرکت ASML برای تولید تراشه هواوی استفاده کرده است.
شــرکت SMIC که یکــی از بهتریــن موفقیت های چیــن در تولید 
تراشــه های پیشــرفته بوده، مدت کوتاهی پس از تاســیس این شرکت، 
هدف آمریکا قرار گرفت. واشنگتن در سال ۲۰۰۵، برنامه خود برای خرید 
تجهیزات تراشه ســازی به ارزش یک میلیارد دلار از شــرکت AMI را به 
دلیل واهمه از رقابت این شــرکت با شــرکت میکرون تکنولوژی، متوقف 
کرد. همان سال، تایپه موســس SMIC را به دلیل نقض قوانین سرمایه 
گذاری در هنگام تاسیس SMIC، جریمه کرد. در سال ۲۰۰۹، دادگاهی 
در کالیفرنیا، اعلام کرد شــرکت SMIC، به طور نادرست از اسرار تجاری 

TSMC استفاده کرده است.
این شکســت های اولیه، باعث شد شرکت SMIC به عنوان یک رقیب 
ضعیف جنجالی شــهرت پیدا کند. دولت شــانگهای به وضوح حامی این 
شــرکت بود. شــرکت SMIC همچنین با دولت های شــهری دیگر هم 

روابطش را توسعه داد تا پایگاه های تولید محلی را گسترش دهد.

اخبار

وزیر جهاد کشاورزی خبر داد:

ایجاد ۳۰ میلیون تنُ 
ظرفیت جدید محصولات 
کشاورزی فرآوری شده

نیکبخت گفت: بــا راه اندازی ۵۳۰۰ واحد 
صنعتــی صنایع تبدیلی بخش کشــاورزی، 
۳۰ میلیون تنُ ظرفیت جدید فرآوری ایجاد 
شد که یکی از زیرساخت های امنیت غذایی 

محسوب می شود.
محمدعلی نیکبخت در »نشست مسئولین 
بســیج دانشــجویی پیرامون مسائل اساسی 
کشور« که با همکاری وزارت جهاد کشاورزی 
و بســیج دانشــجویی برگــزار شــد، افزود: 
نهاده های پایه )بذر، کود و ســم( و مواردی 
که به عنوان پایه در توسعه بخش کشاورزی 
اهمیت دارد، توسط بخش خصوصی و بخش 
تحقیقات آمــوزش و ترویج کشــاورزی در 

دستور کار قرار گرفته است.
وزیر جهاد کشــاورزی با تاکیــد بر اینکه 
ســرمایه گذاری در بخش کشــاورزی تأثیر 
زیادی دارد که یکی از آن ها توســعه صنایع 
تبدیلی و تکمیلی در این بخش است، اظهار 
داشــت: در زنجیره تولید از مزرعه تا سفره و 
صادرات و بازار شــک ندارم مهمترین بخش 
ایــن زنجیره، حلقه صنایع تبدیلی و تکمیلی 
کشور است که تاکنون کار های بزرگی انجام 
شده است، اما این نهضت باید ادامه پیدا کند 
و ســرعت بگیرد تا به تولیدکنندگان خدمت 

کند.
وی تصریح کرد: اکنــون بیش از ۱۴ هزار 
صنایع تبدیلی و تکمیلی بخش کشاورزی در 
کشور فعال است، هزار و ۵۰۰ واحد صنعتی 
نیمه فعال و راکد هســتند و نزدیک به پنج 
هــزار و ۳۰۰ واحد صنعتی صنایع تبدیلی و 
تکمیلی غذایی در کشور توسط مردم از ۲۰ 
تا ۹۰ درصد پیشــرفت فیزیکی دارند که ما 

مسیر را برایشان فراهم کرده ایم.
نیکبخــت بر این باور اســت کــه اگر این 
صنایع در بخش کشــاورزی فعال شــوند، از 
خام فروشــی جلوگیری می شــود و ارزش 
افزوده جدید در مراحل تولید ایجاد می شود 
که در نهایت موجب خلــق ثروت و افزایش 

صادرات خواهد شد.
وی با بیــان اینکه امســال مشــکلی در 
خصــوص تولید گوجه فرنگی نداشــتیم که 
تولیدکننده ای از تولیدش گلایه مند باشــد، 
گفــت: این مهم مرهون نقش آفرینی صنایع 
تبدیلی در این بخش است، زیرا در مردادماه 
هزار و ۲۰۰ تن و در شهریورماه هزار و ۸۰۰ 
تن گوجه فرنگی در کشور تولید شد که پیک 
تولید این محصول است از این میزان ۷ هزار 
تن گوجه فرنگی به مصرف تازه خوری کشور 
و بیــن ۲.۵ تا ۳ هزار تن از این محصول نیز 

صادر شده است.
نیکبخت افزود: بنابراین از تولید روزانه ۶۰ 
هــزار تن گوجه فرنگی در کشــور، ۱۰ هزار 
تن صرف تــازه خوری و صــادرات و مابقی 
یعنی ۵۰ هــزار تن وارد صنایــع تبدیلی و 
فرآوری غذا می شود که اگر این صنایع وجود 
نداشتند، شــک نکنید در کشــور با بحران 

جدی روبرو می شدیم.
وزیر جهاد کشاورزی اظهار داشت: امسال 
تولید رب گوجــه فرنگی به گونه ای بوده که 
برای نخســتین بار صادرات آن نیز رقمی بی 

سابقه داشته است.

پاکستان در سودای 
عضویت در بریکس

سفیر پاکستان در روسیه اعلام کرد که این 
کشور به دنبال ارائه درخواست رسمی برای 

عضویت در گروه بریکس است.
بــه گزارش خبرنگار مهر بــه نقل از تاس، 
محمــد خالد جمالی، ســفیر پاکســتان در 
روســیه، طی مصاحبه ای اعلام کرد که این 
کشــور ســال آینده به عضویت بریکس در 

خواهد آمد.
وی گفت پاکســتان به طور رســمی برای 
عضویت در بریکس درخواســت داده و روی 
کمک روســیه بــرای پذیرش آن حســاب 
می کند. قرار اســت روســیه از سال ۲۰۲۴ 

ریاست بریکس را برعهده خواهد گرفت.
این مقام پاکستانی تأکید کرد: پاکستان به 
دنبال عضویت در این نهاد مهم اســت و ما 
به طور کلــی در حال ارتباط با دیگر اعضای 
بریکس به خصوص روســیه برای حمایت از 

عضویت پاکستان هستیم.
در حال حاضر گروه بریکس شامل برزیل، 
روســیه، هند، آفریقای جنوبی و چین است 
و قرار شــده از ابتدای ســال آینــده ایران، 
عربســتان، امارات، و برخی دیگر از کشورها 
به این گروه بپیوندند. البته قرار بود آرژانتین 
نیز به بریکس بپویندد که به نظر می رســد 
با تغییر رئیس جمهور این کشــور در سطح 
دولتی دیگر تمایلــی برای عضویت آرژانتین 

در بریکس وجود ندارد.
در صورتی که کشورهای مذکور به عضویت 
بریکس درآینــد، مجموع بزرگی اقتصاد این 
کشورها از گروه ۷ که شامل آمریکا، انگلیس، 
فرانســه، آلمان، کانادا، ایتالیا، و ژاپن است، 
بزرگ تــر خواهد شــد.بنا به اعــلام دولت 
آفریقــای جنوبی، تا کنون ۴۰ کشــور برای 

عضویت در بریکس ابراز تمایل کرده اند.

6
مدیرعامل شرکت شهر فرودگاهی امام خمینی گفت: فاز دو فرودگاه امام خمینی با سرمایه گذاری شرکت های چینی و پیمانکاری قرارگاه خاتم الانبیا 

ساخته خواهد شد.
سعید چلندری مدیرعامل شهر فرودگاهی  امام خمینی  در مراسم آغاز عملیات اجرایی فاز دو شهر فرودگاهی امام خمینی  گفت:  با توسعه و پیشرفت 
های صورت گرفته در توسعه فرودگاه ها خوشبختانه امسال شاهد آن بودیم که اعتراضات  مسافری در ایام نوروز و در ایام سفرهای حج و عتبات تقریبا 

به صفر رســید.وی ادامه داد: اقدامات خوبی در حوزه ترمینال یک فرودگاه امام در روان ســازی پذیرش انجام شد و با  همکاری نیروی انتظامی فرودگاه 
و واجا یک حرکت روان در پذیرش مسافران داشتیم.

چلندری بیان کرد:  ترمینال سلام  در  دولت هشتم و نهم ساخته شد اما  در سال اول دولت سیزدهم  همزمان با اعزام حجاج به بهره برداری رسید 
و به عنوان ترمینال زیارتی خدمات خوبی به شهروندان ارائه کرد.

فاز دو فرودگاه امام خمینی با سرمایه گذاری چینی ها ساخته می شود

اقتصادی
روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی

یکشنبه
05 آذر 1402
 شماره  1574

کارشناســان اقتصادی معتقدند متاسفانه 
وزیر اقتصاد به جای انجام اصلاحات مورد نیاز 
در بورس، بانک ها ، مالیات و گمرک درحال 

آمارسازی است.
مریــم فکری: آمــار جدید وزیــر اقتصاد، 
موجی از حیرت را در میان آگاهان به اعداد 
و ارقام اقتصاد رقم زد. سید احسان خاندوزی 
در تازه تریــن اظهارنظر خبر داد: تراز تجاری 

کشور بیش از ۱۰ میلیارد دلار مثبت است.
او در جمع فعــالان اقتصــاد تبریز اعلام 
کــرد: در این ۸ ماه مجموعــا ۲۴.۷ میلیون 
تــن واردات بــه ارزش ۴۲.۱ میلیــارد دلار 
داشته ایم؛ به لحاظ وزنی واردات ما حدود ۴ 
درصد افزایش و به لحاظ ارزشــی حدود ۱۲ 

درصد افزایش داشته است.
خانــدوزی در عین حال آماری از صادرات 
غیرنفتی اعلام کــرد. به گفته او، در ۸ ماهه 
امســال به لحــاظ صــادرات غیرنفتی ۹۰ 
میلیون تن به ارزش بیش از ۳۲ میلیارد دلار 
به لحاظ ارزشــی داشته ایم که در مقایسه با 
ســال گذشته ۲۷ درصد افزایش وزنی و ۱.۶ 

درصد به لحاظ ارزشی افزایش داشته است.
وی با اشــاره به اینکه تراز تجاری کشــور 
در ۸ ماهه اول امســال بیش از ۱۰ میلیارد 
دلار مثبت بوده اســت، تاکید کرد: اگر نفت 
را فاکتور بگیریم، بخش مهمی از کسری های 
تراز تجــاری غیرنفتی ما ناشــی از اتفاقاتی 
است که در حوزه قیمتی در اقتصاد بین الملل 
رخ داده؛ نــه در داخل کشــور، برای مثال 
محصولات پتروشــیمی که بخش عمده ای 
از صادرات غیر نفتی ما هســتند حدود ۴۰ 

درصد کاهش قیمت جهانی داشتند.
وزیــر اقتصــاد گفت: به لحــاظ وزنی ۲۷ 
درصد بیش از سال گذشته صادرات غیرنفتی 
داشــته ایم، اما کاهش قیمت هــای جهانی 
موجب شــده که به لحاظ ارزشــی افزایش 

چندانی نداشت باشیم.
تلاش برای آمارسازی

اما نکته ای که در میان آمارهای اعلامی از 
ســوی وزیر اقتصاد وجود دارد، تلاش برای 
آمارســازی و دستاوردســازی است؛ این که 
کســری تراز تجاری حدود ۸ میلیارد دلاری 
با اضافه کــردن نفت، تراز تجاری مثبت ۱۰ 

میلیارد دلار اعلام شده است.
این در شــرایطی اســت که پیش از این 
گمرک ایــران در گزارشــی، از منفی بودن 
تراز تجاری خبــر داده بود. آمارهای گمرک 
در هفت ماهه امسال نشان می دهد در این 
مــدت ۱۰۰ میلیون و ۴۰۰ هــزار تن کالا 
بــه ارزش ۶۴ میلیــارد و ۴۰۰ میلیون دلار 
صادر و وارد کشــور شده اســت. بنا به این 
گزارش، صادرات غیرنفتی کشور به استثنای 
نفت خــام، نفت کوره، نفت ســفید و تجارت 
چمدانی به ۷۹ میلیون و ۵۰۰ هزار تن کالا 
بــه ارزش ۲۸ میلیــارد و ۳۰۰ میلیون دلار 
رسیده است. همچنین در این بازه زمانی ۲۰ 
میلیــون و ۹۰۰ هزار تــن کالا به ارزش ۳۶ 

میلیارد دلار وارد کشور شده است.
براســاس آمار گمرک، تراز تجاری کشور 
هفت میلیارد و ۷۰۰ میلیون دلار منفی و به 

نفع واردات بوده است.
حلقــه  ضعیف تریــن  معرفــی 

سیاست گذاری اقتصادی دولت
این آمار عجیب وزیر اقتصاد از تراز تجاری 
مثبت کشــور، موجی از حیــرت را در میان 
آگاهان به اعــداد و ارقام اقتصاد رقم زد. آن 
هم در شرایطی که در همه این سال ها تلاش 
دولت ها، فاصله گرفتن از خام فروشــی نفت 
بوده اســت. در عین حال، یکی از تاکیدات 
رهبــری همواره عبــور از اقتصــاد نفتی با 

جلوگیری از خام فروشی بوده است.
اما به نظر می رسد دولت سیزدهم برخلاف 

وعده ها که عبور از خام فروشــی در صنعت 
نفت و گاز یکی از مهم ترین آن ها بوده است، 
حداقــل در آمارها و به صورتی عجیب برای 
آمارســازی، نفت را به احتســاب می آورد؛ 
موضوعــی که از نــگاه اقتصادیــون، حتی 

دستاوردی منفی برای دولت خواهد داشت.
در همیــن خصــوص، عبدالناصر همتی، 
رییس کل اســبق بانک مرکزی در واکنشی 
تند به گزارش وزیر اقتصاد، در فضای مجازی 
نوشت: کســری تجاری ۸ میلیارد دلاری را 
با اضافه کــردن نفت، تراز تجاری مثبتِ ۱۰ 

میلیارد اعلام کردند.
همتی تاکید کرد: جهت اطلاع، تراز تجاری 
مثتــب با صادرات نفت، دســتاورد جدیدی 
نیســت؛ مهم این اســت که تراز غیرتجاری 

مثبت باشد.
الحســینی،  در همین حال، محمدصادق 

کارشــناس اقتصادی در یادداشــتی تاکید 
کــرد: وزیر اقتصــاد بــه ضعیف ترین حلقه 
تبدیل شده  اقتصادی دولت  سیاست گذاری 
اســت.او در فضای مجازی نوشت: متاسفانه 
وزیر اقتصاد به جای انجــام اصلاحات مورد 
نیــاز در بورس، بانک هــا ، مالیات و گمرک 
درحال آمارسازی است.الحسینی متذکر شد: 
از حلقه سه گانه سیاست گذاری دولت یعنی 
بانک مرکزی، سازمان برنامه و وزارت اقتصاد، 
هــم اکنون ضعیف ترین حلقــه وزیر اقتصاد 
است. آن دو عوض شــدند، اما ضعیف ترین 
حلقه همچنان پابرجا است.وی در یادداشتی 
دیگر عنوان کــرد: این دولت همین طور هم 
ضعیف است. ضعیف ترین حلقه اش اما وزیر 
اقتصاد است. تغییر رییس کل بانک مرکزی 
و ســازمان برنامه در جهت مثبت بود. زمان 

تغییر وزیر اقتصاد است.

رئیس فدراســیون واردات نســبت بــه احتمال 
رســوب کالاهای اساســی در بنادر با پایان مهلت 
بخشــنامه ترخیص درصدی هشــدار داد و گفت: 
فدراسیون واردات در نامه های متعدد از سران قوا 
خواســتار کمک برای حل مشکلات رسوب کالاها 

در کشور شده اند.
فرهاد آگاهی در گفت وگو با ایســنا، با اشــاره به 
نگرانی فعــالان اقتصادی از عــدم تصمیم گیری 
بــه موقع برای تداوم ترخیــص درصدی کالاها از 
بنادر، اظهار کرد: با توجه به پایان زمان بخشــنامه 
ترخیص درصدی کالاهــا، در صورت عدم تصمیم 
گیری بــه موقع برای تــداوم آن، کالاها در بنادر 
کشــور رســوب می کند و باعث به وجــود آمدن 
برخی مشــکلات از جمله پرداخت هزینه ها توسط 

مردم خواهد شد.
وی افزود: با توجه به شــرایط تحریم و همچنین 
وضعیت ارزی کشور، تدابیر لازم برای عدم رسوب 
کالا و ترخیــص بــه موقع از بنادر کشــور صورت 
گرفته بود که منجر به روان شــدن ورود کالاهای 
مورد نیاز در کشور شد. اما در حال حاضر با توجه 

به پایان زمان اجرای بخشــنامه ترخیص درصدی 
کالاهــا از بنادر در پایان آبان ماه و همچنین عدم 
تصمیم گیری به موقع برای تداوم وضعیت کنونی 
ترخیــص کالا، فعــالان اقتصادی نگران رســوب 
کالاها در بنادر و تحمیل هزینه به اقتصاد کشــور 

هستند.
آگاهــی بــا بیان اینکــه فدراســیون واردات به 
نمایندگــی از ۲۴ تشــکل ملی و حــدود ۵۰۰۰ 
بنــگاه اقتصادی تولیدی، تامین کنندگان کالاهای 
اساســی و تجار در نامه های متعدد از ســران قوا 
خواســتار کمک برای حل مشکلات رسوب کالاها 
در کشــور شــده اند، تصریح کرد: در حالی که در 
»ســال مهار تورم و رشد تولید« شــاهد افزایش 
چهار برابری هزینه های انبارداری طی یک ســال 
هســتیم، به نظر می رســد عدم تصمیم گیری به 
موقع برای تداوم بخشنامه ترخیص درصدی کالا، 
ممکن است تبعاتی برای اقتصاد کشور به ویژه در 
زمینه تامین به موقع کالاهای اساســی در کشور 

باشد. داشته 
در  ارزی  مشــکلات  خصــوص  در  آگاهــی 

بخــش کالاهای اساســی نیــز گفت: متاســفانه 
هنوز نتوانســته ایم مکانیســم مشــخصی را برای 
بهره بــرداری از معافیت هــای تحریمــی کالاهای 
بشر دوســتانه در زمینه غذا و دارو بکار بگیریم تا 
مشــکلات تحریم در بخش محصولات کشاورزی و 

غذایی و همچنین دارو کاهش یابد.
رئیس فدراســیون واردات در پایان با اشــاره به 
اقتصادی،  فعــالان  نقدینگی  نیاز  افزایش شــدید 
نتوانســته اند  تاکنون  اقتصادی  بنگاه هــای  گفت: 
خودشــان را برای تامین نقدینگی ریالی ناشی از 
افزایش نــرخ ارز تطبیق دهند و بــه دلیل موانع 
موجود در نظام بانکــی مجبورند پول گرانتری را 
بــرای رفع نیاز به ســرمایه در گردش خود تامین 
کنند.به گزارش ایســنا، پیش تر ترخیص درصدی 
مواد اولیه واحدهای تولیدی تا ســقف ۹۰ درصد 
بــدون مطالبــه کد رهگیــری بانک و بــا رعایت 
فهرســت تعرفه های ابلاغی تــا پایان آبان ۱۴۰۲ 
بلامانع اعلام شــده بود. اما مهلت این بخشــنامه 
تــا پایان آبان ماه بــود و از اول آذر، ترخیص ۹۰ 

درصدی کلیه کالاهای مشمول، متوقف شد.

رئیس فدراسیون واردات مطرح کرد؛

هشدار نسبت به رسوب کالاها در بنادر

تراز تجاری کشور چگونه ۱۰ میلیارد دلار مثبت شد؟

آمارسازی به سبک وزیر اقتصاد

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: برنامه داریم تا آخر سال ۱۰۰ 
هزار تاکسی برقی در شهرهای بزرگ داشته باشیم.

به گزارش ایسنا، عباس علی  آبادی در یک برنامه تلویزیونی اظهار 
کرد: باید خودروهای ســنتی که با ســوخت فسیلی کار می کنند را 
بهبود دهیم، اما نباید در این بخش ســرمایه گذاری گسترده کنیم. 
دوره در حــال ورود به یک دوره تازه، یعنی اســتفاده از خودروهای 
برقی و هوشمند است. امیدواریم در سال آینده سطحی از هوشمندی 
را در خودروهای داخلی هم داشته باشیم. در حوزه خودروهای برقی 
بــا توجه به ظرفیت های دانش بنیان کشــور، می توانیم تحول را از 
جایی شــروع کنیم که دنیا تازه شــروع کرده و در این حوزه خیلی 

عقب نیفتادیم.
وی ابراز امیدواری کرد که به زودی حمل و نقل عمومی در تهران 
برقی شــود و گفت: این موضوع اثرات مثبت زیســت محیطی هم 
دارد. در حال حاضر نســب شارژرها شروع شــده و در حال توسعه 
زیرســاخت ها هســتیم. احتمالا در همین هفته هــای اول آذرماه 
تاکسی های برقی به تدریج وارد تهران می شود. در مجموع مقرر شده 
تا آخر سال ۱۰۰ هزار تاکسی برقی در شهرهای بزرگ داشته باشیم.

همچنین به گفته این مقام مســئول چنــد نمونه خودروی برقی 
داخلی هم تولید شده که پیش بینی می شود در نیمه اول سال بعد، 

این خودروها نیز عرضه شوند.
علــی آبادی در ادامه با اشــاره به اینکه باتــری خودروهای برقی 
نســبتا گران است، تصریح کرد: بر این اســاس مقرر شده تعرفه ی 

واردات باتری ها به حداقل برســد. البته برای تاکســی ها، سهم قابل 
توجهی از هزینه ها را دولت پرداخت می کند.  مقرر شده وزارت نفت 
هزینه حدود ۱۰ هزار و ۵۰۰ دلار ســهم باتری را از محل ســوخت 

صرفه جویی شده کمک کند.
وزیر صمت در ادامه با بیان اینکه به جای خودروهای بنزینی باید 
بیشــتر تمرکز خود را روی خودروهای برقی و هوشــمند بگذاریم، 
تصریــح کرد: در نروژ بیش از ۸۰ درصد خودروها برقی شــده و در 
چین تقزیبــا همه حمل و نقل عمومی و تقریبــا ۳۰ تا ۳۵ درصد 
خودروهای مردم نیز برقی شده است. باید بیشتر انرژی خود را صرف 
کنیــم که در این پدیده از دنیا عقب نمانیم و با دنیا همراه شــویم. 
خودروهــای بنزینی هم در برنامه جلو می روند، اما باید تمرکز ما بر 
خودروهای آینده باشد. سیاســت ما نباید این باشد که خودروهای 
بنزینی را حتمــا داخلی کنیم چون این ها گذرا هســتند. بنابراین 
باید به سمت داخلی  سازی قسمت هایی که خلق فناوری می کنند، 

حرکت کنیم.
قول وزیر صمت به صنایع دانش بنیان

علی آبــادی در ادامه با بیان اینکه اولویت تامیــن ارز برای مواد 
اولیه اســت و تولید با بهره وری بالاتر وکالاهای صادراتی هم اولویت 
بیشتری دارند، اظهار کرد: تقریبا در بسیاری از کالاها صف تخصیص 

ارز برداشته شده است.
وی افزود: این قول را به صنایع دانش بنیان دادیم که کالای ایرانی 
باکیفیت که قابلیت صادرات داشته باشد به طور تمام و کمال مورد 

حمایت وزارت صمت و با تعرفه قابل قبول از واردات کالای مشــابه 
آن جلوگیری می کنیم.

۹۰۰۰ واحد صنعتی در کشور راکد هستند
وزیر صمت هم چنین با بیان اینکه حدود ۹۰۰۰ شرکت صنعتی 
در سال های گذشته راکد و کم بهره شده اند، تصریح کرد: واحدهایی 
که به خاطر تغییر فناوری باید تغییر راهبر دهند باید جداگانه دیده 
شــوند. هم چنین برخی از واحدهــای راکد نیاز به کمک هایی مثل 
تامین ســرمایه در گردش یا نوســازی تجهیــزات دارند. برخی هم 
دلایلی مثل ناکارآمدی مدیریتــی دارند که باید به آن ها نیز کمک 
شود. به طور کلی شهرک ساختن کنار ظرفیت های انسانی، از جمله 

سیاست های وزارتخانه است.

ورود ۱۰۰ هزار تاکسی برقی به شهرهای بزرگ تا پایان سال



خبر
رییس سازمان غذا و دارو اعلام کرد؛

توزیع تمام شیرخشک های موجود 
در انبارها جهت جلوگیری از 

احتکار
رییس ســازمان غذا و دارو با اعلام اینکه گروه های نظارتی 
در سراسر کشــور بازدید از تمامی شرکت های پخش را در 
دســتور کار قرار داده اند، گفت: با صدور برنامه توزیع توسط 
معاونت های معاونان غذا و داروی دانشگاه های علوم پزشکی 
شیرخشــک موجود در انبارهای شــرکت های پخش بین 

داروخانه ها توزیع می شود.
به گزارش ایســنا، ســیدحیدر محمدی از مانور نظارتی 
گســترده در مراکز توزیع شیر خشــک خبر داد و گفت: در 
راستای اصلاح سیاســت های ارزی شیرخشک و به  منظور 
اطمینان از مدیریت صحیح زنجیره تأمین شیرخشک برای 
نوزادان، سازمان غذا و دارو اقدام به برپایی گروه های نظارتی 
گسترده در ســطح کشور کرد. بدین ترتیب که شرکت های 
توزیع کننده شیرخشک، در سطح کشور به صورت همزمان 

مورد بازرسی قرار می گیرند.
وی افزود: به  منظور جلوگیری از احتکار، تمامی محصولاتی 
که در انبار شرکت ها موجودند، با صدور برنامه توزیع توسط 
معاونت های غذا و داروی ســطح کشــور، بیــن داروخانه ها 
توزیع می شوند تا از رسیدن هرچه زودتر محصول به دست 

مصرف کنندگان نهایی اطمینان حاصل کنیم.
 رییس ســازمان غذا و داروی کشور ضمن تأکید بر اینکه 
در استان تهران گروه های بازرسی سه دانشگاه علوم پزشکی 
به صورت متمرکز از طرف سازمان غذا و دارو اعزام شده اند، 
گفت: در اولین مانور نظارتی در سطح استان تهران ۱۰ گروه 
بازرســی به منظور بازدید از ۲۵ شعبه متعلق به ۱۳ شرکت 
پخش، اعزام شــده اند تا بر روند توزیع مناســب شیرخشک 

نظارت داشته باشند.
بنابر اعلام روابط عمومی ســازمان غذا و دارو، نظارت های 
ســازمان غذا و دارو طی روزهای آینده نیز به صورت مستمر 

در سراسر کشور فعال بوده و گسترش خواهد یافت.

کاهش ۵ درصدی آمار 
»کودک آزاری« در کشور

معــاون مرکز اورژانس اجتماعی، پیشــگیری از آســیب 
و بازتوانی اعتیاد ســازمان بهزیستی کشــور از کاهش پنج 
درصدی کودک آزاری طی نیمه نخست امسال در مقایسه با 

مدت مشابه سال قبل خبر داد.
آرزو فاتحــی در گفت وگو با ایســنا، با اشــاره به موضوع 
پیشــگیری از کودک آزاری اظهار کرد: هر ســاله میلیون ها 
کودک در سراسر جهان تحت تاثیر استثمار جسمی، جنسی، 
عاطفی و اقتصادی قرار می گیرند. طبق تعریف سازمان جهانی 
بهداشت کودک آزاری عبارت است از اینکه هر گونه بدرفتاری 
فیزیکی یا عاطفی، سوءاستفاده جنسی، غفلت یا رفتار همراه 
با بی توجهی یا استثمار تجاری یا سایر انواع استثمار که منجر 
به آســیب واقعی یا احتمالی به سلامت، بقا، رشد یا کرامت 

کودک در زمینه روابط یا مسئولیت، اعتماد یا قدرت شود.
وی افزود: ســازمان بهداشــت جهانی )WHO( در سال 
۲۰۱۷ با انتشار گزارشی تحت عنوان »بدرفتاری با کودکان« 
اعلام کرده است که در سراسر جهان از هر چهار کودک یک 

کودک قربانی خشونت فیزیکی شده است.
معــاون اورژانــس اجتماعــی مرکز اورژانــس اجتماعی، 
پیشگیری از آسیب و بازتوانی اعتیاد سازمان بهزیستی ادامه 
داد: هر روز در نقاط مختلف جهان تعدادی از کودکان مورد 
اذیت و آزار قــرار می گیرند؛ این کودکان در معرض بدترین 

انواع کودک آزاری قرار دارند.   
فاتحی درخصوص وضعیت کودک آزاری در ایران نیز یادآور 
شد: گزارشی که سازمان بهزیستی معاونت اورژانس اجتماعی 
ارائه می کند مربــوط به افراد مراجعه کننــده به واحدهای 
مربوطه و گزارشــاتی در جهت مداخلات تخصصی است که 
کارشناســان این مراکز به گروه های هدف ارائه می کنند. در 
این میان بیشترین گزارشات اعلام شده مربوط به بی توجهی 
و غفلت نســبت به نیازهای اولیه کودک و نیازهای عاطفی 

کودک است.
وی خاطرنشــان کرد: پــس از غفلت، مــواردی از قبیل 
بهره کشی و خشونت های جسمی در کودک آزاری ها گزارش 

شده اند.
وی اعلام کرد که با توجه به آمارهای به دســت آمده، در 
مقایســه با آمار سال قبل شــاهد کاهش پنج درصدی آزار 

کودک در زمان مشابه هستیم.
معــاون اورژانــس اجتماعــی مرکز اورژانــس اجتماعی، 
پیشگیری از آسیب و بازتوانی اعتیاد سازمان بهزیستی تصریح 
کرد: در کشــور ما هم در راستای پیشگیری از کودک آزاری  
آموزش های محله ای، چاپ بروشور و کلاس های حضوری در 
سرای محلات و محلات آســیب خیز در زمینه های آموزش 
مهارت های زندگی، فرزندپروری، برقــراری ارتباط موثر و... 

دوره هایی برگزار می شود. 
فاتحی همچنین اقدامات اورژانس اجتماعی در برخورد با 
موضوع کودک آزاری را نیز تشــریح کرد و گفت: مشــاوره با 
کودک و اعضای خانواده یکی از اقدامات بهزیســتی در این 
زمینه است اما در صورت مداخله تخصصی حضور در محل 
و انجام اقدامــات لازم، در صورتی که جان کودک در خطر 
باشــد با مجوز رســمی از قوه قضائیه خروج کودک از محل 
و در صورت نیاز به درمان، نســبت به ارجاع کودک به مراکز 
درمانی اقدام می شود. پیگیری در جهت دریافت شناسنامه 
برای کودکان فاقد هویت، ارائه حمایت های مادی در شرایط 
خاص و ارجاع به نهادها و مراکز درون و برون سازمانی از دیگر 

اقدامات ماست.

اخبار

دبیر مرجع ملی حقوق کودک 
تشریح کرد؛

وضعیت شناسنامه  
فرزندخوانده ها

دبیــر مرجع ملی حقوق کودک توضیحاتی 
درباره وضعیت شناســنامه ای کــودکان بی 
سرپرست و بدسرپرست بعد از فرزندخواندگی 

ارائه کرد.
علی کاظمی در گفت وگو با ایســنا درباره 
صدور شناســنامه جدید بــرای کودکان بی 
سرپرست و بدسرپرست بعد از فرزندخواندگی 
و مشکلات مربوط در این زمینه گفت: بحث 
شناسنامه برای این کودکان مشکلی است که 
رییس جمهور هم در جلسه ای که مربوط به 
ایــن کودکان بود،  تحت عنــوان "در آغوش 
ســیمرغ" مطرح کــرد. در قانــون حمایت 
از کــودکان بی سرپرســت و بدسرپرســت 
به صراحت آمــده در مواردی کــه کودکان 
بــه فرزندخواندگی ســپرده می شــوند، در 
شناسنامه آنها این واقعه ثبت می شود؛ البته 
اکنون در صفحه توضیحات درج می شــود و  
شفاف هم به ثبت نمی رسد و نوشته می شود 
که طبــق رای  دادگاه نام و نــام خانوادگی 
کودک تغییر یافت و نام پدر و مادر کودک به 
عنوان )پدرخوانده و مادرخوانده( هم ثبت می 
شــود. مشکلاتی در این زمینه وجود دارد که 

باید این مشکلات رفع شود.
وی افزود: ممکن اســت کودکانی در مراکز 
بهزیستی باشــند ولی هویتشان را ندانیم؛ در 
این خصوص شناســنامه را از ســازمان ثبت 
احوال می گیریم و برخی از اســامی در داخل 

آن ها به صورت فرضی نوشته می شود.
معاون وزیر دادگستری ادامه داد: در برخی 
مواقع هم مادر کودک را می شناســیم و لی 
پدر مشخص نیست؛ فرضا مادر معتاد است و 
پدر را نمی شناســند در این موارد اسم مادر 
را می نویسند و اسم پدر درج نمی شود. این 
موارد مشــکلاتی را ایجاد کرده که با سازمان 
ثبت احوال در حال مذاکره هستیم تا برطرف 
شــود.کاظمی تصریح کــرد: در برخی مواقع  
کــودک به خانــواده دیگر واگذار می  شــود 
که دو حالت دارد. یک حالت این اســت که 
کودک را به خانواده امین می دهند. خانواده 
امین خانواده ای اســت که  به صورت موقت 
از کودک نگهداری مــی کند و در این موارد 
ما بایــد پیگیری کنیم که شناســنامه با کد 
جدید به او داده شــود. حالت دوم دیگر هم 
این اســت که به خانواده فرزندپذیر کودک را 
می دهند که پدرخوانده و مادرخوانده هستند 
و تحت عنوان مراقبت های جایگزین کودک را 
به فرزندخواندگی می پذیرند و در این حالت 
به طور کامل شناســنامه کودک باید به اسم 

مادرخوانده و پدرخوانده در آید.
وی در پایان گفت: این مواردی است که در 
پی آن هستیم که هم مقررات را اصلاح کنیم 
و هم به صورتی باشــد کــه کرامت کودکان 
بیشــترین امنیت و مصونیت را در این تغییر 
هویت ها و تغییر شناســنامه ها داشته باشد و 
کودکان گرفتاری نداشــته باشند؛ به ویژه در 
مدارس نیز گاهی شنیده ایم که برای کودکان 
مشــکلاتی پیش می آید که درصدد رفع آن 

هستیم.

مدیرعامل شرکت بهره برداری 
مترو:

بیش از ۳۵ درصد 
قطار های درون شهری 
نیاز به تعمیرات اساسی 

دارند
مدیرعامل شــرکت بهره برداری مترو گفت: 
بیــش از ۳۵ درصد قطار های درون شــهری 
و بیش از ۷۵ درصد نــاوگان خط ۵ متروی 

تهران نیاز به اورهال پیدا کرده اند.
مدیرعامــل شــرکت  مســعود درســتی 
بهره برداری متروی تهران بــا بیان اینکه در 
حال حاضر روزانه ۲.۵ میلیون سفر با متروی 
تهران در خطوط هفت گانه انجام می شــود، 
اظهــار کرد: متروی تهــران یک هزار و ۱۸۱ 
واگن دارد کــه شــامل ۱۷۱ رام قطار )رام، 
واحد شمارش قطار است( می شود و با توجه 
به گذشــت بیش از دو دهه از بهره برداری از 
متروی پایتخت، بیش از ۳۵ درصد قطار های 
درون شهری و بیش از ۷۵ درصد ناوگان خط 
۵ متــروی تهران نیاز به اورهــال )تعمیرات 
اساســی( پیدا کرده اند.وی با بیان اینکه این 
روز ها بیش از پیش به دنبال اورهال قطار های 
مترو هستیم، ادامه داد: از سال ۸۵ تا ۹۹ یعنی 
طی ۱۵ سال، ۴۱۶ واگن مترو بازسازی شده 
بود، اما از سال ۱۴۰۰ تا ۱۴۰۲ یعنی در دوره 
ششم مدیریت شهری، اورهال قطار ها سرعت 
بیشتری گرفت و ۲۵۱ واگن بازسازی شد؛ در 
حال حاضر اورهال ۲۶ رام قطار نیز تا خرداد 
سال آینده در دستور کار قرار دارد.مدیرعامل 
شــرکت بهره برداری مترو تهران و حومه با 
اشاره به اینکه علی رغم تأمین نقدینگی های 
لازم در تأمین قطعــات یدکی جهت اورهال 
و نوســازی ناوگان به دلیل عــدم تایید ثبت 
سفارش ها و تخصیص ارز دچار مشکل جدی 
هستیم، تصریح کرد: در حال حاضر رفع این 
مشــکل کمک و یاری وزارت صمت و بانک 
مرکــزی را می طلبــد که امیدواریــم با نگاه 
حمایتی دولت این روند تســریع و تســهیل 
شود.وی در ادامه افزود: پیش بینی می شود با 
افزایــش ظرفیت های تعمیرگاهی و با احداث 
و تکمیل پایانه ها، انجام اورهال، نوســازی و 
ارتقای قطار ها ســرعت بیشــتری پیدا کند، 
همچنین با انجام به موقع تعمیرات اساســی 
خدمات رسانی به شهروندان و مسافران شهر 

زیرزمینی مطلوب تر خواهد شد.
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خستگی ناپذیری هستند.
به گزارش مهر، سردار سعید منتظر المهدی در یادداشتی ضمن تبریک هفته بسیج، گفت: بی شک این نهاد به دنبال ارتقای سطوح 
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داخلی و خارجی دست برنداشته اند.
بسیجیان، عزتمدارانی هستند که خالصانه جان بر کف می نهند و با دستان پرتوانشان در پی ترمیم نواقص و ویرانی ها هستند؛ صفات 
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زنگ خطــر کاهش کیفیــت خدمات 
درمانی به دلیل کمبود پرستار در کشور، 
چند سالی اســت که به صدا درآمده اما 
هنــوز روزنه های امیدی بــرای رفع این 

معضل اساسی نظام سلامت وجود دارد.
گــروه جامعــه ایرنا - وقتی ســخن از 
دلســوزی و مراقبت کــردن از بیماران 
بــه میان می آیــد، تصویر یک پرســتار 
در ذهن مــان نقش می بنــدد؛ فردی که 
با وجود ســختی های فراوانــی که بابت 
شغلش متحمل می شود، با عشق و علاقه 
بر بالین بیماران حاضر می شــود و مانند 

خانواده خود از آن ها مراقبت می کند.
شــرایط نظام ســلامت در ســال های 
گذشته، سختی مضاعفی را به پرستاران 
و بیمــاران تحمیل کرده اســت؛ کمبود 
شدید پرســتار در کشور، آتشی است که 
در چندســال اخیر به دامن نظام سلامت 
افتاده و برخی اتفاقات اخیر حوزه سلامت 
نیز آن را شــعله ورتر کرده است. معضلی 
که اگــر همین حالا فکــری به حال آن 
برای  نامطلوب بسیاری  پیامدهای  نشود؛ 
نظام ســلامت و بیمــاران در پی خواهد 

داشت.
تکریم پرســتاران به بهانه روز پرستار، 
ایرنــا را بــر آن داشــت تا بــار دیگر به 
بازخوانی سرانه پرستاران نسبت به تخت 
های بیمارســتانی بپردازد و اینکه چطور 
می توان کمبود موجود را با توجه به سیر 
بازنشستگان حوزه پرستاری و نیز افتتاح 
بیمارســتان های جدید، برطرف کرد به 
طوری که نظام ســلامت مردم آســیب 

نبیند.
چند پرستار در کشور داریم؟

اعــلام عبــاس عبــادی معاون  طبق 
بهداشت، در بخش های  پرستاری وزارت 
دولتــی و غیردولتی ۲۳۰ هزار پرســتار 
داریم که در ۱۰۶۱ بیمارســتان و مرکز 
بهداشــتی و درمانــی مشــغول خدمت 
هستند؛ اما این تعداد پرستار، برای ارائه 

خدمت به همه بیماران، کافی نیست.
بهداشــت  وزارت  پرســتاری  معــاون 
می گوید کشــور با مشکل کمبود حداقل 
۱۰۰ هــزار نفر پرســتار روبرو اســت؛ 
بر اســاس اعــلام او، اســتاندارد در نظر 
گرفته شــده برای نیروی انسانی در گروه 
پرســتاری، ۲.۵ نفــر بــه ازای هر تخت 
بیمارستانی اســت اما در زمان حاضر، به 
طور میانگین کمتر از یک پرستار به ازای 
هر تخت بیمارستانی در کشور داریم. به 
عبارت دیگر،  هر پرســتار مجبور است به 
طــور همزمان، چند بیمــار را تحت نظر 
داشته باشــد که این موضوع را می توان 
از دلایل افت کیفیت خدمات درمانی در 

کشور دانست.
۳ عامل تشــدید کمبــود نیروی 

پرستاری در کشور

باید توجه داشــت کــه همچون دیگر 
مشاغل، بازنشستگی نیروهای پرستاری و 
تاخیر در جایگزینی نیروهای بازنشســته 
مشــکل کمبود پرســتار در کشور را روز 
به روز وخیم تر می کند؛ بر اســاس اعلام 
معاون سابق پرســتاری وزارت بهداشت، 
هر ســال حــدود ۶ هزار پرســتار بدون 
این کــه نیرویــی جایگزین آن ها شــود، 

بازنشسته می شوند.
از ســوی دیگر، فقــط از ابتدای دولت 
ســیزدهم تاکنون بیش از ۱۵ هزار تخت 
بیمارستانی جدید افتتاح شده و این روند 
همچنان ادامــه دارد؛ اگرچه این موضوع 
را می توان دستاورد بســیار بزرگی برای 
دولت در عرصه ســلامت قلمداد کرد اما 
ســرعت توســعه تخت های بیمارستانی، 
با میــزان بکارگیری پرســتاران در نظام 

سلامت تناسب چندانی ندارد.
شــمس الدین شــمس، رئیس شورای 
عالی نظام پرستاری در این باره می گوید: 
»وزارت بهداشــت اعــلام کــرده که در 
ســال های اخیر حدود ۱۵ هــزار تخت 
بیمارستانی را به مجموعه بیمارستان های 
کشور اضافه کرده است؛ همچنین در این 
مدت بیش از ۱۰ هزار نفر نیز بازنشسته 
شده اند بنابراین صرفاً در دو حوزه افزایش 
تعــداد تخت ها و بازنشســتگی نیروها با 
کمبود حداقل ۳۰ هزار نیروی پرستاری 

مواجه هستیم.«
مشــکل کمبود شدید پرستار به همین 
جا ختم نمی شود؛ شــیفت های سنگین 
و طولانی مدت، شــیرینی خدمت رسانی 
پرســتاران به بیماران را به کامشان تلخ 
کــرده و تحمیل اضافه کاری های اجباری 
در نتیجــه  کمبــود پرســتار،  در کنــار 
دریافتی هــای پایین، ادامــه کار را برای 
تعدادی از پرستاران دشوار ساخته است.

یوسف رحیمی، عضو شورای عالی نظام 
پرســتاری کشــور در این باره می گوید: 
»ماهانه عدد قابل توجهی از پرســتاران 
برای مهاجرت و دریافت گوداســتندیگ 
)گواهی حسن انجام کار برای مهاجرت( 
مراجعه  پرســتاری  نظــام  به ســازمان 
می کنند.«وی پایین بودن میزان دریافتی 
پرستاران جوان را از دلایل مهاجرت آن ها 
عنوان و بیان می کند: »حقوق پرستاری 
که به تازگی مشغول به کار شده حدود ۷ 
تا ۸ میلیون تومان است که برای گذران 
زندگی آن ها نیز کافی نیســت و نشــان 
می دهد که باید به وضعیت اســتخدامی، 
رفاهی و معیشتی پرستاران بیش از پیش 

توجه شود.«
پرســتاران  از  نفر  چند  ســالانه 

مهاجرت می کنند؟
از  یکی  کارشناســان حوزه ســلامت، 
علــل کمبــود پرســتار را مهاجرت این 
قشــر به کشــورهای دیگر عنــوان می 

کنند؛ حمیدرضا عزیزی معاون توســعه 
و مدیریت منابع ســازمان نظام پرستاری 
در ایــن زمینه می گوید: ســالانه حدود 
برای مهاجرت  ۲۰۰۰ پرستار درخواست 
این حال،  بــا  دارند؛  )گوداســتندینگ( 
ایــن تعداد صرفاً آمار درخواست هاســت 
و برآورد دقیقی از تعداد پرســتارانی که 
به طور قطعی از کشــور خارج می   شوند، 

وجود ندارد.
کمبود پرستار مختص ایران نیست 

اما...
نظام هــای بهداشــتی سراســر جهان، 
و  بهداشــتی  نیازهــای  گســترش  بــا 
محدودیت های اقتصادی روبرو هســتند 
بالقــوه بخش هــای  توانایی هــای  کــه 
زیرساختی بهداشت و نیروی کار را تحت 
تأثیر قــرار می دهد.این چالش ها در کنار 
رشد سرعت سالمندی در جهان، نیاز به 
نیروهای پرستاری را افزایش داده و تقریباً 
همه کشــورها را با چالش کمبود پرستار 
مواجه کرده است. به همین دلیل بیشتر 
کشورهای پردرآمد در تلاش هستند که 
با ارائه مشوق های مالی و بهبود وضعیت 
معیشتی پرستاران، ماندگاری آن ها را در 

این حرفه افزایش دهند.
حمیدرضــا عزیــزی، معاون توســعه 
ســازمان نظام پرســتاری با بیان این که 
در کشــور مــا درآمد هر ســاعت اضافه 
کاری پرســتاران بیــن ۱۵ تــا ۳۵ هزار 
تومان اســت؛ می گوید: در عین حال در 
کشورهای اروپایی و حاشیه خلیج فارس 
پرداختی به پرســتاران بسیار زیاد است 
که همین موضوع باعــث افزایش تمایل 

پرستاران برای مهاجرت شده است.
درد کمبود پرستار امسال هم دوا نشد؛ 

راهکار عین اللهی برای رفع مشکلات
وزارت  اســتخدامی  آزمــون  برگزاری 
بهداشــت در مهرماه، روزنه امیدی برای 
بهبود شــاخص های نیروی انســانی در 
ایــن آزمون  حوزه پرســتاری بود؛ طی 
حــدود ۱۴ هزار نفر در گروه پرســتاری 

بکارگیری می شــوند اما وزیر بهداشــت 
اذعان دارد که حتی برگزاری این آزمون 
نیز درد کمبود نیروی پرستاری را به طور 

ریشه ای درمان نمی کند.
بهرام عین اللهی وزیر بهداشــت در این 
باره گفته اســت: »ما کمبودی در زمینه 
نیروهــای موجــود در حوزه پرســتاری 
نداریم بلکــه در زمینه اســتخدام آن ها 
مشکلاتی وجود دارد؛ ما وابسته به تعداد 
امور  اســتخدامی که سازمان  مجوزهای 
اداری و استخدامی صادر می کند، قادر به 
جذب نیرو هستیم؛ از سازمان امور اداری 
و اســتخدامی درخواست کرده بودیم که 
مجوز اســتخدام ۷۵ هزار نفر را در سال 
جــاری برای ما صادر کنند؛ با این وجود، 
۲۵ هزار مجوز اســتخدامی برای وزارت 
بهداشــت صادر شــد که ۱۴ هزار نفر از 
آن ها پرستار هستند؛ اگر مجوز استخدام 
۷۵ هزار نفــر نیروی انســانی به وزارت 
بهداشت داده شود، میزان کمبود پرستار 

در کشور کاهش می یابد.«
در  پرســتاران  ماندگاری  راه های 

نظام سلامت
کارشناســان حــوزه ســلامت راه حل 
مشــکل کمبود پرســتار را ارائــه اجازه 
افزایش جــذب نیرو به میــزان حداقل 
ســالانه ۱۰ هزار نفــر - معادل خروجی 

دانشکده های پرستاری- می دانند.
معاون پرستاری وزارت بهداشت درباره 
نظام  در  پرستاران  ماندگاری  راهکارهای 
علت  »بیشترین  می کند:  بیان  ســلامت 
فرســودگی پرســتاران به خاطر کمبود 
نیروی انســانی اســت؛ اگر جــذب نیرو 
افزایش یابد فشار کاری نیروها هم کمتر 
می شــود. از طرفی باید به پرســتاری به 
عنوان مشاغل سخت و زیان آور، نگاه ویژه 
شود؛ همچنین باید برای بیمارستان های 
جدیدالتاســیس به فکر مسکن کارکنان 
هم باشیم تا بتوانیم ماندگاری پرستاران 
افزایش  را  بیمارســتان ها  مجــاورت  در 

دهیم.«

گرهمشکلاتحوزهپرستاریچگونهبازمیشود؟

عین اللهی با اعلام آمادگی وزارت بهداشت برای ارتقای 
امکانات فرهنگی در دانشگاه های علوم پزشکی، یادآور شد: 
خوشبختانه اردوهای فرهنگی خوبی برای دانشجویان در 
این دولت برگزار شده و به دنبال تقویت برنامه های فرهنگی 
در دانشــگاه ها هستیم؛ چراکه اعتقاد داریم، هزینه در این 

حوزه، سرمایه گذاری برای آینده است.
به گزارش ایسنا، بهرام عین اللهی وزیر بهداشت در دیدار 
جمعی از دانشــجویان آرمانخواه و مطالبه گر با اشــاره به 
جنایات رژیم جعلی صهیونیستی، گفت: امروز مشخص شد 
که سازمان های بین المللی، پوچ و بی خاصیت هستند؛ چرا 
که برای فجیع ترین جنایات تاریخ در غزه، سکوت کرده اند.

سازمان های بین المللی قابل اتکا نیستند
عیــن اللهی به حضور خود در اجلاس ســازمان جهانی 
بهداشــت در قاهره اشــاره کرد و گفت: در اولین روزهای 
حمله وحشــیانه صهیونیســت ها به غزه در قاهره حضور 
داشتم اما از بین ۲۲ کشور عضو دفتر مدیترانه شرقی، فقط 
جمهوری اسلامی ایران در جهت دفاع از مردم مظلوم و بی 
دفاع غزه صحبت و این جنایــات را محکوم کرد. بنابراین 

سازمان های بین المللی قابل اتکا نیستند.
وی با ابراز امیدواری نسبت به برقراری آتش بس در غزه 
پس از ۴۵ روز گفت: رژیم صهیونیستی فجیع ترین جنایات 
را انجام داد و روی داعش را هم ســفید کرد و در حالی ما 
را متهم به جنگ نیابتی می کنند که رژیم صهیونیستی از 
سوی آمریکا علیه مردم مظلوم فلسطین جنگ نیابتی انجام 
می دهد و ماهیت واقعی آمریکا برای افکار عمومی جهان 

شناخته شده است.
وزیر بهداشــت ویژگی الهام بخشــی انقلاب اسلامی و 
فرهنگ بسیج در سایر کشورها را ارزشمند دانست و افزود: 
عزیزان ما در حماس و حزب الله از رهنمودهای امام راحل 
و رهبر معظم انقلاب در تشکیل و توسعه بسیج بهره برده 
اند؛ چراکه بسیج،  حرکتی مردمی است که در تمام عرصه 
ها، اثرگذاری خود را نشان داده است. بسیجی، فردی است 
که پیرو این فرهنگ است و برای دفاع از ارزش های الهی و 
فضایل انسانی در تمام صحنه ها و بحران ها حاضر می شود.

برخی تصور می کنند نیروی بســیجی لزوما باید نظامی 
باشد

عین اللهی با بیان اینکــه برخی تصور می کنند نیروی 

بسیجی لزوما  باید نظامی باشد، گفت: بسیج در همه عرصه 
ها حضور دارد؛ به عنوان نمونه بسیج علمی و بسیج جامعه 
پزشکی اقدامات ارزشمندی انجام داده  که در تاریخ انقلاب 

اسلامی ماندگار است.
وی با اشاره به اغتشاشات سال گذشته، یادآور شد: سال 
گذشته داعشی های وطنی چهره واقعی خود را نشان دادند 
و افرادی که خود را روشــنفکر و مدعی حقوق بشــر می 
خواندند، به تولید گفتمان خشونت دست زدند؛ به طوری 
که شهدایی چون شهید آرمان علی وردی که  تکه تکه شد، 

نتیجه تولید و ترویج خشونت از سوی آنان بود.
وزیر بهداشــت با بیان این که رســالت ما در قبال عقبه 
مقدسی که انقلاب را به اینجا رسانده، سنگین است، گفت: 
به دانشجویان افتخار می کنیم و همه امید ما به آنهاست. 
دانشــجویان سال گذشــته ثابت کردند حاضر نیستند از 
آرمان های انقلاب پا پس بکشند و در سختی ها و بحرانها 
با اســتعانت از خداوند متعال و توســل به امام حسین)ع( 

عاشورایی عمل می کنند.
عین اللهی تصریح کرد: امروز در سطح جامعه انتخابات 
برای ما نقش کلیدی و مهمی دارد و تک تک بســیجی ها 
در این رویداد مهم مســئولند. در فضای مجازی، اطلاعات 
درســت و نادرست و شایعات بی پایه و اساسی منتشر می 
شود و مسأله مهم در مواجهه با این هجمه ها برای ما، زمان 
شناسی است. ما باید تابع ولایت فقیه باشیم و در خانواده، 
جامعه، مســاجد و دانشگاه ها برای حضور پرشور مردم در 

انتخابات، فعالیت و افراد اصلح را انتخاب کنیم.

وزیر بهداشت:

به دنبال تقویت برنامه های فرهنگی در دانشگاه ها هستیم



عکس روز...

خبر

گزینه  هدایت والیبال ایران و یک 
پیشنهاد وسوسه انگیز دیگر!

جــان لورنــزو بلنجینــی پس از پیشــنهاد فدراســیون 
بلغارســتان با پیشنهاد تمدید قرارداد باشگاه ایتالیایی خود 

مواجه شده است.
به گزارش ایســنا، جان لورنــزو بلنجینی پس از دریافت 
پیشنهاد ســرمربیگری تیم ملی والیبال بلغارستان حال با 
پیشــنهاد جدیدی رو به رو شده است. بلنجینی که اکنون 
در باشــگاه لوبه ایتالیــا هدایت این تیــم را برعهده دارد 
پیشــنهادی بــرای تمدید قرارداد با باشــگاه خود دریافت 

کرده است.
بر اساس اطلاعات منتشر شده، مدیریت تیم لوبه پس از 
انتشــار اخباری مبنی بر انتخاب بلنجینی توسط بلغارستان 
برای هدایت تیم ملی این کشور، اعلام کرده است که هنوز 

مذاکرات نهایی با این مربی ۵۱ ســاله انجام نشده است.
با این حال، اگر سرمربی سابق تیم ملی ایتالیا پیشنهادی 
برای ماندن در راس لوبه دریافت کند خود او باید در مورد 
آینــده کاری اش تصمیم بگیرد زیرا به احتمال زیاد او نمی 

تواند هم در تیم ملی باشــد و هم در باشگاه ایتاالیا.
نشــریه cronachemaceratesi ادعا می کند که 
احتمالا پس از شــش ســال حضور در والیبال باشــگاهی، 
بلنجینی با پیشــنهاد بلغارســتان وسوســه می شود زیرا 
هــدف اصلی تیم ملی این کشــور راهیابی بــه بازی های 
المپیک ۲۰۲۸ لس آنجلس اســت.به گزارش ایسنا، پس از 
اســتعفای بهروز عطایی از ســرمربی گری تیم ملی والیبال 
ایران نام های زیادی برای هدایت ملی پوشــان مطرح شدند 
کــه یکی از آنها جان لورنــزو بلنجینی بود. چند روز پیش 
رئیس اتحادیه  والیبال بلغارســتان اعلام داشت که هیات 
مدیــره عملا تصمیم گرفت تا مذاکــرات نهایی با بلنجینی 
انجام شود و قراردادی با شرایط مناسب امضا گردد. رئیس 
اتحادیه والیبال بلغارســتان ادعا کرد که هنوز قرارداد امضا 
شده ای وجود ندارد، اما به زودی قرارداد با این مربی امضا 

خواهد شد.

اخبار

پیروزی مقصودلو در لیگ 
شطرنج اتریش

مرد شماره یک شطرنج ایران در لیگ شطرنج 
اتریش به پیروزی دست یافت تا با ریتینگ زنده 

۲۷۴۶.۳ در رده دوازدهم جهان بایستد.
به گزارش ایســنا، پرهام مقصودلو، مرد شماره 
یک شــطرنج ایران که در لیگ اتریش دست به 
مهره شــده اســت، در دور چهارم این مسابقات 
به مصاف حریف آلمانی رفــت که این رقابت با 
پیــروزی ملی پوش شــطرنج ایران همــراه بود. 
مقصودلــو درحالی در این رقابت پیروز شــد که 
با ریتینگ ۲۷۳۲ در این مســابقات حضور دارد. 
حریف آلمانی او در این دور دارای ریتینگ ۲۴۹۴ 

بود.
تیم مقصودلو در این دور از مسابقات موفق شد 
حریفش را با نتیجه قاطع ۵ بر یک شکست دهد.

پیش از این مرد شــماره یک شــطرنج ایران 
در دور سوم توانســته بود حریف آلمانی خود را 
شکســت دهد. مقصودلو تا پایان دور چهارم این 
رقابت ها ۲.۵ امتیاز برای تیمش کســب کرده تا 
با ریتینگ زنده ۲۷۴۶.۳ در رده دوازدهم جهان 

بایستد.
به گزارش ایســنا، رقابت های لیگ شــطرنج 
اتریش با حضور ۱۲ تیم در حال برگزاری است. 
این مســابقات در یازده دور کار خــود را دنبال 
خواهد کرد. تیم مقصودلو تا پایان دور چهارم، در 

رده چهارم این مسابقات ایستاده است.

مبارزه گنج زاده و اباذری 
برای مدال طلای لیگ 
جهانی کاراته در پرتغال

در پایان روز نخست لیگ جهانی سری آ پرتغال 
۲۰۲۳ سه نماینده کاراته ایران راهی دیدار فینال 

و رده بندی شدند.
به گزارش ایســنا، در پایان رقابــت های روز 
نخســت آخرین مرحله کاراته لیگ ســری آ در 
سال ۲۰۲۳ در ماتوسینوس پرتغال، سجاد گنج 
زاده و صالح اباذری دو نماینده ایران در وزن ۸۴+ 
کیلوگرم با شکست رقبای خود راهی فینال شدند 
و مبینا کاویانــی در بخش زنان نیز به دیدار رده 

بندی راه یافت.
ســجاد گنج زاده در وزن ۸۴+ کیلوگرم ابتدا 
استفان جاکسیمویچ از اسلوونی را ۷ بر ۱ شکست 
داد، سپس مقابل میشل گیسلاندی از ایتالیا یک 
بر ۰ پیروز شــد. وی در دور سوم برابر الکساندر 
کاشــیاک از اوکراین ۳ بر یک پیروز شــد. گنج 
زاده در چهارمیــن دیدار نیز مقابل فرقان کایلی 
از ترکیه ۳ بر یک پیروز شد و به نیمه نهایی راه 
یافت.  گنج زاده در نیمه نهایی نیز با نتیجه قاطع 
۹ بر یک نیکلای سکوت از آلمان را شکست داد 
و به فینال رسید تا روز یکشنبه در فینال با صالح 
اباذری دیگر نماینــده کاراته ایران در این رقابت 

ها رقابت کند.
صالح اباذری نیز برای رســیدن به فینال پس 
از قرعه اســتراحت در دور نخست، توماس کاسا 
از اســلواکی را ۴ بر ۲ شکســت داد، سپس ۱ بر 
۰ مقابل کریس بلبنه از فرانســه پیروز شد. وی 
ســپس نونا مریرا از کشور میزبان را ۳ بر ۲ برد و 
راهی نیمه نهایی شد. اباذری در نیمه نهایی نیز ۶ 
بر یک دیاس اناربیکوف قهرمان امیدهای آسیا را 

از پیش رو برداشت و به فینال رسید.
اما مبینا کاویانــی در وزن ۶۸- کیلوگرم ابتدا 
ســاندرا هرور از آندورا را ۷ بر ۰ شکســت داد، 
سپس یک بر صفر مقابل ملیندا مارموت دارنده 
طلای لیگ ســری آ قبرس ۲۰۲۳ از فرانسه به 
برتری رسید و در ادامه نیز لینا بائورن از سوئد را ۶ 
بر ۲ شکست داد اما در نیمه نهایی ۶ بر ۵ نتیجه 
را به سارا کریودا واگذار کرد و از راهیابی به فینال 
بازماند.کاویانی روز یکشنبه برای کسب نشان برنز 
باید به مصاف لئــا وکوجا دارنده مدال برنز لیگ 

سری آ کانادا ۲۰۲۳ از کرواسی برود.
نفیسه عبدی دیگر نماینده کاراته ایران در این 
وزن در مبارزه نخست مقابل نماینده اتریش دچار 

آسیب دیدگی شد و از ادامه مسابقات بازماند.

رئیس هیات شمشیربازی استان 
اردبیل:

اردبیل در لیگ برتر 
شمشیربازی، امسال 

نماینده ای ندارد
رئیس هیات شمشیربازی استان اردبیل گفت: 
متاسفانه در لیگ برتر شمشیربازی کشور، امسال 

نماینده ای از استان اردبیل نخواهیم داشت.
به گزارش ایســنا، هادی صباغی سوم آذر در 
جمع خبرنگاران گفت: متاسفانه علی رغم تلاش 
زیاد، برای لیگ برتر امســال نتوانستیم اسپانسر 

خوبی پیدا کنیم.
وی افزود: تیم های متمول با مبالغ بالا به دنبال 
جذب بازیکنان ما هســتند و نمــی توانیم مانع 

حضور قهرمانانمان در این تیم ها بشویم.
صباغــی ادامــه داد: حداکثر اسپانســری که 
توانستیم پیدا کنیم، حدود ۵۰ میلیون تومان بود 
و این در حالیســت که سایر تیم ها حدود همین 

مبلغ را به یک بازیکن ما پیشنهاد می دهند.
رییس هیات شمشیربازی استان اضافه کرد: تا 
بحث بخش خصوصی و اسپانسر در ورزش استان 
حل نشود، حضور در لیگ های کشوری در توان 
هیات های ورزشی استان نیست.صباغی تصریح 
کرد: نمــی توانیم به بازیکنان مان بگوییم به این 
تیمها نروید و بمانید و بــرای ما بازی کنید.وی 
اظهار کرد: تنها درآمد سالیانه قهرمانانمان از این 
محل تامین می شــود و اجحاف است مانع آنها 
شویم.رییس هیات ورزشــی استان خاطرنشان 
کرد: بعد از ده ســال حضور مســتمر در سطح 
لیگ برتر شمشیربازی ایران و کسب ۱۱ عنوان 
مختلف، تصمیــم گرفتیم تمرکز خود را بر روی 
اســتعدادیابی و پرورش بازیکنان رده های پایه 
بگذاریم و اجازه دهیم قهرمانانمان از این فرصت 
برای تامین هزینه های سنگین این رشته استفاده 

کنند.

ســرمربی تیم ملــی بدمینتون گفت: 
علی حیاتی به دنبال ســهمیه انفرادی 
المپیــک اســت و دو بازیکن هم داریم 
که به دنبال ســهمیه دوبل هســتند و 

امیدوارم به سهمیه برسند.
نیکزاد شــیری در گفت وگــو با ایرنا 
ملی پوشان  روی  پیش  مسابقات  درباره 
نیم فصل  اظهار داشــت:  بدمینتــون، 
دوم لیــگ برتر آغاز شــده؛ همچنین 
دو هفتــه پیــش مســابقات رنکینگ 
ســطح دو کشــوری به عنوان انتخابی 
برگزار  فجر  بین المللی جام  مســابقات 
شــد. امتیازاتی که بچه ها از مسابقات 
رنکینگ ســطح یک تا ســه می گیرند، 

معیار انتخاب آنها در تیم ملی است.
وی افزود: قرار است دو بازیکن ما در 
بخش دوبل در ســه مسابقه بین المللی 
در هند شرکت کنند تا بتوانند سهمیه 
جام جهانی و المپیک را به دست آورند. 
علی حیاتی قــرار بود در بحرین حضور 
یابد اما بنا به دلایلی نتوانســت شرکت 
کند و باید برنامــه جدید خود را به ما 
بدهد. معمولا بازیکنان برنامه مسابقات 
خود را با مربی در میــان می گذارند و 
ارزیابــی می کنند که در کــدام رقابت 
بین المللی شــانس کسب مقام و امتیاز 
دارند.ســرمربی تیــم ملــی بدمینتون 
درباره شکســت و حــذف علی حیاتی 
در بازی های آســیایی خاطرنشان کرد: 
وی ۱۸ سالش اســت و دو بار قهرمان 
کشور و دو مقام دومی کسب کرده، اما 

حذف او در هانگژو سبب شد تا هجمه 
زیادی به او وارد شود. قبلا هم گفتم که 
بازی های آســیایی در رشته بدمینتون 
مانند المپیک اســت و اکثــر قهرمانان 
المپیک از کشــورهای آسیایی هستند. 
همه ما خوشــحال می شدیم که حیاتی 
بازی اول را ببرد اما ســطح این بازی ها 
بالا بود و وقتی حذف شد، هجمه زیادی 
به یکباره بــه وی وارد کردند. دو هفته 
طول کشــید تا این بازیکن بعد از این 

همه هجمه ، خود را پیدا کند.
وی ادامه داد: وقتی روی برای برخی 
بازیکنان سال ها هزینه می کنیم با یک 
باخــت نباید به یکباره بــه آن بازیکن 
هجمه وارد کنیم. این بازیکنان سرمایه 
کشور هستند. حیاتی به دنبال سهمیه 
انفرادی المپیک است و دو بازیکن هم 
داریم که به دنبال سهمیه دوبل هستند 
و امیدوارم به سهمیه برسند اما مطمئن 
هســتم که ســهمیه جــام جهانی را 
خواهند گرفت. در دوبل ما توانستیم در 
مسابقات بین المللی اوگاندا، سوم شویم.

شــیری یــادآور شــد: برای کســب 
رنکینــگ بهتــر باید بتوانیــم حامیان 
مالی برای اعزام پیدا کنیم. بازیکنان ما 
نمی توانند به آفریقا بروند زیرا هزینه آن 
گران تر اما جدول آن خلوت تر است. اگر 
در ورزش پول نباشــد کاری نمی توانیم 
بکنیم. بودجه فدراسیون از درآمد یک 
فوتبالیست درجه چندم هم کمتر است. 
اگر بخواهیم برای سه ماه برای بازیکنان 

اردو برگــزار کنیم بایــد نصف بودجه 
فدراســیون صرف آن شــود. بودجه ها 
خیلی کم اســت و می دانم فدراسیون 

پیگیر اعزام های بازیکنان است.
وی ادامه داد: اگــر لیگ برتر فعال تر 
شود و بازیکنان خوبی بیایند و باشگاه ها 
به مدت ۶ ماه در لیگ درگیر شوند فشار 
مالی از روی دوش فدراســیون برداشته 
می شــود و بازیکنان بــا آمادگی خوبی 
وارد اردو می شــوند. یکی از راهکارهای 
آمادگی بازیکنان فعال کردن لیگ است 
و در این صورت دســتمزد بازیکنان هم 
بالا می رود می توانند خودشــان هم با 
این دســتمزد سرمایه گذاری کنند و به 

مسابقات بین المللی بروند.
بدمینتــون  ملــی  تیــم  ســرمربی 
بین المللی  خاطرنشان کرد: مســابقات 

جام فجر چون در سال قبل از المپیک 
اســت، امتیاز آن هم بد نیســت سطح 
بالایی دارد و کشورهای زیادی به ایران 
خواهند آمد. در بخش پسران بیشتر از 
دختران بدمینتون باز به ایران  می آیند.

شیری گفت: این امکان وجود دارد که 
بازیکنان ما در جدول اصلی قرار نگیرند 
و به بخش رزرو بروند. زیرا مقام آوردن 
برای آنها ســخت می شــود. همواره به 
بازیکنانم می گویم که حریف هر چقدر 
هم قوی یا ضعیف باشد ما نماینده ایران 
هســتیم و باید امتیاز بگیریم و پوئن به 
پوئن یک بازی برای ما ارزشمند است. 
بازیکنانی در جام فجر شرکت می کنند 
که حامیان مالی قوی دارند و هر ســال 
در ۲۰ مســابقه بیــن المللــی حضور 

می یابند.

سرمربی تیم ملی بدمینتون: 

حیاتی به دنبال سهمیه المپیک است

جزیره هندورابی در کیش

لژیونــر هندبــال زنان ایــران گفــت: حضور در 
پیکارهــای قهرمانــی جهان تجربه خوبی اســت و 
امیدوارم نتیجــه خوبی بگیریم و می خواهیم این بار 

باشیم. شگفتی ساز 
فاطمه خلیلی در گفت وگو با ایرنا درباره مسابقات 
جهانــی پیش روی تیــم ملی هندبال زنــان ایران، 
اظهار داشــت: من تنهــا در اردوی اول و پنجم تیم 
ملی حضور داشــتم و در این میان در لیگ رومانی 
بازی می کــردم. در اردوی پنجم نســبت به اردوی 
اول بازیکنان به نســبت به آمادگی خوبی رســیدند 
و از لحاظ تاکتیکــی هماهنگ تر و بدن آنها آماده تر 
بود. امیدوارم یک تیم خوب و یکدست در مسابقات 
جهانی داشته باشیم و به آن نتیجه دلخواه بازیکنان 

و کادر فنی در دانمارک برسیم.
وی افزود: با توجه به گروه بندی که در مســابقات 
جهانی داشــتیم، تاکنون برابر کشــورهای آلمان و 
لهســتان به جز ژاپن بازی نکردیم. همه تلاشــمان 
را می کنیــم تا خودمان را به ســطح تیم های مطرح 
جهان نزدیک کنیم و تجربه جدیدی کســب کنیم. 
باید از تجربه حضور در دوره قبل مســابقات جهانی 
اســتفاده کنیم تــا بتوانیم عملکرد بهتری داشــته 

باشیم.
لژیونــر هندبــال ایران عنــوان کــرد: دوره قبل 
مســابقات جهانی هم دیدارهای آسانی نداشتیم و با 
نروژ قهرمان جهان بازی کردیم و این دوره تیم های 
آلمان، لهستان و ژاپن نیز در سطح بالایی هستند و 
کار ما سخت اســت اما تمام تلاشمان را می کنیم تا 

نتیجه خوبی کسب کنیم.
وی ادامه داد: اینکه ما برای تیم ملی در آسیا بازی 
کنیم باعث افتخار اســت اما حــالا که می توانیم در 
بالاترین سطح یعنی مســابقات جهانی بازی کنیم، 
این امر نه تنها برای من بلکه برای هر ورزشــکار در 

هر رشــته ای یک رویاست تا در این سطح بازی کند 
زیرا با بازیکنان شــاخص جهان تن به تن می شــود. 
در هــر صورت ایــن رقابت ها تجربه خوبی اســت و 
امیدوارم نتیجــه خوبی بگیریم و می خواهیم این بار 

باشیم. شگفتی ساز 
خلیلی خاطرنشان کرد: امسال به تیم یاش رومانی 
در لیگ دســته یک پیوستم و سال پیش در یکی از 
تیم هــای ترکیه بازی کردم. بــا توجه به گروه بندی 
مســابقات ما در سه گروه هفت تیمی بازی می کنیم 
و تا الان مرحله اول از گروه خود را تمام کردیم و در 
رتبه دوم جــدول قرار داریم. بازی در رومانی تجربه 
خوبی برایم اســت زیرا تیم های رومانی و مجارستان 

سطح بالایی از لحاظ فنی دارند.
وی گفــت: در تیــم رومانی بازیکنانــی از برزیل، 
مونته نگــرو و اوکرایــن هــم حضور دارنــد و این 
پراکندگــی حضــور بازیکنان از کشــورهای مطرح 

مختلــف و بازی کردن در کنــار و مقابل آنها تجربه 
جدید و عالی اســت. تفاوت لیــگ رومانی نه تنها با 
ایران بلکه با لیگ ترکیه هم زمین تا آسمان است و 
اصلا قابل قیاس نیست. زیرا سطح آن خیلی بالاست 

و بهترین های جهان در آن بازی می کنند.
بیســت و ششمین دوره مسابقات هندبال قهرمانی 
بانوان جهان روزهای ۹ تا ۲۶ آذر ســال جاری -۳۰ 
نوامبر تا ۱۷ دســامبر۲۰۲۳ - به میزبانی سه کشور 
نروژ، دانمارک و ســوئد برگزار می شــود و تیم ملی 
هندبــال بانوان کشــورمان در هرنینگ دانمارک به 

مصاف رقبای خود خواهد رفت.
برنامــه کامل مســابقات تیم ملی هندبــال بانوان 

کشورمان در مرحله مقدماتی به این شرح است:
۹ آذر / ساعت ۲۲ به وقت ایران: ایران – لهستان
۱۱ آذر/ ساعت ۱۹:۳۰ به وقت ایران: ایران - آلمان
۱۳ آذر/ ساعت ۱۹:۳۰ به وقت ایران: ایران – ژاپن

لژیونر هندبال زنان: 

می خواهیم در پیکارهای جهانی شگفتی ساز شویم
پیشکسوت تیم فوتبال پرسپولیس: 

تاخیر در پرواز پرسپولیس از حواشی 
عربستان است

پیشکسوت تیم فوتبال پرســپولیس گفت: عربستان اجازه پرواز به سرخپوشان 
را نداد.

بابــک حاتمی پیشکســوت تیم فوتبال پرســپولیس دربــاره وضعیت این تیم 
در آســتانه بازی با تیم النصر عربســتان در لیگ قهرمانان آســیا اظهار کرد: تیم 
پرســپولیس قرار بود روز جمعه راهی عربستان شود که اجازه پرواز به این تیم را 
ندادند و این هم از حواشی عربستانی ها است. البته من ۳، ۴ روز پیش به تمرینات 
این تیم رفتم و  بازیکنان روحیه بالایی دارند و فقط مشکلات حاشیه ای که گریبان 
تیم را گرفته است، این مسائل را باید از تیم دور کنند که این بحث مدیریتی است.

او افــزود: یحیــی گل محمدی تا جایی که می تواند، تیــم را جمع می کند و با 
کمترین بازیکن مواجه و دستش خالی است، اما با وجود همه مشکلات، بازیکنان را 
حمایت می کنند و امیدوارم که مدیریت هم فکری به حال حاشیه ها کند و حواشی 
را از اطراف تیم جمع کند. مدیریت بهترین کاری که می تواند انجام دهد این است 
که مسائل مالی را تامین کند، چون بازیکنان از لحاظ مالی روحیه شان بالا می رود 

و می توانند جلوی النصر نتیجه خوبی بگیرند.
حاتمی درباره اینکه تاخیر در پرواز پرسپولیس به عربستان در روحیه بازیکنان 
تاثیرنمی گذارد و عربســتانی ها همیشــه جنگ روانی را به راه می اندازند، گفت: 
صددرصد، این اتفاق تاثیر دارد و بازیکن تمرکزش را از دســت می دهد، چون قرار 
اســت همه چیز روتین و منظم باشد، اما این طور نشد. حاشیه های کلیشه ای که 

تمرکز بازیکنان را به هم می ریزد در عربستان خیلی بوده است.
او ادامه داد:من یادم می آید که در دوران بازیکنی ام ۲، ۳ بار بازی با عربســتان 
در جام باشگاه های آسیا داشتیم همین اتفاقات هم در ازبکستان برایمان رخ داد که 
در فرودگاه اسیر شدیم و هم در فرودگاه عربستان که ۶، ۷ ساعت اسیر شدیم که 
پاسپورت های ما را نگاه نمی کردند و علاف کرده بودند. البته امیدوارم بزرگتر های 
تیم بتوانند جوان ها را از لحاظ روحی آماده کنند تا تمرکزشان بهم نریزد و بتوانند 

در آنجا بازی خوبی انجام بدهند.
پیشکســوت پرسپولیس درباره اینکه تیم النصر را چطور ارزیابی می کند، گفت: 
تیم النصر ۶، ۷ بازیکن بزرگ دنیا را دارند، اما از این غافل نشــویم که پرسپولیس 
هم بازیکنان،  ملی پوشــان و جوانان خوبی دارد کــه می توانند جلوی بزرگترین 
بازیکنان هم بازی کنند و امیدوارم و یقین دارم به اینکه سرخپوشان در این بازی 

نتیجه می گیرند.
حاتمــی درباره اینکه اظهارات بیرانوند مبنی بــر اینکه کریس رونالدو تا به من 
گل نزند ول کن نیســت، گفت: قطعا بیرانوند یکی از گلر های خوب آسیا محسوب 
می شود  که چند سال است در تیم ملی و باشگاهی دارد خوب کار می کند و یکی 
از مهره های خوب پرســپولیس است که واقعا رونالدو به خاطر اینکه  نمی تواند به 
بیرانوند گل بزند هم اســترس و هم ترس دارد. مطمئن هســتم بیرانوند یکی از 

بازیکنان خوب این بازی خواهد شد.
او در پایــان گفــت: امیدوارم پرســپولیس از این بازی نتیجــه خوبی بگیرد و 
مصدومانش هم برســند و ما منتظر هســتیم که روند خوب سرخپوشان ادامه دار 

باشد.
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